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I també en aquest número:
> Reconeixement a la tasca de Cati Fontané al Foment
> L'Ajuntament demana suport per fer front a les
ocupacions il·legals de pisos
> Els dos joves morts al pis incendiat a Cassà eren 
uns amics que només hi havien anat a passar la nit
> Entrevista: Gent de coworking: Raquel Bou
> Entrevista: Laura Mató, psicòloga a l'hospital Dr. Trueta
> Sis positius per Covid després dun cribratge massiu a dos centres escolars 
> La Festa dels Premis Literaris va recuperant la normalitat 
> Cassà celebrarà -amb restriccions- la Festa Major i la Fira del Tap i del Suro
> Doble encartament: Descobrim /17 (els mascarins) i especial UD Cassà
> ...i tota l’actualitat de les entitats de Cassà
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Editorial Opinió

Aquest any, sí: 
Festa i Fira 
Aquest any tot i que amb algunes restriccions torna la Festa Major 
i torna la Fira del tap i del Suro. Després d’un any en blanc, aquest 
2021 l’evolució de la pandèmia de la covid-19, la implantació del 
procés de vaccinació i el relaxament de les mesures de confinament 
i d’aïllament que han comportat han permès que l’Ajuntament hagi 
decidit aprofitar les possibilitats que té per tornar a programar els 
actes de la Festa Major i de la Fira del Tap i del Suro.

Val a dir que no serà el mateix, és clar; que ni la Festa Major serà 
la festa de trobada i de disbauxa que molts voldrien ni la Fira del tap 
i del Suro no podrà programar els actes que la feien més popular; 
però hi haurà festes i això és bo i és important. És important perquè 
-encara que sigui de manera inconscient- serà una forma de comuni-
car-nos a tots plegats que ara sí que estem veient el final del túnel i 
que sembla que el mal somni de la pandèmia, veritablement comen-
ça a quedar enrere. Per això també serà bo que aprofitem aquests 
dies de festa per sortir a respirar una mica i començar a recuperar 
el ritme quotidià que fa massa mesos que teníem trencat.

Però no podem oblidar les 750 persones que han patit la malaltia 
al nostre poble i aquells homes i dones que no li han sobreviscut i 
que han de ser una advertència permanent per entendre que ni la 
Festa ni la Fira no poden ser xauxa sinó que caldrà actuar amb més 
prevenció que mai per garantir que el resultat final de l’experiència 
no sigui un altre rebrot de coronavirus al nostre poble. No fa ni un 
mes que es va haver de fer un cribratge més de mil nois i noies i 
personal educatius de dos centres educatius de Cassà, atesos els 
alts nivells de risc que s’havien disparat a Cassà; els resultats van 
ser prou bons i demostraren que malgrat tot hi ha una bona salut i 
pocs casos de malalts asimptomàtics que són el que en algun mo-
ment preocupen més. La pandèmia continua present i per tant cal 
demanar responsabilitat a la ciutadania, perquè encara que es pensi 
a mantenir unes mesures de seguretat ben estrictes, si no hi ha la 
col·laboració de la ciutadania, no servirà de res, perquè com es diu 
vulgarment no es pot posar un policia darrere cada persona.

Per tant, bona festa i bona fira a tothom i sobretot, amb molt de 
seny i amb mascareta!

De dilluns a dissabte, 
obert matí i tarda. 

C/ Molí, 44 46 
Tel. 972 46 18 83 
17244 CASSÀ DE LA SELVA

Floristeria

Foneria de ferro industrial i artística

C/Castell, S/N / 17244 Cassà de la Selva

Telf. 972 46 01 93

voragran@voragran. com
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Opinió Diuen els lectors

Racó de poemes

AMOR DE PRIMAVERA

Amor gentil són amors,
lo que l’abril són flors,
és l’ideal sens mentida
l’arc triomfal de la vida.

Ell destrona migrat front
i corona a tot el món,
mes sagrat de Maria
son regnat és poesia.

I les toies dels balcons
formen joies d’il·lusions,
són corones que de nit
papallones han florit.

Un miracle del Senyor
treu l’obstacle del meu cor,

per la vida del poeta,
té escollida la violeta.

Vas sagrat de perfum
il·luminat i ple de llum,

de tal vas surt consol
i dóna pas a el sol.

La rosada quan la veu,
allunyada de tot peu,

amb brotades dels jardins
fa arracades de robins.

Jo dels brots de primavera
vull per tots una senyera,

que és la branca del meu cor 
l’oriflama de l’amor.

Jo he promès estimar,
sóc un pres d’aquell mar,

diví llac i un anhel
que porta camí d’anar al cel.

   
Enric Albertí Mias

Reflexions sobre l'es-
port per la covid-19

Fa pocs dies, esperant a la tarda que 
la meva neta sortís del col·legi, vaig 

estar parlant amb un pare de per què 
el seu fill ja no feia l'esport que més li 
agradava. Em deia: “a casa nostra te-
nim prioritats: primer portar el men-
jar a taula, pagar les despeses de la 
llum, aigua, gas i després pagar els 
impostos de l'ajuntament, etc. Si una 
temporada no fa esport no passa res, 
esperem que la propera el podrem 
tornar a apuntar”.

La covid-19 ha fet mal a moltes famí-
lies, ha deixat molta gent a l’atur; una 
altra raó per no entrenar i que l’equip 
no entri en campionat, és la por a con-
tagiar-se, tot i que les entitats esporti-
ves miren de complir al màxim les me-
sures de seguretat sanitàries.

He anat a veure alguns partits de 
bàsquet i us asseguro que, abans 
d'entrar al pavelló, tothom va amb 
mascareta, et miren la temperatu-
ra, fan rentat de mans... Ja dintre al 
pavelló, a la graderia, el públic està 
assegut conservant les distàncies re-
glamentàries.

Esperem que de mica en mica les 

Economia d’estar per casa (125)

"El patio de Monipodio"
Si fem una petita immersió literària en l'obra de Miguel de 
Cervantes, ara que Sant Jordi coincideix amb la data de la 
seva mort- (i també la de W. Shakespeare), ens apropem 
a "Rinconete i Cortadillo", exemple de l'anomenada novel·la 
"picaresca" espanyola, que malgrat haver passat cinc-cents 
anys és perfectament actual, fresca com una rosa a l'hora 
de retratar el caràcter de molts "prebostes" d'aquest país.

Recordem. Rinconete i Cortadillo son dos joves lladregots 
de "poca monta" que arriben a Sevilla per a "treballar" en allò 
que era la seva feina, però ben aviat els professionals de la 
vila els posen a lloc i els conviden a anar a l'acadèmia dels 
lladres, altrament anomenada el "patio de Monipodio". Cer-
vantes descriu magistralment l'espai físic i l'univers de per-
sonatges que s'hi apleguen amb l'ànim de millorar els seus 
coneixements sobre la delinqüència.

Cinc-cents anys després, el pati s'ha reconvertit (ara a Ma-
drid) en una llotja d'un conegut club de futbol, apadrinat pel 
seu president, un personatge a qui els seus devots súbdits 
anomenen "el ser superior". Si Monipodio, mestre de lladres, 
es reencarnés, de ben segur que ho faria en aquest home 
que utilitza totes les escletxes possibles per a obtenir suco-
ses partides de diners públics.

I no és que no siguin públiques les seves accions, però 
malgrat tot, sempre se'n surt i amb la butxaca plena. Les se-
ves concessions de serveis públics, escombraries, neteja, les 
fallides de les autopistes madrilenyes, el "castor", el túnel dels 
Pirineus, etc. formen un llarg historial de drenatge de recur-
sos públics, sempre utilitzant el mateix argument: clàusules 
de salvaguarda de l'equilibri econòmic i financer, que en les 
concessions administratives, empara la manca de rendibilitat 
o les pèrdues de l'obra o el servei que es pretén donar.

Malgrat que hi ha interpretacions diverses dels tribunals 
sobre aquesta clàusula, tot dient que:

"El mantenimiento del equilibrio financiero constituye una 
fórmula excepcional que, según la sentencia de 9 de octubre 
de 1987, debe coordinarse con el principio de riesgo y ventu-

ra, al objeto de impedir que esa excepcionalidad se convierta 
en una garantía ordinaria de los intereses del concesionario a 
modo de un seguro gratuito que cubra todos los riesgos de la 
empresa, trasladándolos íntegros a la 'res pública'en contra 
de lo que constituye la esencia misma de la institución y sus 
límites naturales". (Sentencia de 17 de julio de 1991).

Allò que es tradueix en realitat és, que l'administració paga 
sense qüestionar res, i a més a més, ràpid (repasseu el cas 
"castor").

No content amb tot això, ara ha ficat cullerada en la Su-
perlliga de futbol. Segons sembla un projecte multimilionari 
que-veieu el vessant públic i social-salvaria el futbol.

Ja tenim l’argument, ara posem-hi preu: 30.000 milions, 
quantitat que tard o d'hora s'embutxacarà, perquè aquest és 
l'objectiu final, tapar el superforats econòmics produïts per 
una pèssima i esbojarrada política de fitxatges "galàctics" i, ja 
que hi som, fer caixa.

La idea és llançar el projecte i fer els possibles perquè no 
es porti a terme i amb això demanar el rescat a l'estat, da-
vant la possibilitat que el país es quedi sense futbol.

Els nostres amics del Barça també si apunten, amb el que 
no compten, però, és que no en veuran ni un euro i quedaran 
emmascarats per una paella.

Curiós personatge, que de ben segur haurà llegit l'obra de 
Cervantes i la de Nicolo Machiavello "El Princep".

Tot això, és clar, no seria possible sense la connivència dels 
qui remenen els diners públics, els nostres diners, tot i que 
més aviat semblen els "seus diners".

Som al mes de maig (abans el mes de Maria), ara el mes 
de la renda i a més d'un se li entravessarà l'esborrany que 
tan puntualment envia Hisenda, i que amablement ens convi-
da a col·laborar amb allò que "hacienda somos todos".

Recomanació: després de fer la renda, rellegir la joia de 
Cervantes.

J. H. 
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Diuen els lectors Opinió

Les tropes de l’exèrcit egipci entren per la carretera Provin-
cial un dia assolellat de mitjans de febrer. Què volen aquesta 
gent? Volen conèixer les pintures murals fetes per en Benet 
Casabó al primer pis de can Trinxeria? O potser tenen ganes 
d’animar l’equip d'hoquei Prebenjamí del Foment en el partit 
contra el Figueres? No! Estimats lectors, avui és la data que 
Cleòpatra ha escollit per a visitar el poble. 

 Feia molt temps que ella havia decidit viatjar fins a Roma. 
Ha manat els set mil soldats que l’acompanyen que es desviïn 
de la via Augusta perquè puguem admirar la reina d’Egipte. 
Li va saber greu llegir a la Viquipèdia que un president del 
seu país, Gamal Abdel Nasser, no havia contestat una carta 
enviada per l’alcalde Josep M. Vidal, en la qual li demanava 
un donatiu simbòlic destinat a la construcció dels nostres 
gegants. Ella sap que estem orgullosos de la Isaura i l’Aldric, 
i que els passegem a tota la colònia, enmig de comitives 
gregues i romanes, majoritàries en aquesta part de la penín-
sula. També ha ordenat passar per davant de Sala Galà i es-
perar que la colla gegantera la saludi. No té gens de pressa, 
fins a la matinada que no comença l’ambient a la discoteca 
Kamel de Platja d’Aro. Allà es dedicarà a seduir els homes 
més atractius gràcies a una estratègia infal·lible: es cobrirà 
el cos amb una catifa vermella i s’enrotllarà amb el primer 
Marc Antoni que trobi. 

 També aprofitarà la visita per a tastar els calamars a la 
romana al bar d’en Salvi. És l‘única cosa amb aquest nom 
que li agrada, potser perquè sap que l’origen del plat no és 
romà. Per a l’invasor Juli Cèsar, és igualment cuina del Mare 
Nostrum. Ella detesta tot el que prové de la Ciutat Eterna, 
com ara les xifres romanes: Per què representen XXXXVIII 
en comptes d’escriure 48? Ja quan estudiava segon de BUP 
en un institut d’Alexandria trobava indesxifrable la gramàti-
ca llatina: Cleopatra, Cleopatram, Cleopatrae... Com gosen 
declinar una denominació divina? Ella estava al cas de la po-
lèmica viscuda el mil·lenni passat referent al nom del nostre 
poble, de si s’escriu amb c trencada o amb doble essa. Ma-
leït llatí vulgar! Tan fàcil i pràctic que és representar les idees 
amb jeroglífics, com és característic de les terres del Nil. 
Cleòpatra és una reina visionària i s’imagina que el llenguatge 

del futur serà visual. Els dialectes llatins tindran la mateixa fi 
que la parla dels antics habitants del puig del Castell.

 De sobte, un gos escanyolit i de pell bruna travessa el car-
rer de dreta a esquerra —o és d’esquerra a dreta?— entre 
dues alzines de sinople que voregen la via. Cleòpatra procla-
ma, des de dalt de l'espectacular carrossa, que a partir d’ara 
aquest serà el símbol de la nostra població.

 No corre ni una ànima. “És dissabte, m’ensumo que tot-
hom deu ser a Girona”, pensa; a l’Imperi se la coneix per la 
seva intel·ligència afilada i pel nas prominent. Per poc que 
aquest matí no s’ha firat una TV LED 75''al Media Markt, 
ella vol veure pel·lícules en Cinemascope. Al final, ha decidit 
gastar-se els pistrincs aquí, és conscient que s’hi ven de tot i 
a prop, i a la tarda la zona blava és gratuïta. 

 Gira el revolt del carrer Marina i veu com les voreres són 
pleníssimes d’una gentada que l’aclama. Ho sabia, sabia que 
el populatxo l’estima, sabia que el populatxo l’adora! Les do-
nes la consideren una política precursora de l’empoderament 
femení. Els homes, mentrestant, intenten navegar a través 
del seu llegendari escot mediterrani. Descobreix, orgullosa, 
que altres seguicis multitudinaris la precedeixen des del pas-
seig Vilaret i arriben fins al col·legi Puig d’Arques. Tremola, 
Cèsar!

 Quan circula per la Rambla, el sol comença a pondre's. 
Queda enlluernada per la visió inesperada de la monumental 
zona esportiva: una piscina coberta, dues piscines descober-
tes, dos pavellons, un gimnàs, una sala de fitness, un circuit 
de bicicletes, un camp de futbol amb gespa artificial, un altre 
camp de futbol que no trigarà a disposar de gespa artificial... 
A la reina aquest complex babilònic li recorda el temple de 
Luxor; està contenta que la gent d’aquí alterni el culte a ella 
amb el culte a la consecució d’un cos piramidal.

 S’atura davant de l'entrada del camp de futbol. Una filera 
de representants municipals l’observen, fascinats, des d'una 
tarima de fusta. Discuteixen entre ells, no pas gaire estona. 
Tot seguit, lliuren un diploma a un dels portadors egipcis, 
qui, amb el cap cot, el desplega solemnement als peus de la 
sobirana i llegeix: “XXIV Concurs de carrosses i comparses. 
Primer prèmit: Cleòpatra”.

Josep Ferrer Serra

Microrelats de cinema

Cleòpatra

coses aniran a millor i que l'esport en 
general de mica en mica vagi també a 
la normalitat.

Xavier Carrera Bosch

Arcadi Oliveres
Tots coneixem prou bé el currículum 
i vida professional de l’economista 
Arcadi Oliveres i Boadella. A més, en 
aquests darrers dies hem pogut lle-
gir molts articles en la premsa i veure 
diferents entrevistes i vídeos penjats 
a les xarxes. Des del 6 d’abril, dia 
de la seva mort, ha estat una allau 
d’articles d’opinió i testimonis de dife-
rents persones parlant bé de la seva 
persona. Un ciutadà implicat en dife-
rents moviments socials, un pacifista 
compromès, un defensor dels drets 

humans i de la justícia social, un lluita-
dor pel sentit ètic… Tot això des d’una 
capacitat de bé intel·lectual, d’un tre-
ball intens incansable per millorar la 
societat, el país i el món i amb el gran 
repte de viure en dignitat.

Des de sempre he fet seguiment del 
pensament i les accions d’Arcadi Oli-
veres, precisament per la coherència 
en el seu discurs i la implicació social. 
Però, des de finals de gener, quan li 
van diagnosticar el càncer i va decidir 
passar l’etapa final de la seva vida fins 
la mort a casa seva obrint les portes i 
el seu cor, encara he sentit més admi-
ració pel seu testimoni constant.

En aquesta etapa final ha donat 
grans lliçons humanes i mostres de 
generositat en compartir la seva vida. 
Sempre ha estat sorprenent escol-
tar-lo en qualsevol conferència o dis-

curs presentant les diagnosis en què 
explicava de forma transparent la re-
alitat del país i del món, anomenant 
estadístiques que feien tremolar. Par-
lava del capitalisme, de diners, dels 
poders fàctics, de l’armament, de la 
globalització, de la violència, la fam, 
pobresa… Quantes vegades havia dit 
que: «L’economia havia d’estar al ser-
vei de les persones.»

En els darrers dies vam escoltar-lo 
dient: «He tingut una vida afortunada i 
joiosa». Per tant, expressava el sincer 
agraïment als seus, a la seva família 
que l’ha acompanyat en tot moment 
i a tants amics. Quina declaració tan 
profunda que dona valor i sentit a la 
vida. A més, ha anat repetint: «Es-
tem obligats a no perdre l’esperança. 
Tenim l’obligació de mantenir l’espe-
rança, ja que és l’únic motor per a 
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Opinió Diuen els lectors

Festa Major 2021, any encara de pandèmia. Serà la se-
gona Festa Major segrestada, perquè malgrat que estem 
en època de desconfinament, les mesures de restricció 
Covid no permetran que la celebrem com ens agrada i ens 
mereixem.

Tants mesos d’aïllament social i de salutacions de lluny, 
sense saber quan ens podrem tornar a abraçar, a tocar la 
pell, a dir-nos amb les mans que tot està bé.

Vam tenir un avanç de llibertat per Sant Jordi, on feia 
goig veure a la gent que se saludava emocionada després 
de molts mesos sense trobar-se i es sentien les rialles de 
felicitat, els braços que es quedaven enlaire, sense poder 
trobar el destí esperat i jaure al cos de l’amic retrobat.

Ara que el dia 9 de maig s’acaba l’estat d’alarma, el toc 
de queda que ens ha tingut clavats a casa a les 10 de la 
nit, ens recordaran que el virus no ha marxat i que les 
restriccions social s’han de mantenir i reduir els contactes 
humans.

Aquesta Festa Major que ens espera, o que ja haurà 

passat quan llegiu aquestes línies, estarà condicionat a 
com evolucioni la pandèmia i a les mesures aprovades pel 
PROCICAT, aquest organisme que té tant poder, però que 
ningú sap qui el forma, ni en pren les decisions.

Per tant, serà de mirar-se de lluny i en petit format els 
actes que es puguin realitzar, de veure’ns més a l’Instagram 
que als carrers, de ballar en parella a casa, de distreure 
a la canalla pujant-los a coll bé per simular els “cavallitos” 
i de pintar-los un somriure perquè no perdin l’esperança 
que l’any que ve podem celebrar una festa com Déu mana.

Mentrestant, alegria i xerinola, encara que sigui des del 
terrat de casa o a la Plaça de la Coma, guardant les dis-
tàncies i amb mascareta, amb una copa a la mà i cele-
brant la Festa i la vida, que no és poca cosa.

Bona Festa Major i Salut!

Sílvia Soliguer Fernàndez / Advocada i Mediadora familiar

Moment zero

Alegria... és Festa Major...

l’acció.» Quin gran consell a tenir en 
compte perquè l’esperança és un dret 
i deure que cal ser-ne conscients per 
possibilitar un entorn pacífic portador 
de bé.

Vaig tenir el privilegi de comptar 
amb el doctor Arcadi Oliveres en el 
tribunal de defensa de la meva tesi 
doctoral sobre el «Tractament de la 
Pau a la premsa escrita. Mediació i 
accions a favor de la Pau davant dels 
conflictes a través de l’anàlisi de notí-
cies internacionals a La Vanguardia, 
El País i Avui». Era impressionant es-
coltar la seva valoració des de la lu-
cidesa crítica davant dels conflictes i 
dificultats per assolir la Pau. Ell era un 
pacifista convençut que cridava a la 
Pau i no a la guerra. Aquesta Pau que 
deia que calia «exercir-la des de les 
petites accions».

En el llibre recentment publicat Pa-

raules d’Arcadi. Què hem après del 
món i com podem actuar es presen-
ten diferents conceptes que han guiat 
el seu posicionament. En concret, res-
salto el darrer capítol titulat Educació. 
La palanca i el pilar que pot permetre 
accionar el canvi en què l’autor justifi-
ca que aquest canvi pot modificar «les 
maneres de viure, de relacionar-nos 
i les prioritats per salvar el planeta». 
I fa aquesta precisió: «I, per tant, si 
se’m permet dir-ho, així salvar-nos i 
demostrar que no només som una 
espècie consumista i destructiva, sinó 
que el pensament ens pot dur a ser 
més solidaris i tenir més consciència 
col·lectiva».

Gràcies Arcadi pel teu llegat, per la 
teva implicació social activa i solidària, 
i per la teva coherència de paraules i 
accions. El teu testimoni és impuls per 
lluitar vers el bé i ser capaços d’anar 

canviant des de petites accions que 
millorin la societat, el país i el món. I 
com tu deies: «sense por!».

Assumpta Sendra i Mestre /Periodista. 
Directora Àmbit d’Investigació i Difusió Maria 

Corral

Donació de Sang.

El passat dissabte 24 d’abril, Cassà 
de la Selva va acollir una altra cam-
panya de Donació de Sang al Pavelló 
Polivalent Municipal.

 L’adaptació dels donants ha estat 
molt positiva, conscients de la neces-
sitat de reservar hora anticipadament 
per garantir les mesures de segure-
tat i evitar aglomeracions. Es varen 
posar personal i lliteres de més. 

 L’horari va ser de 16 a 21 hores.
 Pot donar sang qualsevol persona 
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Fou al primer instant, perquè la de-
cepció sobrevingué aviat. L’impregna-
ven fortes inquietuds polítiques, com 
avui és tan corrent i aviat procuren 
engaltar-te-les si no vas amb cuita. Ell 
també, i encara més que el comú, fins 
fer-me requerir una trinxera defensiva 
la seva prosàpia. Ja no et pots fiar de 
ningú ! 

És un fenomen habitual i que va a 
més com la sequedat, estem fres-
cos... vull dir escorreguts. La sabuda 
funció, exercitació i fins i tot l’art de 
la governació, de l’administració i del 
millorament social que en diguem po-
lítica, que hauria de ser pura i estel-
lar, quasi desapercebuda en la seva 
solvència, té avui tants àugurs i discu-
tidors, tanta diversitat de practicants 
i forts aspirants, també els embulla-
dors i embrutidors que l’empastifen, 
com un mai imaginat multitudinari 
mercat d’escòries i rebuig. Natural-
ment començant pels ja enlairats. La 
democràcia mai s’havia pensat ser 
això, o anar per aquest camí...

 Parlo aquí d’un home desconegut, 
d’un de tants com n’hi ha, d’un espè-
cimen actual i abundós, també o so-
bretot en acoblaments grupals d’ego-
ismes compartits. Però juntament 
amb els seus incerts afers, inclina-
cions i ambicions, ara hi ha, a més, 
l’actuació i l’actitud d’una col·lecció 
de dones. És un altre segell de la vida 
actual. I el sexe admirat, en la nova i 
sembla que seductora dedicació, tal 
vegada avui d’alguna significació se-

cular, ens agrada que interfereixi i di-
rigeixi positivament. No obstant això, 
és un meu pensar ben particular, que 
precisament elles, asprejant massa 
l’aspecte, el verb i l’acció com passa 
sovint, i mai escaients, no atenuen 
pas les dissorts ni acreixen l’esperan-
ça de remeis.

Voler millorar el món seria el desig-
ni apropiat, el propòsit vàlid i elevat 
de l'individu i de la comunitat. Les di-
ficultats són patents, però, a pas pe-
tit, hi ha mil camins i certament mil 
maneres, entre les necessàries i les 
convenients, dissonants sempre de 
l’envilida política actual i a l’ombra de 
la política del bé, de l’ample abast del 
bé: la vida, la bonhomia, l’estimació i 
la comprensió, tot allò social i el res-
pecte a les institucions, la natura, el 
coneixement, la cultura i l’art, i fins i 
tot el fort estímul que proporcionen 
els misteris...

 Subratllo que no són variants per-
què totes convergeixen i, si assumides 
juntes, del tot positivament efectives. 
En aquest marc sí que hi caldrien els 
populismes i no en la política actual, 
quan ha perdut el to que requereix i, 
per descomptat, ara no té. Si la convi-
vència és allò racional i absolutament 
bo, els polítics que veiem i sentim es 
mostren efectius en assassinar-la.

Algú al·ludia, fa pocs dies, a les 
30.000 mentides del Trump aquell, 
i altres ànimes esmenten afligides 
l’actual conflictivitat més buscada que 
sobrevinguda, tantes crispacions, els 

insults i menyspreus d’aquí a la vora 
que ens pertoquen. Sigui a l’Espanya, 
a Madrid o Catalunya... repeteixo tam-
bé en especial, perquè ve bé, els dos 
grans perills predicats pel gran Mario 
Benedetti, tan demostrats, i ara aquí 
quasi mastegats: “la dreta quan és 
destra i l’esquerra quan és sinistra”. 
Hi podríem afegir els nacionalismes 
sempre febles de lucidesa i força pe-
caminosos. 

Per si algú s’ho pensa, qui escriu 
mai s’ha sentit llibertari o anarquista i 
estic lluny de ser-ho, però, on són els 
àngels de la guarda i de la llum dels 
usuaris i dels ambiciosos de la políti-
ca? De tants beneficiaris mai santifi-
cables...?

Sembla que en temps de covid, en-
cara s’ha extremat el panorama expli-
cat. L’agressivitat del microbi ens ha 
mostrat l’extrema debilitat humana, i 
tot i haver-nos espavilat en defensa de 
la vida, en política, no s’ha correspost 
a l’avís. És obligat i positiu saber-hi 
veure una inclinació a la beneiteria. 
En el ram, no s’hi emmarca l’home 
correcte, comprensible i comprensiu, 
mai abjecte amb els de pensament 
contrari i gens propens al fatu enar-
diment amb el grup afí. No mai amb 
la palesa mostra d’humilitat i dignitat 
que hauríem d’envejar o disposar per 
aconseguir un home nou i un món 
més esperançador. 

 J. Barceló B.

Semblava un home de bé...
Apunts de l’últim quadern

que tingui bona salut i es trobi entre 
els 18 i 70 anys, amb un pes superior 
a 50 quilos.

 Els hàbits dels ciutadans s’han mo-
dificat a causa de la Covid, però els 
hospitals mantenen les necessitats 
per als malalts. Cada dia es continua 
necessitant entre 800 i 1000 donaci-
ons de sang.

 En total hi varen haver 88 donaci-
ons, més 9 de PF (Plasma ). 9 ofe-
riments. 9 persones era la prime-
ra vegada i 2 REDMO (donants de 
medul·la).

 El lot d’embotits, cedits amable-
ment per la Carnisseria Jesús i Ma-
ria, va tocar a la Laura Gallardo Nuell. 
Felicitats per ella.

 Tot Donant va rebre una bossa 
amb 1 litre de brou Aneto.

Aquests dies, a part de la campa-
nya de la donació de sang, també us 
volem animar apuntar-vos al registre 
de donant de moll d’os.

PROJECTES D'ENCÀRREC 
DISSENYS PROPIS

Polígon industrial - c/ de la Via, núm. 3
17244 Cassà de la Selva
Tel. 972 46 12 10 / Fax: 972 46 14 87

Esteve Artigas i Marcó

 Els tres Delegats de l'Associació de 
Donants del Gironès, volem agrair el 
gest altruista i desinteressat que feu 
els donants. 

 Recordem que una donació salva 
tres vides. Moltíssimes gràcies, sou 

uns herois anònims.
 Esperem retrobar-nos a la propera 

donació.

Delegats de donants de sang del 
Gironès
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Neteja de l'entorn natural
Una colla de gent, "Els Corriols", s'han inscrit a la 
Fundació Kilian Jornet a la setmana de neteja els 
entorns naturals.

Consisteix a recollir brossa, pesar la i pas-
sar-ho a la Fundació, sota el lema: "Molta gent 
petita fent petites coses en petits llocs, pot can-
viar el món" (proverbi africà).

El lloc d'actuació ha sigut a la zona de la res-
closa de la riera del mateix nom també coneguda 
com a riera de can Carbó, al costat de la carre-
tera de Santa Pellaia.

Han recollit:
100 kg d'ampolles de vidre.
30 kg de restes d'obres de paleta
25 kg de llauna vella rovellada
70 kg de plàstic, teixits i goma.
El lloc s'havia convertit en un abocador incon-

trolat als anys 60 i 70 del segle passat i la natura 
ho ha anat absorbint i tapant. Però els efectes 
negatius són perdurables en el temps i la seva 
lenta descomposició (amb tots els residus con-
taminants) es va filtrant a la terra i a l'aigua de 
la riera. Per això la neteja era més necessària 
que mai.

Cassanencs preocupats pel medi ambient

A les imatges, diversos moments de la feina de recollida.
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Sortir i passejar entre la gent,
parlar amb tu i fer rialles,

pactar reunions i escapades...
lluny d’aquí, a altres contrades.

Una ciutat desconeguda,
 pobles entre muntanyes,

respirar aire pur i clar, una tarda...
Caminar vora el mar lliure i descalça.

Aire lliure
El meu racó Sentir la brisa a la pell,

que renova l’esperit,
parar la fresca pluja del cel,

sense pors ni neguit.

Sortir d’aquesta conjetura,
d’aquesta desmesurada presó,

sortir a l’aire lliure, 
cantant una cançó.

Parlar a la lluna, i sentir el seu respir
com un bufet a la cara,

que complau ésser aquí !

 M. Carme Ariza

SOLUCIONS ALS ENTRETENIMENTS (PÀG. 118)
Mots encreuats 420Sopa de lletres 420 Sudoku 182

	

F E S T A S S A O M
A L U A R A P P L A
R A B E N T P O L I
I B O D A V O L E N
G O R I L L A E T A
O R N D G O M E T
L A L M U T I S
A F L A M E N C T
C A U S J O A N I

P E R F U M A R A C
E L A M A F E T S

1 2 3 4 5 6 7 8 9 10 11

1

2

3

4

5

6

7

8

9

10

11

CASSÀ DE LA SELVA

Botiga (pa, tabac, etc.)
Rentatge de cotxes

Telepago - Visa 

Estació de Servei

RABELL, S.L.

Telèfon 972 46 03 71 - correu el.: oficina@esrabell.com 
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Tot va bé si acaba bé. 
Aquesta frase feta ens ser-
veix per il·lustrar la nostra 
opinió sobre el desenvolupa-
ment d’alguns dels projec-
tes i propostes que fa anys 
que Esquerra Cassà ha po-
sat sobre la taula i hem es-
tat treballant i que en alguns 
moment el govern de JxCat 
i PSC havia congelat, posat 
en qüestió o fins i tot dubtat 
de la seva viabilitat.

Malgrat que el govern de 
JxCat i el PSC no s’hagi mos-
trat mai disposat a acordar 
pràcticament cap proposta, 
ni crear un espai de debat 
ni planificació conjunt de 
tots els grups municipals, acaba im-
pulsant la majoria de projectes que el 
grup d’Esquerra Cassà hem proposat 
al nostre programa electoral o hem 
posat sobre la taula com la creació 
de noves vies verdes, les solucions a 
les necessitats d’habitatge, la reforma 
per la implementació del vot telemàtic 
al ple o avançar cap al porta a porta, 
entre d’altres.

Sovint, però, abans que passi això, 
hem d’escoltar mentides o atacs a la 
feina d’anteriors legislatures, mentre 
que passen de puntetes per la seva 
gestió actual. Sovint sembla que oblidin 
que a dia d’avui qui té les responsabili-
tats de govern són els regidors i mem-
bres de l’equip de govern de JxCat i el 
PSC, i és la seva obligació respondre 
sobre les seves actuacions, i no, com 
fan habitualment parlant, sovint amb 
dades falses, sobre temps i legislatu-
res ja passades i tancades.

DARRER IMPULS A LA NOVA VIA 
VERDA
La passada legislatura el govern d’Es-
querra Cassà va aconseguir el finança-
ment amb fons europeus de 750.000 
euros per aquest projecte de nova via 
verda, amb el Consorci de Vies Ver-
des de Girona, i els pobles veïns com 
Campllong, Llambilles, Sant Andreu Sa-
lou i Fornells de la Selva. Alhora, per 
aconseguir encara més fiançament 
es va fer el projecte per presentar-se 
i aconseguir una subvenció addicional 
del departament de turisme de la Ge-
neralitat.

L’equip de govern, encara que a ve-
gades dubtant de la viabilitat del pro-
jecte, més a poc a poc del que per-
tocaria ha seguit treballant aquest 
projecte global, i finalment, la Diputa-

ció de Girona, tal com també havíem 
treballat, es va comprometre ja l’any 
2019 a col·laborar amb una part del 
finançament d’aquest projecte. Tot just 
aquest darrer ple, el maig del 2021, 
quasi un any i mig després de disposar 
del finançament necessari, es va apro-
var el projecte conjunt i el conveni de 
col·laboració entre el Consorci de Vies 
Verdes i els ajuntaments implicats per 
tirar-lo endavant.

Esperem que es pugui desenvolupar 
aquest projecte, d’especial transcen-
dència pel nostre poble, en els terminis 
fixats d’execució per poder disposar de 
la subvenció sense problemes ja que el 
temps va passant i els terminis es van 
escurçant

CERT i FALS: La major part de les 
subvencions per aquest projecte es 
van aconseguir la passada legislatura, 
i la subvenció de foment del turisme de 
la Generalitat de Catalunya s’ha acon-
seguit amb el projecte que ja havia dei-
xat fet el govern d’Esquerra Cassà.

La Diputació de Girona col·labora 
amb el finançament de tots els projec-
tes europeus d’aquest tipus que es fan 
a la demarcació de Girona, i va pren-
dre el seu compromís a finals de l’any 
2019. 

ALERTA!: El finançament dels fons 
europeus va vinculat a uns terminis 
d’execució, que si no es prorroguen 
acaben aquest mateix any 2021. El 
passat any 2020, malgrat la pandè-
mia, considerem que s’haurien pogut 
desenvolupar amb més rapidesa els 
tràmits necessaris i avançar en l’exe-
cució del projecte tal i com han fet els 
projectes d’altres municipis que es van 
acollir a aquesta subvenció, i que a dia 
d’avui ja han iniciat les obres. Per tant, 
ara que tenim el projecte aprovat final-
ment, demanem celeritat a l’equip de 

govern per tal de no posar en 
risc el finançament aconseguit.

PETITS PASSOS CAP A LA 
RECOLLIDA PORTA-PORTA
Les darreres eleccions muni-
cipals una de les propostes 
d’Esquerra Cassà era: “Imple-
mentarem canvis en el sistema 
de gestió de residus, estudiant 
la viabilitat tècnica i econòmica 
del sistema de recollida porta 
a porta per tal de seguir in-
crementant el percentatge de 
reciclatge per sobre del 50%”.

En diversos plens de la pas-
sada legislatura, l’actual alcal-
de, abans cap de l’oposició ha-
via verbalitzat el convenciment 

del grup, ara JxCat, per passar al sis-
tema de recollida de residus porta a 
porta.

De fet fins i tot havia arribat a dir que 
no feia falta cap estudi més per implan-
tar el model, que calia implementar-lo 
com abans millor.

CERT i FALS: Com és de costum, 
després de quasi 2 anys de legislatura, 
quan hem demanat com està aquest 
tema sovint s’ha dit que l’anterior le-
gislatura no s’havia fet res. De nou 
una afirmació falsa, que busca desviar 
l’atenció amb legislatures passades i 
no assumir les responsabilitats de la 
gestió de l’actual govern de JxCat i el 
PSC.

I aquesta afirmació és falsa, perquè 
l’any 2018, vam resoldre definitiva-
ment el contenciós judicial que tenien 
les empreses de neteja viària i reco-
llida d’escombraries entre elles pel 
concurs de l’ajuntament. Cosa que es 
venia arrossegant des de feia dues le-
gislatures, i amb la mateixa resolució 
d’aquest conflicte ja es va fer preveient 
el futur canvi cap a la recollida del por-
ta a porta. 

A més, un cop resolta aquesta qües-
tió, es van encarregar dos estudis de 
costos i implementació per tenir tot 
el detall dels costos i les opcions per 
avançar cap a la implementació del 
porta a porta.

Finalment, a finals de l’any 2020, 
l’equip de govern de JxCat i el PSC per 
una banda mostra la intenció de pror-
rogar l’actual servei de recollida del re-
ciclatge pels propers 8 anys, amb el 
conveni que aprova amb el Consell Co-
marcal. Mentre que per l’altra comen-
ça a estudiar com procedir respecte el 
contracte de recollida de rebuig i l’or-
gànica, fins a dia d’avui fora del servei 

La nova via verda, la recollida porta a porta, 
solucions al problema d’habitatge... propostes 

d’Esquerra Cassà que finalment sembla que avancen
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Els nostres serveis:
Serveis a particulars
Serveis a empreses
Tramitació de paquets
Recollides urgents
Servei sanitari (trasllats a geriàtrics, CAP, 
hospital, diàlisi, mútues. . . ) i recollida a 
laboratoris amb servei urgent
Servei turístic

Serveis de gestions (gestories, bancs. . . ) i diversos pel poble

La Veu dels Partits / ERC Opinió

que presta el servei comarcal.
Gairebé dos anys després d’iniciar 

la legislatura, l’equip de govern explica 
que té la informació sobre com pro-
cedir respecte una part de la recollida 
de residus referent a la orgànica i re-
buig. Celebrem, encara que sigui dos 
anys més tard, es disposi d’aquestes 
dades. 

Ara, malgrat que sigui un àmbit molt 
complex, cal actuar per avançar com 
abans millor cap a la implantació del 
sistema de recollida de residus porta 
a porta, per tal d’evitar els costos tant 
per la butxaca del contribuent com 
per el medi ambient de seguir amb el 
model actual, per incrementar el per-
centatge de reciclatge i per treballar 
per acabar amb els nombrosos aboca-
ments al voltant de les àrees de con-
tenidors.

ALERTA!: A dia d’avui però l’equip de 
govern va aprovar un conveni amb el 
Consell Comarcal per tal de seguir fent 
el mateix model de recollida d’escom-
braries. Un mateix model però amb un 
cost més elevat. Malgrat que repetei-
xen, i és cert, que el mateix conveni 
preveu que es pot canviar al porta a 
porta, també queda clar que això es 
pot fer assumint el pagament d’una 
indemnització i les amortitzacions cor-
responents de canviar d’un sistema a 
un altre. Costos per l’ajuntament i tots 
els cassanencs que es podrien estalvi-
ar si passéssim directament al porta a 
porta tal com fan aquest 2021 molts 
municipis del Gironès. 

HABITATGE
Al ple dels pressupostos ja vàrem pro-
posar dotar una partida per habitatge 
suficient (mínim 60.000 euros) per fer 
front a la recuperació, rehabilitació, o 
compra d’habitatges per destinar-los a 
lloguer social.

Sembla que recentment, amb l’aju-
da del Consell Comarcal a través de 
l’oficina d’habitatge (que ja vàrem inici-
ar el grup d’Esquerra Cassà l’anterior 
legislatura) i del conveni de l’empresa 
del tercer sector SERGI, alguns mesos 
després de l’aprovació del pressupost i 
d’haver posat aquesta proposta sobre 
la taula, el mes d’abril l’equip de govern 
va anunciar la seva voluntat de com-
prar un habitatge, i la possibilitat de 
llogar dos pisos més per destinar-los a 
finalitats socials. 

Això comportarà necessàriament 
dedicar més recursos dels previstos al 
pressupost municipals, tal com vàrem 
proposar ja d’entrada des d’Esquerra 
Cassà. Ens alegrem, però, que es re-
conegui la necessitat de dedicar més 
recursos públics per pal·liar un proble-
ma social d’especial importància: el 
dret a un habitatge digne.

PARTICIPACIÓ TELEMÀTICA
MOCIÓ PER FACILITAR LA PARTICI-
PACIÓ TELEMÀTICA a l’ajuntament de 
Cassà: JxCat i el PSC voten ara a favor 
d’una moció que fa més d’un any havi-
en votat en contra:

El mes de febrer de l’any 2020 Es-
querra Cassà vam presentar una mo-
ció que proposava la creació d’un grup 
de treball per modificar el reglament 
de l’ajuntament per tal d’incorporar la 
possibilitat de participar dels plens o 
altres òrgans de l’ajuntament de for-
ma telemàtica. Amb aquesta proposta 
buscàvem millorar l’accés a la política 
municipal de totes les persones, a la 
vegada que millorar-ne les possibilitats 
de conciliació familiar, feminitzar la po-
lítica, potenciant la igualtat d’oportuni-
tats i facilitar la participació de tots els 
representants municipals.

En aquell moment l’equip de govern 
de JxCat i el PSC va votar-hi en con-
tra, sense permetre ni tan sols que 
aquesta proposta es pogués debatre 
o estudiar.

Al cap d’un mes s’iniciava una pan-
dèmia global i la via telemàtica es va 
imposar obligadament i per la via de 
la urgència, en tots els òrgans de go-
vern de l’Ajuntament per poder seguir 
prenent decisions col·legiades. Des-
prés d’un any hem tornat a demanar, 
encara amb més motius, que es creï 
una comissió per tal d’estudiar la mo-
dificació del reglament municipal per 
tal d’incloure i permetre la participació 
telemàtica als òrgans de decisió de 
l’Ajuntament. 

Aquest cop, curiosament, JxCat i 

el PSC han votat a favor a la mateixa 
moció que fa poc més d’un any havien 
rebutjat.

SUPRESSIÓ DEL RECICLATEXT I 
CANVIS EN LES SUBVENCIONS 
DE LES AFA’S:
La proposta d’Esquerra Cassà era el 
manteniment del Reciclatext en el ma-
teix format ampliant els objectius i les 
actuacions subvencionables a les no-
ves necessitats educatives de les es-
coles. 

L’equip de govern actual ha escoltat 
a les escoles i ha ampliat els objectius 
del programa de manera consensu-
ada. Per contra ha decidit unilateral-
ment i sense consensuar-ho amb les 
escoles aturar el programa de socia-
lització de llibres, el Reciclatext, recon-
vertint-lo en subvencions a les AFA’s de 
cada escola.

Com a resultat, la subvenció de les 
AFA’s de les escoles públiques Puig 
d’Arques i Aldric s’ha reduït en uns 
9.000 euros, respecte el que rebien 
anteriorment, obrint una lògica preo-
cupació a les escoles. 

Vagi per endavant que el nostre grup 
veu amb bons ulls que el programa de 
socialització de llibres i les ajudes les 
AFA’s, de totes les escoles de Cassà, 
públiques o concertades, s’ampliïn i es 
millorin, però amb aquests canvis en 
surten perjudicades en el còmput glo-
bal unes escoles mentre que d’altres 
milloren la seva situació.

Esperem que el govern actual sigui 
sensible a les preocupacions i deman-
des de les escoles i les AFA’s. I que en 
el context del pla educador de Cassà 
que ara es comença a desenvolupar, 
on és important la implicació de totes 
les escoles i comunitat educativa del 
poble, es pugui corregir aquest aspec-
te, i totes les escoles i alumnes en sur-
tin beneficiats.

Secció Local d’Esquerra 
Cassà de la Selva
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Amb més de vint punts a l’ordre del 
dia (se n’hi van afegir dos) i més de 
tres hores de durada, al mes d’abril 
Cassà va tornar a celebrar un ple 
telemàtic en el que malgrat les dis-
crepàncies entre govern i oposició va 
haver-hi una entesa l’hora de les mo-
cions; el govern va permetre que se 
n’aprovés una d’ERC sobre el tren de 
la Costa Brava (es van abstenir) i ERC 
va donar suport a la que inicialment 
havia redactat l’equip de govern (JxC i 

PSC) contra les ocupacions i sobre el 
dret a l’habitatge. També es va apro-
var una moció pel vot telemàtic, pre-
sentada per Esquerra que no va votar 
en contra de cap de les propostes del 
ple si bé es va abstenir en aquelles 
que venien de contractes anteriors.

La moció presentada contra les 
ocupacions i per afavorir el dret a 
l'habitatge, molt estretament relacio-
nada amb l’incendi que hi havia hagut 
quinze dies abans en un pis del carrer 

Pol. Ind. El Carrilet
C/ Cerdanya, 4
17244 Cassà de la Selva
T 972 463 395 F 972 464 126
califred@califred.com
www.califred.com

del Raval va ser preparada inicialment 
per l’equip de govern, però Esquerra 
hi va fer un parell d’esmenes que es 
van incloure al text final i així la moció 
es va aprovar per unanimitat. La moc 
ió que reproduïm en aquestes pàgines 
demana una intervenció dels governs 
català i estatal en dos punts claus: 
lluitar contra les ocupacions de pisos 
que són conflictives i afavorir el dret a 
l’habitatge de les persones.

En la presentació de la moció es 
reclamava des de l'Ajuntament una 
més gran implicació del govern de la 
Generalitat, del govern central i de 
l'administració de justícia per tal que 
actuï davant de l'increment evident 
de casos d'ocupacions a Catalunya i 
contra els problemes de convivència 
que aquesta realitat genera i instava a 
destinar recursos i treballar coordina-
des per afrontar les necessitats resi-
dencials de tantes famílies en situació 
de vulnerabilitat.

L’alcalde, Robert Mundet, va ex-
pressar que amb aquesta moció es 
volia posar de manifest “que pobles i 
ciutats tenim un problema greu i una 
llei molt garantista amb els residents 
amb pisos ocupats i cal tenir més ei-
nes per defensar els veïns afectats”. 
Mundet va lamentar que els veïns que 
compleixen la llei surtin perjudicats 

El ple demana més implicació 
contra les ocupacions il·legals

Unanimitat en la petició a la Generalitat i al Govern Central
Captura de pantalla del ple telemàtic del mes d'abril
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per aquestes ocupacions “i no podem deixar degradar 
blocs i barris perquè no tenim eines per actuar”.

Des de l’oposició, Helga Nuell (ERC) va aprofitar per do-
nar el condol a les famílies i amics dels dos joves mort en 
l’incendi del pis de Cassà i va agrair la bona predisposició 
de l’equip de govern a l’hora d'acceptar les esmenes pro-
posades. Des de l’oposició es van oferir “a treballar conjun-
tament el tema que és una preocupació candent; hi estem 
totalment d’acord, ja que es tracta d’instar les institucions 
a resoldre el tema”.

El regidor del PSC i responsable de Governació, Marià 
Montsunyer, va destacar que s’havia aconseguit el consens 
polític en un tema important i que la moció tenia la finalitat 
“d’aixecar la veu, ja que tenim les mans i peus lligats i no 
tenim capacitat ni suport legal per resoldre aquestes situ-
acions conflictives”. El regidor confiava que aquesta moció 
tingués un efecte “tsunami” en altres municipis per donar 
suport a la iniciativa de l’Ajuntament de Cassà tot recordant 
que el 2020 van incrementar-se les ocupacions el 40%.

Per altra banda Martí Vallès (ERC) va recordar que en el 
seu temps d’alcalde havia trobat molt poca col·laboració dels 
grans tenidors i va explicar que al novembre del 2015 quan 
hi havia 67 habitatges de La Caixa buits van passar olímpi-
cament dels ajuntaments: “vam estar quatre anys reclamant 
un sol pis i va ser impossible; quan semblava que ens els ce-
dirien, ja no els tenien perquè els havien passat a la Sareb” . 
L’alcalde va donar ple suport a les paraules de Vallès manifes-
tant que “em temo que encara durarà anys, ja que el poder 
immobiliari passa per sobre de tot i això com a país ens porta 
a uns greuges i desequilibris socials molt importants”.

En aquest ple es va informar que l’Ajuntament havia fet 
els passos per adquirir un pis i destinar-lo a habitatge so-
cial i que per això també s’havia demanat un ajut a la Dipu-
tació; Pau Presas (ERC) va recordar que aquesta proposta 
ells l’havien posat per incloure-la en els pressupostos d’en-
guany.

AMPLIACIÓ DE LA RESIDÈNCIA GERIÀTRICA
En el ple ordinari del mes d'abril també es va aprovar 
inicialment –per unanimitat de tots els grups polítics- el 
projecte d'ampliació de la Residència Geriàtrica que con-
templa, amb un pressupost total de 145.160,99 € IVA 
inclòs, l'ampliació d’una sala a la Residència Geriàtrica 
Sant Josep. L'ampliació afectarà el pati de l'edifici situat al 
quadrant nord-est, davant de l'actual galeria tancada amb 
una vidriera que creixerà en aquest sector. Aquesta gale-
ria s'haurà d'enderrocar per tal de fer-hi els fonaments i 
el forjat sanitari per tal de complir les actuals normatives. 
L'espai resultant de l'ampliació s'unirà amb l'actual gale-
ria, creant un espai unitari. Segons es va explicar al ple, 
el projecte es vol desenvolupar en dues fases. Una fase 

corresponent a l'ampliació garantint la sortida cap al pati 
dels usuaris, i una segona fase corresponent a la urba-
nització del pati, eliminant barreres arquitectòniques tot 
solucionant els diferents accessos: accés rodat, accés a 
edifici principal, i accés a l'ampliació. El projecte compta 
amb la col·laboració de Fustes Garolera que, segons es va 
explicar al ple, subministrarà part del material necessari 
per l’obra. El projecte el va presentar al ple l’arquitecte 
municipal Jordi Fabrelles, que en va detallar alguns dels 
aspectes més importants.

ESQUERRA DEMANA QUE S’ESTUDIÏ 
EL TREN DE LA COSTA BRAVA
El portaveu d’ERC, Martí Vallés, va presentar al ple una 
moció demanant que s’estudiés la viabilitat de l’anomenat 
tren de la Costa Brava, un projecte que fa anys que s’ha-

La sessió d'abril va aprovar l'ampliació d'un sector de la Residència Geriàtrica.
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Els temes tractas al ple del mes d'abril van ser els següents:
1. Aprovar l'acta del Ple ordinari de 25/03/2021. S’apro-
va per unanimitat.
2. Donar compte dels decrets d'alcaldia núm. 2021/0633 
al 2021/0901. Es dona compte.
3. Donar compte de la sentència dictada al procediment 
abreujat del 89/2019 Jutjat Contenciós Administratiu 3 de 
Girona. Es dona compte
4. Aprovació de l'increment retributiu del 0,9% per als em-
pleats de l'Ajuntament de Cassà de la Selva, i de l'entitat 
mercantil Gestió de Serveis Municipals Cassà S.L.. Aprova-
da per unanimitat
5. Autoritzar i disposar la despesa corresponent al submi-
nistrament i manteniment segons del conveni signat amb la 
Diputació de Girona per a la instal·lació d'una caldera de Bi-
omassa per a la piscina coberta i el pavelló triple municipal. 
S’aprova per unanimitat.
6. Regularització i ajust de la disposició de despesa per anu-
alitats per error material en l'adjudicació del contracte del 
servei de jardineria, manteniment i neteja de parcs, jardins, 
arbrat viari i control d'herbes a la via pública. S’aprova amb 
nou vots a favor (JxC i PSC) i vuit abstencions (ERC).
7. Aprovació definitiva de l'adhesió de l'Ajuntament de Cassà 
de la Selva al Consorci del Ter. S’aprova per unanimitat.
8. Aprovació inicial del "Projecte d'ampliació de la Residèn-
cia Geriàtrica Sant Josep". S’aprova per unanimitat.
9. Esmena d'error material del pressupost de l'Ajuntament. 
S’aprova amb nou vots a favor (JxC i PSC) i vuit abs-
tencions (ERC).
10. Modificació de crèdit 3SC 1/2021 Serveis Socials i 
Ciutadania. S’aprova amb nou vots a favor (JxC i PSC) i 
vuit abstencions (ERC).
11. Modificació de crèdit 3SC 2/2021 per pagament d'in-

teressos. S’aprova amb nou vots a favor (JxC i PSC) i 
vuit abstencions (ERC).
12. Donar compte dels informes de control financer - exer-
cici 2020. Es dona compte
13. Donar compte de l'informe resum anual dels resultats 
del control Intern - exercici 2020. Es dona compte
14. Donar compte del pla anual de control financer - exerci-
ci 2021. Es dona compte
15. Moció del grup municipal d'ERC a favor del projecte del 
tren de la Costa Brava. S’aprova amb vuit vots a favor 
d’ERC i nou abstencions (JxC i PSC).
16. Moció del grup municipal d'ERC per a l'aplicació del vot 
telemàtic a Cassà de la Selva. S’aprova per unanimitat.
17. Moció conjunta dels grups municipals de JuntsXCassà i 
PSC a favor de l'establiment de mesures per fer front a les 
ocupacions d'habitatges. S’aprova per unanimitat.
18. Proposta d'entrar a l'ordre del dia un punt d'urgència. 
S’aprova per unanimitat. 
19.Punt del ple d'urgència: Proposta d'aprovació del text 
del conveni de col·laboració entre el consorci de les vies 
verdes de Girona i els ajuntaments de Campllong, de Cassà 
de la Selva, de Fornells de la Selva, de Sant Andreu Salou i 
de Llambilles pel cofinançament i les condicions d'execució, 
direcció i lliurament de les obres del projecte via verda Cas-
sà de la Selva – Campllong – Fornells – Llambilles relacionat 
amb la convocatòria de subvencions per fomentar l'execució 
d'actuacions de vies ciclistes de les entitats locals i determi-
nats consorcis susceptibles de finançament procedent del 
Fons Europeu de Desenvolupament Regional (FEDER) (ordre 
tes/61/2018, de 7 de juny, i resolució tes/1849/2018, 
de 24 de juliol). S’aprova per unanimitat.
20. Informes d'alcaldia i regidors
21. Precs i preguntes

Els temes del ple del mes d'abril

via presentat i que ara s’ha revitalit-
zat; des del govern municipal es va 
expressar la seva reticència a donar 
suport a un projecte tan poc concret i 
genèric; però des d’ERC es va insistir 
que el que es demanava simplement 
era que s’estudiés si seria viable fer 
aquest projecte de tren que donaria 
la volta les Gavarres entre Riudellots 
i Flaçà passant per Cassà i altres po-
bles. La proposta reclama l'inici dels 
estudis d'aquest projecte d'emissions 
zero, l'acord per part de les adminis-
tracions competents per la previsió 

dels recursos i la inversió necessària 
per fer possible aquest projecte.

Des de JxC Robert Mundet va con-
siderar que el projecte encara estava 
a les beceroles i que provenia d’una 
entitat de Barcelona i no de Girona, 
tot considerant que era una idea em-
brionària “i no sabem si servirà per 
prendre solucions més encertades”. 
Semblantment, des del PSC es va 
considerar que era un projecte de 
continguts utòpics: “la idea inicial no 
és dolenta, però cal anar en compte 
amb la idea romàntica de la propos-

ta, ja que encara no s’ha treballat ni 
amb ajuntaments ni ciutadania, i no 
s’ha fet un estudi econòmic”. Els dos 
grups de govern, es van abstenir amb 
la qual cosa la proposta d’Esquerra va 
tirar endavant.

Igualment es va aprovar una altra 
moció de l’oposició, en aquest cas 
per unanimitat on es demanava la 
creació d'una comissió per modificar 
el Reglament Orgànic Municipal per 
tal d'incloure la via telemàtica en els 
òrgans de govern i el vot telemàtic a 
l'àmbit municipal. La proposta que ja 
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s’havia presentat sense èxit uns me-
sos enrere, en aquesta ocasió, i vist 
com s’havia hagut de treballar en els 
plens municipals, va ser aprovada, tot 
i que des del govern l’alcalde va recor-
dar que la llei permet actualment per-
met unes determinades especificitats; 
però no es pot fer una aplicació del vot 
telemàtic en casos generals; atès que 
el que es demanava era endegar la 
comissió de reforma del ROM els re-
gidors del govern hi van estar d’acord.

La regidora d’ERC Sílvia Soliguer va 
insistir que més enllà de les necessi-
tats per la Covid-19 la proposta es feia 
per a garantir la presència de les do-
nes en la gestió municipal i per això 
es proposa poder ampliar aquests 
plens telemàtics per ajudar a trencar 
la barrera per conciliar la vida política 
i la familiar.

A l’ordre del dia del ple s’hi va afegir 
un tema d’urgència per aprovar el cofi-
nançament del projecte de vies verdes 
que afecta Cassà i altres municipis que 
té un pressupost de més de dos mili-
ons d’euros; gràcies a les subvencions 
aconseguides, tal i com es va recordar 
des de l’equip de govern el projecte es 
podrà tirar endavant amb una apor-
tació del nostre municipi de poc més 
de 100.000 euros durant tres anys; 
des de l'alcaldia es recordà que sem-
pre s'havia estat al costat del projecte 
però que calia trobar un finançament 
adequat com finalment s'ha fet.

JUSTIFICACIÓ DEL LLOGUER DE 
LA SALA DE LA COMA
En el torn d’informe de l’alcaldia, Ro-
bert Mundet va expressar el dol del 
consistori per la mort dels dos joves 
que van ser afectats per l’incendi d’un 
pis del carrer del Raval; igualment, 
l’alcalde va aprofitar per justificar l’ope-
ració feta amb la Caixa pel lloguer de 
la Sala de la Coma, per diferents ra-
ons: econòmica (un ingrés total de 
270.000€), necessitat de donar via-
bilitat a l’edifici on hi ha la sala, a la 
plaça de la Coma, i les alternatives 
que actualment hi ha al municipi per 
fer reunions i actes públics. El con-
tracte d’arrendament es va signarl’11 
d’abril i es lloga a Caixabank la sala per 
1.000€ més IVA al mes, durant divuit 
anys, amb un pagament dels primers 
cinc anys per avançat. Mundet va ex-
plicar que “com que volem traslladar 
els serveis a les persones que hi ha 
a l’edifici de la Coma a Can Trinxeria, 
els diners del lloguer els destinarem a 
reformar aquest antic ajuntament per 
quan hi hagi un projecte de viabilitat i 
un projecte d’obra a l’edifici. Mundet 
va insistir que Cassà no es desprèn de 
patrimoni amb aquesta operació i que 
els elements patrimonials de la sala es 
mantindran.

La intervenció de l’alcalde va acabar 
amb un agraïment a la treballadora 
municipal Teresa Bota, que s’havia ju-
bilat després de 50 anys de servei a 

l’Ajuntament de Cassà.
En el torn obert de paraules que va 

perllongar la sessió fins més enllà de 
les tres hores i quarts, des de l’opo-
sició es va preguntar sobre les obres 
a Can Parera o la manca de comitè 
d’empresa que van recordar que havi-
en dimitit, tot i la insistència del govern 
en negar-ho. També van lamentar que 
les subvencions a les AMPA haguessin 
repercutit en una menor dotació per a 
les famílies de les escoles públiques. 
En aquest punt l’alcalde va dir que ha-
via estat una decisió de l’equip de go-
vern canviar els criteris de subvenció 
a les AMPA’s i va dir que els havien fet 
arribar la seva disconformitat, per la 
qual cosa tenien una reunió pendent, 
ja que des del govern “no estem tan-
cats a escoltar ni atendre les seves de-
mandes”, tot i que considera que “els 
nostres criteris són vàlids i universalis-
tes i si s’arriba a més gent, molt millor; 
no pot ser que arribi a un i a altres no”. 

I en aquesta recta final del ple els 
dos regidors que en la sessió anterior 
havien incrementat la dedicació –Ma-
rià Montsunyer i Núria Salvans- van 
explicar les feines que feien al con-
sistori amb una detallada i minuciosa 
relació de tasques i competències que 
assumien en les seves àrees, especi-
alment amb motiu de l’emergència de 
la Covid-19.

Joan Carles Codolà

Bona Festa Major!
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El ple d'abril va aprovar per unanimitat 
una mocio a favor de l’establiment de 
mesures per fer front a les ocupacions 
d’habitatges conflictives, presnetada 
per tots els grups polítics amb repre-
sentació municipal: Junts x Cassà, PSC 
i ERC. El text de la moció és el següent:

"El dret a l’habitatge ocupa un lloc 
central entre les preocupacions ciuta-
danes. Les conseqüències de la crisi 
econòmica, que va deixar moltes famí-
lies sense habitatge i sense recursos 
per obtenir-ne, encara no s’han supe-
rat; és més, s’han vist agreujades per 
l’esclat de la pandèmia.

Ara més que mai, totes les adminis-
tracions hem de destinar recursos i 
treballar coordinades per afrontar les 
necessitats habitacionals de tantes 
famílies en situació de vulnerabilitat. 
Només amb més recursos, una acció 
coordinada i la implicació del sector pri-
vat, podrem trobar la solució al proble-
ma de l’habitatge.

I quan parlem del sector privat, no 
podem deixar de referir-nos als grans 
tenidors, perquè l’habitatge ha de com-
plir la seva funció social i no pot ser 
objecte d’especulació. Per tant, cal que 
més enllà de l’actuació i dels recursos 
públics, l’àmbit privat, i en especial els 
grans tenidors, assumeixin la seva res-
ponsabilitat social i posin al mercat el 
seu parc d’habitatges.

No és tolerable que hi hagi habitatges 
buits, mentre una part de la població no 
te accés a l’habitatge, accés reconegut 
com a dret a la constitució.

L’ocupació d’habitatges és un feno-
men divers, que a Catalunya té una gran 
incidència i que afecta en molts casos 
la convivència als barris dels nostres 
pobles i ciutats. Un fenomen que des 
dels ajuntaments ens correspon enca-
rar, en moltes ocasions mancats de les 
eines necessàries, sense les quals es 
pot fracassar a l’hora de poder oferir 
habitatges per a col·lectius vulnerables 

i d’assolir seguretat i eficàcia policial i ju-
dicial per lluitar contra les ocupacions.

No obstant això, els Ajuntaments no 
ens podem trobar sols gestionant situ-
acions molt complexes que, a més, po-
den derivar en conflictes veïnals. 

Per aquests motius volem posar de 
relleu que, ara més que mai, cal:

-Lluitar per eradicar la conflictivitat 
social i de convivència que comporten 
les ocupacions d'immobles vinculades 
a organitzacions delictives i màfies que 
se'n lucren.

-Lluitar contra l'existència d'habitat-
ges buits de grans tenidors. Sense ha-
bitatges buits no hi hauria habitatges 
ocupats.

-Impulsar polítiques d’habitatge efica-
ces per afrontar l’emergència en l’àm-
bit de l’habitatge i la pobresa energètica 
i les mesures de protecció del dret a 
l’habitatge de les persones en risc d’ex-
clusió residencial. Davant la situació 
d'emergència social que ens trobem, 
prioritzar i incrementar els recursos 
buscant la implicació del sector privat.

-Reforçar la coordinació de les ad-
ministracions: els ajuntaments neces-
sitem que el Govern de la Generalitat 
i el de l’Estat actuïn i que ho facin en 
coordinació amb els ens locals.

- Cal lluitar de manera efectiva contra 
les màfies que s'aprofiten i fan negoci 
de la necessitat de les famílies.

-Celebrar que la Fiscalia General de 
l'Estat hagi donat instruccions clares i 
precises, per les quals unifica criteris 
per a l'adopció de mesures cautelars en 
els delictes d’usurpació de béns immo-
bles i violació de domicili (nº 1/2020 
del 15 de setembre) a les Fiscalies Su-
periors de les Comunitats Autònomes 
per tal que unifiquin criteris sobre les 
ocupacions delictives.

Per tot l’exposat, els grups munici-
pals Junts x Cassà, PSC i ERC a l’Ajun-
tament de Cassà de la Selva proposen 
l’adopció dels següents acords:

1. Que el Govern de la Generalitat 
actuï davant de l’increment evident de 
casos d’ocupacions a Catalunya i con-
tra els problemes de convivència que 
aquesta realitat genera. Que ho faci 
elaborant un Pla Interdepartamental 
contra l’ocupació des de l’àmbit social, 
de les polítiques d’habitatge, de segure-
tat i de justícia. En l’àmbit de la segure-
tat s'imposa la coordinació efectiva dels 
diversos cossos policials, a través de 
les juntes de seguretat locals. Només 
amb la coordinació es podrà lluitar amb 
eficàcia contra les màfies organitzades 
que afavoreixen les ocupacions il·legals.

2. Modificar el Decret Llei 17/2019 
de mesures urgents per a l'accés a l'ha-
bitatge, per dotar de més competènci-
es als governs municipals per actuar de 
manera eficaç contra la delinqüència i 
les ocupacions il·legals. Massa sovint 
es deixa tot el pes de les situacions 
que generen les ocupacions de caire 
delictiu (problemes de convivència veï-
nal, precarietat habitacional, necessitat 
de gestió social...) als ajuntaments. 
Per això cal impulsar convenis amb els 
municipis, amb delegació de tasques i 
recursos de proximitat per afrontar les 
ocupacions amb celeritat i diligència.

3. Instar al Govern d'Espanya a pro-
moure les reformes legislatives neces-
sàries per abordar de forma ràpida i 
eficaç la problemàtica derivada de les 
ocupacions il·legals d'immobles relacio-
nades amb la delinqüència i/o que ge-
neren greus problemes de convivència.

4. Que es prenguin mesures en l'àm-
bit de l'administració de justícia per tal 
d'agilitzar la resolució dels assumptes la 
demora dels quals incideix més negati-
vament en la percepció de seguretat i 
en la convivència de la ciutadania.

5.Traslladar els presents acords a la 
delegació del Govern Central, al Govern 
de la Generalitat, als grups parlamen-
taris del Parlament de Catalunya i a les 
entitats municipalistes catalanes". 

Ctra. Provincial, 141
CASSÀ DE LA SELVA

Horaris:
Botiga:
 de dilluns a divendres:
  matins, de 9 a 1
  tardes, de 5 a 8
Consulta veterinària:
 de dilluns a divendres:
  matins, de 12 a 1
  tardes, de 5 a 8
 disabtes, de 4 a 5 de la tarda

Contra les ocupacions conflictives
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Ple Municipal Cassà al dia

Moció proposada per ERC i aporvada 
per unanimitat:

"Un dels compromisos republicans 
és el de trencar barreres per garan-
tir la igualtat d'oportunitats per totes 
les persones en l'accés als espais de 
presa de decisions, especialment fe-
minitzar la política, i garantir un accés 
equitatiu de les dones als espais de 
presa de decisions i governança. La 
política municipal, suposa una gran 
oportunitat per avançar en l'assoli-
ment d'aquest objectiu, el de garantir 
que els representants locals repre-
sentin la diversitat sociodemogràfica 
del nostre municipi. La situació a la 
que ens ha conduït la pandèmia del 
Covid ha extès la necessitat d’ampli-
ar la utilització de la via telemàtica als 
òrgans de decisió de l’Ajuntament. En 
previsió d’una finalització de la pandè-
mia i retorn a la normalitat del funcio-
nament de les nostres institucions de 
govern creiem important avançar-nos 
en els instruments de gestió i decisió 
de l’Ajuntament.

Tot i haver avançat molt en aquest 
aspecte, encara hi ha situacions que 
suposen una clara barrera i es con-

verteixen en una clara desigualtat, 
especialment per les dones, en el mo-
ment de fer un pas endavant. I quan 
el fan, moltes decideixen no repetir 
mandat per la dificultat de combinar 
la vida política, laboral i familiar, que 
en el cas de les dones és encara més 
accentuat.

Per aquest motiu, la inclusió del vot 
telemàtic ens permetria donar respos-
ta a la realitat social i personal que 
els nostres càrrecs electes es poden 
trobar al llarg del mandat. La seva res-
ponsabilitat de representació no pot 
ser limitada pel fet de patir una malal-
tia de llarga durada o pel fet de gaudir 
d'un permís de maternitat o paternitat.

.../... Realitzar doncs un canvi al 
ROM, incorporant la possibilitat d’uti-
litzar la via telemàtica i, en especial, 
el vot telemàtic, és una acció que ens 
ajuda a trencar una de les majors bar-
reres que es troben les dones en l’ac-
cés als espais de representació mu-
nicipal, especialment les dones joves. 
També ens permet millorar la incorpo-
ració dels homes als espais de cura, 
permetent-los combinar la paternitat 
i les seves funcions com a regidors. I 

facilitar, en el cas de malaltia greu, la 
continuïtat dels electes, afegir garan-
ties en la preservació dels seus drets 
polítics, i la no alteració de les majo-
ries existents. Es tracta d’una mesu-
ra que aporta millores en la garantia 
dels drets democràtics dels electes 
locals, modernitza l’administració, la 
feminitza, i millora la conciliació entre 
l’esfera familiar i la política.

Per tots aquests motius, el grup mu-
nicipal d’ERC proposa al Ple d’aquest 
Ajuntament l’aprovació dels següents 
ACORDS:

PRIMER. Demanar la creació de 
d’una comissió per modificar el Regla-
ment Orgànic Municipal per tal d’in-
cloure la via telemàtica en els òrgans 
de govern i el vot telemàtic, amb la 
finalitat de poder-los habilitar de for-
ma efectiva a l’ajuntament de Cassà 
de la Selva.

SEGON. Acordar treballar totes 
aquelles accions necessàries per mi-
llorar la conciliació familiar i política 
dels càrrecs electes locals del muni-
cipi, racionalitzant els horaris i esta-
blint mecanismes telemàtics en tots 
aquells tràmits que sigui possible".

Moció aprovada amb els vots a favor 
d'ERC i l'abstenció del grup de govern 
(JxC i PSC):

“La Costa Brava es configura com el 
territori més poblat de Catalunya sen-
se ferrocarril. L’any 2008, des de la 
Diputació de Girona es va fer l’esforç 
d’encarregar un estudi de viabilitat per 
implantar aquesta infraestructura, 
però el projecte finalment va quedar 
guardat al calaix i es va donar prioritat 
a la mobilitat per carretera, desdo-
blant carreteres, fomentant la mobi-
litat privada, perpetuant així el quasi 
monopoli de la carretera i un paupèr-
rim sistema de transport públic basat 
en l’autocar.

No cal fer grans anàlisis per poder 
afirmar amb tota contundència que 
avui el dret a la mobilitat no està prou 
garantit a la Costa Brava. Si bé es dis-
posa d’un servei de bus operat per un 
operador privat gairebé en règim de 
monopoli, el servei és molt deficient 
quant a qualitat i freqüències de pas, 
per no parlar del cost que té actual-
ment el bitllet. Això aboca residents 
i visitants a haver de buscar sempre 
l’alternativa del vehicle privat, amb la 
despesa econòmica que això suposa, 
tant d’inversió com del manteniment, 
malbaratament energètic, contamina-
ció de l’aire i accidentalitat.

El model de tren que proposa la Co-

missió Promotora Tren de la Costa 
Brava és el tren-tram, un ferrocarril 
que en entrar en els pobles i ciutats es 
converteix en un tramvia i fora d’elles 
circula com un ferrocarril. Es tracta 
d’un producte provat arreu d’Europa i 
per això es configura com una alterna-
tiva viable, sostenible, assequible, ac-
cessible i extremadament eficient en 
termes mediambientals i energètics. 
A més, té emissions zero. És el mode 
de transport que pot garantir l’exerci-
ci en majúscules del dret a la mobilitat 
a la Costa Brava.

La ciutadania que viu a les poblaci-
ons que inclou aquest territori per on 
passaria el tren-tram podrien anar a 
estudiar, a treballar, a visitar familiars 
i amics, a l’hospital, a gaudir de la 
cultura, de l’oci i la restauració, d’una 
manera assequible, sostenible i segu-
ra. Unes 300.000 persones ens veu-
ríem beneficiades, si tenim en compte 
també la població de Girona i rodalies 
per on hauria de passar el tren. Per 
no parlar també dels milions de perso-
nes que cada any ens vénen a visitar.

I és que segons dades de l’Idescat, 
les comarques gironines són el segon 
territori de Catalunya, rere l’Alt Pirineu 
i Aran, amb major número de vehicles 
per cada 1.000 habitants, 859. Això 
és una mostra clara de la falta d’una 
mobilitat col·lectiva i sostenible que si-

gui eficient.../...
Aquest 2021 és l’any europeu del 

ferrocarril. Ara és el moment del tren. 
La crisi climàtica ens constreny i sa-
bem que el petroli de fàcil extracció 
ha arribat al seu zenit i això encarirà 
molt el preu dels combustibles fòs-
sils. Grans inversions en energies re-
novables es preparen per complir els 
acords de París i això generarà una 
gran oferta d’energia elèctrica de la 
que es beneficiarà el ferrocarril i, en 
conseqüència,també el medi ambient.”

El grup municipal d’ERC proposa al 
Ple que adopti el següent ACORD: 

Primer.- Valorar positivament la ini-
ciativa presentada per la Comissió 
Promotora del Tren de la Costa Brava 
i reclamar l’inici dels estudis de viabi-
litat necessaris per fer possible la mi-
llora del dret de mobilitat que aquest 
projecte d’emissions zero suposa per 
a la ciutadania d’aquest municipi.

Segon.- Demanar a la Generalitat de 
Catalunya i a la delegació a Catalunya 
del Govern de l’Estat Espanyol l’estudi 
i l’acord per la previsió dels recursos i 
la inversió necessària per fer possible 
el projecte de Tren de la Costa Brava.
Tercer.- Prendre el compromís de fa-
cilitar les gestions que competencial-
ment li corresponguin per fer realitat 
el projecte".

Aplicació del vot telemàtic a Cassà

Moció sobre el projecte Tren Costa Brava

maig 2021 · núm. 819 · Llumiguia    17



Opinió Diuen els lectors

En l'incendi del pis ocupat a Cassà de 
la Selva el passat divendres 16 d’abril, 
hi va morir 2 nois, en Souheil i en Has-
san. En Souheil tenia 26 anys. Era co-
negut nostre. Quan era petit anava a 
la classe del nostre fill i també jugaven 
a futbol. En Hassan només tenia 20 
anys, era d’Empuriabrava. 

Després de passar-nos tot el dia 
pendent de les notícies de l’incendi, 
poc abans d’anar a dormir, el nostre 
fill ens diu que un dels morts del pis 
de Cassà era en Souheil. No ens ho 
podíem creure. Vam sentir una pena 
molt gran, per ell i per la seva família. 
Feia 15 anys que no sabíem res d’ell. 
Com podia ser que en Souheil acabés 
en el pis ocupat de Cassà? Què havia 
passat en aquests anys amb ell i la 
seva família? Què havia fet per acabar 
en un lloc, on la seva mort i la del 
seu amic fos “previsible”, tal i com va 
declarar l’alcalde de Cassà? Amb tota 
la informació que vam rebre durant 
tot el dia de les notícies (queixes dels 
veïns, problemes de convivència, llum 
punxada,etc.), intoxicats per tot el 
que transmetien i per tal de poder en-
tendre què hi feia en Souheil en aquell 
pis de Cassà, ens vam construir una 
imatge d’aquests nois carregada de 
prejudicis. 

Uns dies després, vam anar a donar 
el condol a la família d’en Souheil. Ens 
vam trobar amb una mare destrossa-
da i una germana molt fràgil, ara deu 
tenir 17 anys. Hi havia les tietes i tiets 

que coneixíem de quan en Souheil vi-
via a Cornellà del Terri. Estaven molt 
contents de veure’ns, ens van explicar 
moltes coses d’en Souheil i en aquest 
escrit volem compartir els nostres re-
cords, el que ens van explicar els tiets 
d’en Souheil i el motiu pel qual eren en 

Les dues víctimes mortals 
estaven de visita al pis cremat

La nit abans havien anat a portar menjar als amics que hi vivien

En Souheil i en Hassan, els dos joves que van morir en l'incendi d'un pis al carrer del raval de Cassà el 
26 d'abril passat.

el pis aquella fatídica nit. 
En Souheil va arribar a Cornellà del 

Terri quan tenia uns 9 anys. Va ve-
nir del Marroc amb una tieta i vivien 
plegats amb una altra tieta i un tiet. 
Els pares d’en Souheil es van quedar 
al Marroc perquè acabaven de tenir 
una filla i va néixer amb molts proble-
mes de salut. Durant els anys que en 
Souheil va viure a Cornellà amb les 2 
tietes i el tiet vam tenir molta relació. 
En Souheil era un nen molt inquiet i es 
va trobar amb el fet d’haver d’apren-
dre 2 idiomes de cop. Això li va dificul-
tar l’adaptació, però no perdia les ga-
nes de jugar i riure, sempre somreia. 
Malgrat que els tiets el cuidaven amb 
molta estima i tendresa en Souheil 
trobava a faltar molt la seva mare. 
Fins al cap de 2 anys no van poder ve-
nir els seus pares amb la germaneta 
i se’n van anar a viure a Banyoles. En 
Souheil tenia 11 anys. Quan el nostre 
fill i en Souheil van acabar 6è van anar 
a diferents instituts de Banyoles i ja li 
vam perdre la pista.

Els tiets ens van explicar que quan 
van venir els seus pares, en Souheil 
els feia d’intèrpret, els acompanyava 
als metges, a comprar, a fer docu-
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Diuen els lectors Opinió

ments, etc. Es va convertir en un su-
port molt gros i tenia un vincle molt 
fort amb la mare i sobretot amb la 
seva germaneta. Més tard va venir 
un altre germanet. Sempre va estar 
molt pendent de la mare i de la seva 
germana. Feia molta companyia a la 
mare i per la seva germana era el seu 
protector. 

Què hi feia en Souheil al pis de Cas-
sà? Ara estan en el ramadà i el di-
vendres 16 d’abril en Souheil i el seu 
amic Hassan van anar a Cassà a por-
tar menjar als amics que des de feia 
uns dies havien ocupat aquest pis. En 
el Ramadà és típic que les dones cui-
nin i portin menjar al jovent que viuen 
sols. Es van quedar a sopar i se’ls va 
fer tard , per no saltar-se el toc de 
queda van decidir quedar-se a dormir. 
Era el primer cop que hi anaven. Tant 
en Souheil com en Hassan vivien amb 
les seves famílies.

El relat del que va passar aquell matí 
el farem segons la informació que te-
nien els tiets, algunes coses no les sa-
bem amb certesa i encara està sota 
investigació. A primera hora del matí 
un dels nois va marxar aviat i a dins el 
pis es van quedar ells dos i potser 2 
ocupants més del pis. A quarts de 9 
va començar l’incendi, creuen que al 
menjador i per una estufa. En Souheil 
i en Hassan no van poder sortir per 
les finestres per culpa de les flames, 
i fos pel fum o per la poca coneixença 
del pis, en comptes d’anar cap el les 

habitacions per on haguessin pogut 
salvar-se i per on van sortir els altres 
ocupants, van anar a parar a la cuina, 
que tenia un accés a un pati de llum 
sense sortida. Van cridar demanant 
auxili, però era impossible accedir-hi i 
treure’ls d’allà, els veïns els llençaven 
aigua des de les finestres però quan 
les flames van arribar a la cuina el foc 
es va revifar i els va atrapar. Segura-
ment van morir asfixiats però van que-
dar totalment carbonitzats. De mo-
ment encara no els tenen identificats, 
han de fer-ho amb l’ADN i les famílies 
trigaran a poder tenir les restes dels 
seus fills per poder-los enterrar. 

A casa d’ell, envoltats de la seva 
família, quan ens ensenyaven fotos i 
vídeos, el darrer d’aquell mateix dia 
gravat pel seu germà, quan la seva 

germana ens demanava si teníem re-
cords de quan ell era petit, vam om-
plir el buit dels 15 anys i la imatge que 
ens havíem creat d’ell alimentada per 
les notícies es va anar esmicolant. As-
seguts davant la mare i la germana, 
aguantant les seves mirades que re-
flectien agraïment i un patiment molt 
gros, ens vam sentir avergonyits i in-
dignes. 

Voldríem demanar disculpes a en 
Souheil i en Hassan, siguin on siguin, 
a les seves famílies i a totes les víc-
times anònimes que deshumanitzem 
intoxicats per les notícies i els prejudi-
cis. Segurament és un recurs per no 
patir tant, però fem molt mal quan les 
jutgem, sentenciem i oblidem. 

Carme López

CONCENTRACIÓ A SALT EN SUPORT A 
LES VÍCTIMES DE L'INCENDI DE CASSÀ
Una quinzena de persones es van concentrar el 21 d'abril 
a la plaça de la Llibertat de Salt (Gironès) en suport a les 
víctimes de l'incendi de Cassà de la Selva (Gironès) en què 
dues persones van perdre-hi la vida una setmana abans. 
La mobilització estava organitzada per l'Espai Antiracista 
Girona-Salt i en ella es va llegir un manifest en què s'asse-
gurava que la gent no ocupa les cases "per 'hobby'o per 
esport", sinó que ho fa per necessitat. "Tenir un habitatge 
digne no és tenir quatre parets", afirmaren els manifes-
tants. Per això van demanar a les administracions que ga-
ranteixin l'accés als subministraments i a l'habitatge per 
tota la població que ho necessiti. 

 La plataforma aprofità la mobilització per recordar 
l'emergència habitacional que pateixen moltes famílies a 
la demarcació. En el manifest recordaven que les famílies 
que ocupen un pis viuen "cada dia amb por", però que 
no tenen "cap altra opció" per aconseguir un habitatge. A 
més, van recordar que la majoria de les famílies que viuen 
en aquesta situació no tenen els subministraments bàsics 
de llum, aigua o gas i per això cada dia han d'anar a bus-
car aigua per qualsevol cosa. La plataforma assegurava 
que estan "farts de ser assenyalats com els causants dels 
problemes", quan en realitat consideraven que en són les 
"víctimes més flagrants".

Per això demanaven a les administracions que se centrin 
en ajudar a les persones i confiaven que les víctimes ser-
veixin "per encendre l'espurna d'una lluita que no acabarà 
fins que no sigui una victòria".

Text i foto: ACN

El pis incendiat, escenari de la tragèdia, va ser 
tancat per evitar més ocupacions
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Cassà al dia Entrevista

Aquest 26 de maig es compleixen 
dos anys de les eleccions municipals 
del 2019 que van propiciar el canvi 
de govern municipal. Robert Mundet 
(JxC), amb el suport del regidor del 
PSC, aconseguí l’alcaldia de Cassà 
davant la que fou la llista més votada 
(per tres vots), la d’ERC. 

Vint-i-quatre mesos després parlem 
amb l’alcalde de Cassà que reconeix 
que la pandèmia ha retardat alguns 
dels projectes que havien previst exe-
cutar durant aquest període i valora 
de manera positiva el pacte de govern 
i sobretot la tasca que fan tots i cada 
un dels regidors d’aquest equip.
Des del 2019 pocs mesos de 
tranquil·litat abans de l’impacte de 
la covid-19 per la qual cosa podem 

dir que aquests dos anys han estat 
marcats per la pandèmia. Com ha 
afectat això al desenvolupament 
dels projectes municipals?
Evidentment que ha afectat; en gene-
ral perquè tots els temes vulguis o no 
s’han anat retardant perquè la gestió 
no ha pogut ser la mateixa i en ma-
tèria de subvencions, tramitacions, 
tràmits urbanístics s’ha notat una 
mica més; però un cop establert el 
sistema de teletreball i reorganitzada 
la feina, ara comencem a veure co-
ses que tiren endavant. Per exemple 
la reforma dels carrers Indústria i La 
Bisbal, avança; ahir vàrem ja treure 
el Plec de clàusules administratives 
i tècniques per poder fer la licitació 
d'aquí a 20 dies i podrem estudiar les 

propostes les empreses que s’hi han 
presentat i podrem adjudicar; una de 
les coses que ens quedaria pendent 
és el projecte de la Riera del polígon 
que estem pendent de la notificació 
oficial de l'ACA i quan la tinguem ja 
podrem tirar endavant amb un cost 
pràcticament nul gràcies a la subven-
ció del PUOSC i l’ACA. 

Hi ha el projecte de reforma de Can 
Trinxeria que està pendent també dels 
darrers retocs; primer el presenta-
rem a l'oposició i tenir ben clar que hi 
volem fer allà després ja podrem co-
mençar amb els tràmits de licitació... 
sigui com sigui al final crec que aquest 
any el segon semestre serà mogut tot 
i que ens ha costat posar-nos en mar-
xa.

'La pandèmia ha retardat 
l'execució d'alguns projectes'

Robert Mundet compleix dos anys com a alcalde de Cassà
L'alcalde de Cassà de la Selva, Robert Mundet (JxC), a la terrassa de Can Nadal, el dia de l'entrevista.
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Entrevista Cassà al dia

Com es va organitzar i ha funcionat 
el tema del teletreball en temps de 
pandèmia?
Des de bon principi vam intentar que 
cap àrea no quedés coixa i que sem-
pre hi hagués algú que pogués aten-
dre els veïns i veïnes. Molts han pogut 
treballar des de casa, però en alguns 
casos la gent ha hagut d’anar a casa i 
no ha pogut fer res perquè no podien 
fer teletreball com a la llar d’infants 
o la piscina i com a administració no 
podíem fer ERTO... I quan vam fer el 
tancament de l‘any ens vam trobar 
amb més de 500.000 € de menys 
ingressos en relació amb el previst. 
És l’altre afecte de la covid-19...
Sí; però l’ajuntament econòmicament 
està bé, amb només un 15% d’endeu-
tament i quan tens aquest nivell pots 
afrontar nous reptes i ser més am-
biciosos. Podem assumir reptes com 
les obres dels carrers Indústria i La 
Bisbal que costaran més de 570.000 
€ i de moment només tenim 80.000 
€ de subvenció i per tant ho haurem 
de fer amb fons propis. I no pots dei-
xar altres coses com el manteniment 
de parcs i jardins, les vies verdes, 
enllumenat, la zona esportiva... Seria 
inacabable comentar totes les despe-
ses que tenim i el problema dels ajun-
taments és la falta de finançament; 
penseu que a Cassà tenim uns equi-
paments de bon nivell, per a vint mil 
persones i només som 10.380 habi-
tants. La piscina és un equipament 
que va ser ambiciós i valent; però 
el funcionament cal que es financi a 
partir de les quotes i aquí hi ha hagut 
una pèrdua d’usuaris molt important i 
complicat d’aguantar.
Un cop superat l’impacte més fort 
de la covid no es van recuperant 
els usuaris de la instal·lació?
A poc a poc, però no hem arribat a 
la quantitat que ens permetia que en-
tre ingressos i depeses no hi hagu-
és gaire diferència i això en un servei 
municipal és molt i molt important... 
A més la majoria d’inscrits no va a la 
piscina a nedar sinó a les altres ac-
tivitats esportives i ara ens adonem 
que aquestes sales són petites i ens 
cal ampliar no tant la piscina sinó tot 
el complex per aconseguir donar res-
posta a les demandes. La zona espor-
tiva ara està en un bon moment, ho 
tenim tot urbanitzat i endreçat i pot 
ser un pol d’atracció per incentivar 
el desenvolupament urbanístic de la 
zona.
És la zona del proper creixement 
urbanístic de Cassà?

L’eixample ja està pràcticament al fi-
nal del seu creixement i el que queda 
ara per desenvolupar és la zona entre 
el carril bici i la variant; costarà, però 
crec que hem d’anar per aquí.
Tornant al tema de la covid-19, 
penseu que la ciutadania ha com-
plert els requisits i prescripcions 
dels diferents períodes del confina-
ment? O hi ha hagut molts de pro-
blemes?
Han complert majoritàriament... No 
al cent per cent, però sí que ma-
jorment la gent s’ha comportat i ha 
tingut mot de seny; s’ha actuat amb 
precaució i s’ha estat de moltes co-
ses. A Cassà els afectats i les morts 
(desgraciadament n’hi ha hagut) ha 
estat més baix que en altres llocs. 
La precaució que vam tenir de tancar 
l’accés a la residència geriàtrica, tot 
i ser un maldecap per a les famílies, 
ens va donar una seguretat i una ga-
rantia importants. El fet de no haver 
viscut cap episodi greu a la residència 
com ha passat en altres llocs et dona 
la tranquil·litat de què hem actuat cor-
rectament. Has de prendre decisions 
que a vegades són molt taxatives... 
però és que en aquest cas totes les 
precaucions eren i són poques.
Quines inversions teniu previstes 
des d’ara fins a final de l’actual go-
vern?
A més de les ja anunciades dels car-
rers Indústria i La Bisbal i o la de les 
Vies Verdes també tenim ganes d'en-
degar l’asfaltatge d’alguns camins ve-
ïnals, ja que anem una mica endar-
rerits amb relació a altres pobles del 
costat i tenim ganes també de fer el 
nou camp de futbol, tot i que hem de 
trobar alguna ajuda externa per acon-

seguir fer el projecte que vam aprovar 
el ple.

EXPULSIÓ DE REINCIDENTS
Un dels temes destacats de les 
darreres setmanes han estat els 
ocupaments de pisos i després l’in-
cendi que va ocasionar dos morts. 
Creu que l’Ajuntament es va pre-
cipitar en imputar a l’ocupació il-
legal l’incendi que es va originar 
per una estufa?
Crec que sí que té relació una cosa 
amb l’altra, no podem obviar-ho. Les 
ocupacions il·legals es fan en viven-
des que no són seves i agafen serveis 
de manera fraudulenta. Sí que el foc 
es va originar en una estufa; però la 
llum estava punxada i aquesta és la 
realitat; aquesta situació és la que 
ens trobem en molts altres pisos i no 
tenim eines per actuar-hi. D’això ens 
queixem i així ho hem portat a ple. 
Crec que ha estat encertat que hàgim 
demanat accions a l’administració per 
les ocupacions il·legals problemàti-
ques i és un punt a favor que tots els 
grups del consistori hi hàgim estat 
d’acord perquè coincidim que és una 
problemàtica que existeix a tot arreu. 
El que no pot ser és que algú amb 
necessitats no trobi resposta i que 
la gent que intenta complir es trobi 
amb problemes de furts, drogues, ba-
ralles, incivisme... que deriven en de-
linqüència. No podem deixar que això 
creixi en uns punts determinats del 
poble, perquè a més són gent perfec-
tament identificada i són sempre els 
mateixos. Estic fart de veure a les llis-
tes de les incidències policials sempre 
els mateixos noms de persones que 
provoquen maldecaps a la seguretat 

Robert Mundet, al seu despatx de 
l'alcaldia, durant l'entrevista.
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Cassà al dia Entrevista

ciutadana Hem de tenir lagun mitjà 
per poder actuar i evitar aquestes si-
tuacions... Vam anar a veure la fiscal 
i el president de l’Audiència i ens van 
dir que si no hi ha un delicte penal 
tots aquests furts i incidents només 
són faltes administratives i per moltes 
que n’hi hagi no podem fer res més. 
Això et comporta un desemparament 
i un malestar que no pot ser, ja que 
veus que sempre són els mateixos 
els que et creen problemes. Si hi ha 
algú que assumeix aquest sistema de 
vida d’ocupar un pis i crear problemes 
i hi ha d’haver sistemes per poder-la 
expulsar i fer-la tornar al seu país; 
l’acumulació de faltes administratives 
hauria de permetre poder actuar judi-
cialment...
I penseu que això s’aconseguirà? 
Suposo que el pes de la societat ens 
portarà aquí. Tots els pobles es tro-
ben en situacions així; cal separar els 
casos de necessitat socials i aquells 
altres que són fruit de l’actuació de 
màfies "pures i dures" i contra això 
s’ha de poder lluitar. No és un tema 
de suport a les persones, es qüestió 
de màfies de gent que a més prota-
gonitzen els aldarulls i els problemes 
amb la resta de veïns...
A Cassà hi ha diferents focus d’ocu-
pació de pisos...
Tenim dos focus més importants que 
són al Raval i al carrer Ponent on hi 
tenim el 75% de les ocupacions i són 
també els que ens porten més pro-
blemes. Un altre problema era a la 
carretera Provincial, però els propie-
taris van entendre que tenir aquestes 
ocupacions no els sortia a compte, ja 
que feia perdre valor als pisos i han 
actuat amb pressions per aconseguir 
que marxessin els ocupants.
S’ha instat els propietaris a actuar 
i a fer cessions de pisos de lloguer 
social?

Aquestes immobiliàries i grans teni-
dors no han fet pràcticament res i 
a més han trobat el sistema d’eludir 
haver de dedicar els pisos a lloguer 
social. Ens hem hagut d’espavilar i 
procurar des de l’ajuntament que els 
ciutadans s’engresquessin a posar 
pisos a lloguer social i també hem 
acordat tenir un pis municipal que ens 
servirà per lloguer i emergència soci-
als, perquè no oblidem que –encara 
que no es vegi- Cassà de la Selva té 
problemes de violència domèstica, de 
desnonaments... i altres situacions 
que poden passar a l’entorn familiar 
i és una realitat que ens toca viure i 
a la qual hem de donar solució com 
més de pressa millor. 
Per cert, que un mes després en-
cara no poden habitar-se els pisos 
superiors de l’incendi...
Aquesta és una altra. Les compa-
nyies d’assegurances t’exigeixen que 
pagui el rebut de manera puntual i 
quan t’han de donar solucions no te 
les donen amb la rapidesa que cal; 
en aquest cas les companyies no es 
posen d’acord en fer l’arranjament de 
les cantonades afectades per l’incendi 

i encara que els pisos de dalt estiguin 
bé no poden fer anar l’aigua perquè 
no tenen desaigües i no et pots dutxar 
ni pots anar al lavabo. Hi ha quatre 
veïns que tenen problemes i els altres 
ho han solucionat anat a altres habi-
tatges, però no sé per què aquesta 
lentitud, ja que han de tenir empreses 
per resoldre aquest tema. 

LA CAMPANYA DEL PSC
Canviant de tema, esteu còmodes 
amb l’actuació del PSC com a equip 
de govern? Com valoreu les cam-
panyes d’autopromoció de la feina 
de regidor amb caire partidista, o 
la contractació de membres de la 
llista per treballar a l’Ajuntament?
La seva campanya és un tema polític, 
del seu partit polític, que volen donar 
aquesta imatge amb la figura d’en Ma-
rià. Tenen el dret a fer-ho; que és dife-
rent del que es feia normalment en el 
poble? Sí. Que sigui més o menys en-
certada ja ho decidiran les persones 
que vegin aquesta publicitat... El que 
vull deixar clar és que el nostre govern 
es basa en la transparència i la con-
fiança i en la bona entesa i això hi ha 
sigut des del primer dia; no hem tin-
gut cap mena de fricció en tot aquest 
temps. No ens coneixíem i ens hem 
hagut d’adaptar a la manera de tre-
ballar de cada un; el resultat és molt 
positiu i ningú no pot posar en dubte 
les hores que el regidor del PSC dedi-
ca a la feina... 
I la contractació de la número 6 de 
la llista del PSC, la trobeu correcta?
És una contractació legal; però sí que fa 
mal d’ulls. Hauríem d’haver reflexionat 
dues vegades a veure si aquesta per-
sona era la idònia per ocupar aquesta 
plaça... Hauríem d’haver dit: no cal.
Anant a un altre tema polèmic... 
Era imprescindible llogar la Sala la 
Coma?

L'alcalde de Cassà reconeix en l'entrevista 
que es van equivocar en la contractació tem-
poral de la número 6 de la llista del PSC per 

treballar a l'Ajuntament.
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Entrevista Cassà al dia
Ho vaig veure com una oportunitat... 
A la sala s’hi feien coses, sí... Alguna 
exposició de tant en tant, però Can 
Trinxeria va agafar protagonisme i la 
gran majoria d’activitats van passar 
de La Coma a Can Trinxeria. Tenim la 
voluntat de tancar l’edifici de l’Ajunta-
ment vell perquè no té condicions d’ac-
cessibilitat i no pots donar el servei com 
cal per donar atenció a les persones 
de manera confidencial i amb privacitat. 
Tenim clar que s’ha de tancar i fer un 
estudi a veure què es pot fer, ja que és 
un edifici amb molts anys i moltes man-
cances. Cal pensar que amb el lloguer 
Cassà no perd patrimoni, fem un llo-
guer i l’import que cobrem queda afec-
tat i es destinarà a restaurar l’edifici i 
estem parlant de 280.000 € que no és 
poca cosa; costa molt trobar 280.000 
€ en subvencions i nosaltres hem de 
restaurar-lo i ens costarà molts diners. 

A més, és bo que aquesta entitat 
bancària aposti per Cassà i vol conso-
lidar-se al poble; recordo que sempre 
hem parlat de lloguer i mai de compra i 
mil euros al mes no és poc. I cal pensar 
que la sala de plens antiga continuarà 
essent la sala de plens sense malme-
tre els elements patrimonials existents i 
quan acabi el lloguer la tornarà a deixar 
tal com estava...
A banda dels actes de les entitats o 
municipals tampoc no podrà continu-
ar essent col·legi electoral?
La pandèmia ens ha ensenyat que es 
pot fer votació ajustada en un sol punt 
de votació; i va anar bé. Jo no descar-
taria mantenir-ho així, ja que hi ha molts 
altres llocs que ho fan. Redueixes des-
peses, unifiques en un sol lloc la votació 
i el procés de recompte...
Però queda lluny d’alguns punts del 
poble i pot fer desistir de despla-
çar-se...
Si s’han de fer les coses igual perquè 
sempre s’han fet així no avançarem 
mai. Ens hem d’adequar a les circum-
stàncies i si s’ha fet i ha funcionat no 
trobaria gens malament repetir-ho. No 
crec que porti un trasbals amb les vo-
tacions. El 14-F vam posar un servei de 
transport per a la gent amb dificultats 
i si s’ha de mantenir, no passa res. El 
que cal és que es vagi a votar i es voti 
més bé...
Can Frigola, Can Parera, Can Trin-
xeria: quina idea de futur teniu per 
aquests tres béns municipals? 
A Can Frigola no tenim cap pla d’actu-
ació; no hi ha cap projecte de viabilitat 
per l’edifici ni s’ha consensuat què s’hi 
pot fer. L’interior és complicat, ja que 
tot són habitacions petites sense llum 
i per tant és inviable aprofitar el que hi 
ha; el més valuós patrimonialment és la 
façana i la resta ja m’agradaria saber 
què se’n podria fer... Però és patrimoni 
municipal i un dia o altre veurem què hi 
podrem fer...

Pel que fa a Can Parera, anirà tot a 

terra; però la part de la teulada del por-
xo com que era la seu de la primera fà-
brica de suro blanc de Cassà es mirarà 
de conservar com a testimoni; la casa 
anirà a terra i tot l’espai servirà per a 
aparcament. Aquest projecte s’ha re-
tardat un mica, però està gairebé a 
punt per aprovar-se.

I pel que fa a Can Trinxeria el que 
s’ha dit des del primer dia és que ha 
de ser un edifici d’atenció a les perso-
nes adequant-lo a acollir les àrees de 
serveis socials, ciutadania, Coworking, 
Jutjat de Pau, i promoció econòmica. 
Això ens permetria agrupar personal 
en un sol edifici i optimitzaria la despe-
sa de mantenir obert un local perquè 
en tancaríem un altre. A dalt ens que-
daran quatre sales grans i una per ac-
tes, però de moment encara no tenim 
el projecte definitiu per veure com ho 
farem.
Ja ho vau explicar al ple, però com 
és que han estat aturades tant de 
temps les obres del Bon Preu?
Va ser una qüestió de l’empresa que en 
un moment determinat volia obrir molt 
aviat; ara ja han retardat el calendari, 
però han reprès les obres i es farà el 
projecte que s’havia previst. En això 
l’Ajuntament no hi té res a dir.
L’Ajuntament de Cassà no té comitè 
d’empresa; es va dir al ple que no 
és que haguessin plegat sinó que no 
s’havien renovat i els treballadors 
diuen que sí que han plegat... Què 

va passar exactament i en quin punt 
està el tema?
No sé com és que van plegar i suposo 
que les circumstàncies personals de 
tots van fer que no volguessin continu-
ar; però estic interessat en què ben avi-
at en tinguem altre comitè, ja que ens 
cal que hi hagi interlocutors per poder 
parlar de tots els temes que afecten els 
treballadors de la casa.
Acabem parlant de la Festa Major i 
de la Fira del tap i del suro. Torna la 
normalitat enguany?
Torna una mica la festa, però encara 
no és la que voldríem: hi haurà Festa 
Major; però sempre amb seny i pre-
caució i posant els mitjans necessaris 
per aconseguir que es pugui desenvo-
lupar amb normalitat sense barrakes, 
sense aglomeracions i respectant és 
necessàries normes de seguretat. I el 
mateix amb la Fira del Tap, amb un nou 
foemat.

I voldria acabar aquesta entrevista 
agraint la feina que fan tots els regidors 
que estan a l’Ajuntament, ja que cadas-
cú dins la seva responsabilitat està fent 
un treball molt bo i amb una gran de-
dicació; crec que en aquests dos anys 
han demostrat l’encert de la seva pre-
sència a la candidatura i les ganes que 
han tingut i que tenen de treballar al 
servei del poble.

Text: Joan Carles Codolà
Fotos: Eduard Duran

Obres del nou supermercat BonPreu
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Després que l’any passat la diada de Sant Jordi es va viure 
des del confinament enguany la celebració ha tingut una 
mica més de vida al nostre poble si bé amb algunes res-
triccions que no van permetre omplir la plaça de la Coma 
amb les parades d'entitats com s’havia fet altres anys. 
Aquesta situació de l’Ajuntament va sorprendre sobretot 
perquè en d’altres pobles sí que es van posar parades al 
carrer i la diada del llibre i la rosa va tenir més lluïment. 
A Cassà algunes floristeries i llibreries del poble muntaren 
una parada propera als seus establiments, seguint les 
recomanacions del Pla de Sant Jordi publicat per la Con-
selleria de Salut i la d'Interior, per afavorir les compres 
tradicionals del 23 d’abril.

Però l’esperit cultural i literari de la diada es va conser-
var gràcies a una sèrie d’actes celebrats en els dies dels 
voltants de Sant Jordi sempre relacionats amb la cultura 
i especialment amb els llibres, amb la presentació de fins 
a quatre novetats editorials. A més de la darrera novel·la 

Recuperant les sensacions en 
un Sant Jordi menys confinat

Mútues concertades: DKV, Medifiatc, Sanitas, 
Mútua General de Catalunya, CASER

Cassà al dia Notícies

Bona Festa Major!Bona Festa Major!

Tres imatges del Sant Jordi d'enguany
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de Jordi Dausà –De sobte pensa en 
mi- presentació de la qual informàvem 
el mes passat, també als voltants de 
Sant Jordi es va presentar el llibre de 
narracions de Carles Serra, Apunts 
de botànica existencial, la novel·la de 
Mateu Ciurana, La copa de Caldes, i el 
llibre de Judit Pujadó i Xavier Cortade-

llas, Arrelats; tres llibres de temàtica 
ben diferents i que van ·estrenar-se” a 
les Golfes de Can Trinxeria al llarg del 
cap de setmana de Sant Jordi.

PRESENTACIONS DE LLIBRES 
Carles Serra és un escriptor de Quart 
que s’estrena en l’edició amb un llibre 

de narracions que com es va dir en 
la presentació “tot i que el títol sigui 
“apunts de botànica existencial”, els 
comptes no tenen gaire res de botà-
nica ii posats a dir tampoc d’existenci-
al i en canvi sí que són uns apunts... 
Uns apunts sobre la vida uns apunts 
sobre el dia a dia, sobre allò que po-

Notícies Cassà al dia

Presentacions dels lli-
bres de Carles Roca i 
Mateu Ciurana, a Can 
Trinxeria.
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dria passar o allò que de fet passa”. 
Joan Carles Codolà, que va ser l’in-
troductor del llibre va comentar que 
“a botànica crec que és l’excusa i així 
com a cada capítol hi posa el nom 
d’una planta hi podrà posar animals 
o noms de persona... la planta és l’ex-
cusa el que compta és el que passa 
i com s’explica, perquè cal destacar 
aquest llibre està molt ben escrit”. El 
llibre es va presentar el mateix dia de 
Sant Jordi al capvespre i el dissabte 
en Jordi Dausà feia de presentador 
del llibre del locutor de Ràdio Cassà, 
Mateu Ciurana, amb la seva novel·la 
La copa de Caldes”. En aquest cas no 
es tractava ben bé d’una novetat, ja 
que el llibre estava publicat uns me-
sos enrere, però que per culpa de 
la covid-19 encara no s'havia pogut 
presentar a Cassà. Dausà –que havia 
estat un dels autors que el dia abans 
havia triomfat amb la seva novel·la- va 
destacar els recursos utilitzats sobre-
tot en la primera meitat del llibre que 
va considerar "d'un estil molt postmo-
dern" per la varietat de registres i de 
propostes narratives emprades. Ja a 
la segona part la novel·la segueix més 

els cànons d’una narració habitual i 
explica com l’atzar podria haver por-
tat Sant Pau i els Sant Graal a Caldes 
de Malavella, el poble de naixement 
de Mateu Ciurana. En la xerrada en-
tre Dausà i Ciurana es va parlar de 
religió i d’ensenyament, de la història 
sagrada i dels “Hermanos” de la Salle, 
de la sororitat i de les monges... al-
guns dels elements que componen la 
intriga literària de la novel·la.

Més difícil de classificar és el llibre 
que van presentar el diumenge, 25, 
Xavier Cortadellas i Judit Pujadó, edi-
tat per Sidillà, titulat Arrelats, que és 
un treball de camp sobre algunes de 
les famílies més antigues dels Països 
Catalans. Cortadellas i Pujadó recullen 
en aquest llibre la història de genera-
cions de famílies que han conservat el 
seu llegat i han anat vivint sempre en 
les mateixes finques al llarg dels anys. 

Els autors explicaren que havien re-
corregut milers de quilòmetres per tot 
Catalunya per anar-hi a parlar amb la 
gent que vivia en aquestes cases i que 
eren testimonis del passat de moltes 
generacions anteriors. L’objectiu era 
saber si la memòria queda retinguda 

en una casa i tal i com vam explicar en 
la presentació, el cert és que en bona 
part de les finques s’han trobat amb 
multitud de records i històries que aju-
den a explicar l’evolució de la societat 
i el país. Cortadellas va dir que l’expe-
riència havia estat engrescadora per 
l’abundància d’experiències i vicissi-
tuds viscudes i va insistir que “totes 
les famílies que apareixen en aquest 
llibre han arribat al segle XXI amb un 
passat robust, amb unes arrels ben 
fondes, però han hagut de lluitar de 
valent per adaptar-se als nous temps 
i per evitar que la globalització i la mo-
dernitat no arrasin i acabin amb el lle-
gat que han rebut: gent vinculada a 
la terra. «Hom no posseeix la terra, 
hom posseeix la tradició», com diu un 
dels entrevistats”.

55A FESTA DELS PREMIS LITE-
RARIS
El dissabte, 24 d’abril, la Festa dels 
Premis Literaris va tornar a la Sala 
del Centre Recreatiu; després que 
l’any passat l’acte de lliurament dels 
premis literaris de Cassà s’hagués de 
fer de forma telemàtica, enguany es 

Cassà al dia Notícies

Judith Pujadó i Xevi Cortadellas en la presentació d'Arrelats, a les Golfes de Can Trinxeria.
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va recuperar l’acte amb públic, 
això sí amb una reduïda capa-
citat per complir les mesures 
de protecció per la Covid i amb 
una transmissió en directe per 
cassa.tv.

L’acte es va iniciar amb un 
record a Joan Triadú, pedagog 
i escriptor del qual enguany es 
commemora el centenari del 
seu naixement i del qual es va 
recordar el seu pas per Cassà 
de la Selva el 1991 amb motiu 
de la celebració de les festes 
Fabra. Com a membre d’Òm-
nium Cultural, Triadú va ser el 
secretari d’aquelles jornades 
celebrades a Cassà durant les 
quals es van dur a terme una 
sèrie d’actes culturals i mu-
sicals i entre altres actes es 
va inaugurar el monument a 
Pompeu Fabra, a la plaça de 
la Coma.

La regidora d’ensenyament, Sílvia Martí també va recor-
dar la figura de Joan Triadú en la seva intervenció en què 
va agrair la col·laboració de jurats, participants i profes-
sors dels centres cassanencs en els premis literaris.

PREMI PUNTS DE LLIBRE
A més dels premis de narració també es van lliurar durant 
la festa els guardons del 18è concurs de punts de llibre, 
que enguany havia de tenir com a protagonista el suro i 
Cassà, organitzat per l’Ajuntament i la biblioteca de Cassà, 
segons la següent decisió del jurat:

“Reunits a les 09.00 hores, els integrants del Jurat qua-
lificador, que es constitueix per valorar els punts de llibre 
presentats pels concursants, són:

- Presidenta: Sílvia Martí Suñer, regidora d’Ensenyament, 
Educació i Entitats Culturals de l’Ajuntament de Cassà.

- Secretària: Coral Puntí Tortellà, directora de la Bibliote-
ca Municipal de Cassà.

- Vocal: Mariona Puig Baldoyra, coordinadora de l’Escola 
Municipal d’Art Josep Lloveras.

- Vocal: Cristina Canyet Nicolau, tècnica de cultura i jo-
ventut de l’Ajuntament de Cassà.

- Vocal: Joan Carles Codolà Vilahur, director de la revista 
Llumiguia.

Constituït el Jurat, i de conformitat amb les Bases re-
guladores del concurs, s'acorda procedir a l'avaluació dels 
punts de llibre prèviament presentades pels concursants. 

Analitzats cadascun dels punts de llibre i vist que com-
pleixen els requisits exigits per les bases del concurs es 
procedeix a establir la relació de punts de llibre que, al nos-
tre judici, es consideren mereixedores dels premis del 18è 
Concurs de punts de llibre celebrat en aquest Municipi. El 
resultat és el següent: 

Categoria Cicle Inicial
—Premi: Punt de llibre de l’autora: Laia Molina Ortiz, 

per la seva composició i tècnica artística. Premi: un lot de 
llibres. 

—Accèssit: Punt de llibre de l’autor: Victor Mata Bigas, 
per la seva tècnica artística. Premi: un lot de llibres. 

Categoria Cicle Mitjà
—Premi: Punt de llibre de l’autor: Arnau Juanola Ferran, 

per la seva tècnica artística, ben treballat, composició, dis-
seny i color. Premi: un lot de llibres. 

—Accèssit: Punt de llibre de l’autora: Léana Congost 
Branco, pel seu i disseny. Premi: un lot de llibres. 

—Accèssit: Punt de llibre de l’autora: Gina Carbó Páez, 
pel seu detall u la història. Premi: un lot de llibres. 

Notícies Cassà al dia
Record a Joan Triadú a la Festa del 

Premis Literaris
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Categoria Cicle Superior
—Premi: Punt de llibre de l’autor: 

Pau Fajula Ribas, pel seu disseny, tèc-
nica artística i composició. Premi: un 
lot de llibres.

Categoria ESO
—Premi: Punt de llibre de l’autora: 

Afra Pibernat Reixach, per la seva ori-
ginalitat, color i disseny. Premi: un lot 
de llibres.

Categoria Batxillerat: Punt de llibre 
de l’autor: Lishu Huertas Romans, 

per la seva creativitat, disseny i tèc-
nica artística. Premi: un val per valor 
de seixanta euros (60€) per gastar en 
material artístic.

Categoria majors de 18 anys
—Premi: Punt de llibre de l’autora: 

Ana Elisa Juarez Onaindia, per la com-
posició i la tècnica. Premi: un val per 
valor de cent vint euros (120€) per 
gastar en material artístic.

S'eleva aquesta relació al Sr. Alcal-
de perquè procedeixi a la formalització 

del resultat del 18è Concurs de punts 
de llibre. 

La Presidenta del Jurat dona per 
acabada la reunió a les 10.00 ho-
res.”. 

PREMIS MANEL TOLOSÀ
Pel que fa als concursos literaris per 
als estudiants, que va presentar el 
regidor de cultura Joan Casabó, en-
guany només es va presentar una 
narració als premis d’ESO, ja que per 

Cassà al dia Notícies

Alguns dels guanyadors del concurs de punts de llibre, organitzat per la Biblioteca de Cassà, a l'escenari de la Sala Centre Recreatiu.
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culpa de la pandèmia no es van poder 
dur a terme les activitats de promo-
ció del concurs que eren habituals en 
aquest concurs; tot i això, l'única par-
ticipant, Júlia Nateras, va rebre un 
reconeixement per part de l’organitza-
ció, reconeixent la qualitat dels seus.

Pel que fa als premis per a alumnes 
de 5è i 6è els veredictes van ser els 
següents:

VEREDICTE DELS 55ens PREMIS 
LITERARIS CASSÀ “MANEL TOLOSÀ” 
– Categoria 5è Primària

A Cassà de la Selva, el dia 15 d’abril 
del 2021. Reunit el Jurat de la 55a 
edició dels Premis Literaris de Cassà 
de la Selva en la categoria “Manel To-
losà” (5è), convocat per l’Ajuntament 
de Cassà de la Selva, que està format

per Mònica Rabionet, Montse Mira-
lles i Cristina Vilà. Un cop examinats 
els treballs que enguany han optat al 
premi, acorda concedir els següents 
guardons:

-GUANYADOR: Variant dagonesca- 
Ricard Moyano Canela

MENCIÓ: El Surer d’Eduard Brucet 
Abellí

MENCIÓ: La festa dels superherois 
d’Àlex Vidal Vidal

VEREDICTE DELS 55ens PREMIS 
LITERARIS CASSÀ “MANEL TOLOSÀ” 

– Categoria 6è Primària
A Cassà de la Selva, el dia 15 d’abril 

del 2021. Reunit el Jurat de la 55a 
edició dels Premis Literaris de Cas-
sà de la Selva en la categoria “Manel 
Tolosà”(6è), convocat per l’Ajunta-

ment de Cassà de la Selva, que està 
format per: Alba Abulí, Àlex Carrera 
i Laia Romaguera Un cop examinats 
els treballs que enguany han optat al 
premi, acorda concedir els següents 
guardons:

Notícies Cassà al dia

Alguns dels guanyadors del concurs de punts de llibre, organitzat per la Biblioteca de Cassà, i dels premis literaris Manel Tolasà, recollint els guardons.
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-GUANYADOR: La història d’un cap-
sigrany - Júlia Rodrigo Salas

MENCIÓ: Les gomes saltarines - Ari-
adna Gispert Pallarols

MENCIÓ: El mag i el ratolí - Ainhoa 
Pelaez Muñoz

I, perquè així consti, signen la pre-
sent acta en el dia i lloc abans esmen-
tats”.

Els infants redactors de les narraci-
ons havien d’incloure en la seva obra 
la paraula “Capsigrany”; en el cas de 
les obres, el capsigrany en un cas era 
us Sant Jordi una mica especial que 
es contaminava de la covid i en l’altre 
un nen que volia ser ballarí...

UNS CORRELLETRES CADA COP 
MÉS ESTESOS
Pel que fa al concurs Correlletres en 
els dos vessants de poesia i de nar-
ració, des de l’Àrea de Cultura de 
l’Ajuntament de Cassà es valorà molt 
positivament la participació d’aquesta 
edició del Correlletres; l’any passat 
el confinament va afavorir una parti-
cipació extraordinària que va servir 

per donar a conèixer el concurs arreu 
dels Països Catalans. Enguany 175 
persones es van inscriure al concurs i 
finalment, 82 van presentar els seus 
escrits dins del termini establert, amb 
44 poesies i 38 narracions. El con-
curs Correlletres, és completament 
en línia;, els relats i poemes són de 
contingut lliure i els organitzadors pro-
posen una paraula o motiu que s’ha 
d’incloure dins de l’escrit que s’ha de 
redactar en 48 h. Enguany la parau-
la que havien d’incorporar els seus 
escrits, i que era, ‘pistrincs’. Aques-
ta paraula, molt utilitzada fa anys a 
Cassà de la Selva, significa diners o 
calerons.

En la categoria de poesia el jurat 
va tenir molt clar el guanyador, Òscar 
Palzon,. De Tarragona, un escriptor 
que té més de trenta premis literaris 
en el seu haver i que va escriure un 
poema utilitzant com a única vocal la 
“i”. L’autor, que és professor d’anglès, 
que va intervenir en la festa per via 
telemàtica, va dir que tenia altres po-
emes fets també amb una sola vocal, 

i si imprimís
vint-i-sis mil xílings filipins

(cinc dígits d’il·lícits pistrincs)
i hi insistís

infringint principis hídrics
dividint l’incívic Mississipí

i fingint litigis bíblics
(litigis ficticis i sibil·lins)

fins límits difícils d’inhibir
visc dins films mítics

dic dístics tímids
vinc d’idíl·lics mítings hípics

ric l’incís infinit
tinc vicis líquids
i distints brindis

(vi místic
ínfim gin

whisky insípid
kirsch d’hibisc)

qui trinqui i triï crits híbrids
(mig lírics mig clínics)

i sigui mim
i imiti Crist

(ni cíclic ni sísmic)
(límpid nítid i nivi)

i citi l’ínclit i viril Virgili
–immiscint-s’hi–

i hi infiltri bilis i pipí
(xim-xim)

i li dicti díptics químics
(fils d’iridi

vinils nítrics
liti dirigit
zinc mixt

i cilici-silici)

Òscar Palazon

I

Premi 
Correlletres de 
poesia Xavier 
Carbó i Maymí

Cassà al dia Notícies

Òscar Palazon va intervenir des de Tarragona per recollir el guardó del premi de poesia Xavier Carbó 
i Maymí; el nebot del poeta, Xavier Carbó i Canyigueral (a la foto de la dreta) va recordar la figura 
d'aquest autor cassanenc.
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però que en aquest cas la i li va sortir 
de la paraula proposada, “pistrincs”.

El premi de poesia porta en nom 
de Xavier Carbó i Maymí i va parlar el 
seu nebot, Xavier Carbó i Cañigueral 
recordant la pandèmia de grip que al 
1918 va endur-se el jove poeta cassa-
nenc comparant-la amb la pandèmia 
actual. Carbó va recordar que l'any 
1917, en "La Unció del poeta", Xavier 
Carbó Maymí, escrivia, tot revivint la 
pròpia experiència i l'experiència de 
tots els poetes:

Transfigurat baixava de l'altura 
sagrada de l'Olimp. La volta atzura 
s'era tornada encesa de topazis...
Baixava absort de la regió sidèria, 
migclucat d'ulls, en l'aire el pen-
sament, a la natura el cor i els 

somnis,
oberts, omplint-se d'aire llarga-

ment.
Pausadament desfeia avall sa via 

meditabund el benaurat poeta
en son austera santedat d'asceta

pels cinc sentits llençant cinc glops 
d'aroma que s'esponjaven pel vol-

tant profund.

L’acta del jurat del Correlletres –

premi Xavier Carbó i Maymí- és la se-
güent: “ A Cassà de la Selva, el dia 
17 d’abril del 2021. Reunit el Jurat 
de la 5a edició del Correlletres (cate-
goria poesia), convocat per l’Ajunta-
ment de Cassà de la Selva, que està 
format per Rosa Pous, Lluís Freixas i 
Robert Fàbregas. Un cop examinats 

els treballs que enguany han optat al 
premi, acorda concedir els següents 
guardons:

-GUANYADOR: Oscar Palazón Ferré 
amb la seva poesia “i”

I, perquè així consti, signen la present 
acta en el dia i lloc abans esmentats”.

Més debat hi va haver en el premi de 

Notícies Cassà al dia

Òscar Port i M. Teresa Guarro van ser els autors 
dels treballs més ben valorats pel jurat del pre-

mi Correlletres de narració.
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narració, tota vegada que segons va ex-
plicar el membre del jurat Josep Ferrer 
va costar arribar a la unanimitat dels 
seus components. Finalment el premi 
se’n va anar a la Garrotxa, per un altre 
professor d’Anglès, Òscar Port, de La 
Canya, que va explicar que el seu relat 
(que podeu llegir en aquestes mateixes 
pàgines) se li va ocórrer arran d’una 
experiència personal a l’autopista. En 
aquest apartat també es va donar un 
accèssit a l’escriptora de Piera, M. Te-
resa Guarro.

L’acta del jurat diu el següent:
A Cassà de la Selva, el dia 17 d’abril 

del 2021. Reunit el Jurat de la 5a edi-
ció del Correlletres (categoria narrati-
va), convocat per l’Ajuntament de Cas-
sà de la Selva, que està format per Mar 
Bosch, Josep Ferrer i Guillem Terribas. 
Un cop examinats els treballs que en-
guany han optat al premi, acorda con-
cedir els següents guardons:

-GUANYADOR: Oscar Port Jordà per 
“Peatge”

-MENCIÓ: M. Teresa Guarro per “El 

dia més esperat”.
I, perquè així consti, signen la present 

acta en el dia i lloc abans esmentats”.
La Festa del Premis Literaris, que en-

guany complia 55 anys, la va tancar l’al-
calde de Cassà, Robert Mundet, que va 
fer un agraïment a tot el jurat voluntari 
i als docents dels 18è premis de punts 
de llibre i 55ens Premis Literaris i en 
especial a la Colla Excursionista Cas-
sanenca iniciadora de l’activitat i que 
sempre ha col·laborat en el certamen 
en aquests cinc anys que està organit-
zat per l’Ajuntament. Va donar especi-
alment l’enhorabona als premiats i als 
mencionats i va agrair l’entusiasme de 
mantenir vius els premis, donant les 
gràcies a tots els participants de les di-
ferents edats que hi van participar.

ALTRES ACTIVITATS CULTURALS 
I LITERÀRIES
També durant aquelles diades es van 
dur a terme altres activitats culturals 
com els Geoamagatalls Literaris, una 
proposta de les biblioteques de Cassà 

Cassà al dia Notícies

Intervencions de la regidora d'educació, Sílvia Martí, del regidor de cultura, Joan Casabó, i de l'alcalde de Cassà, Robert Mundet, durant la Festa dels Pre-
mis Literaris de Cassà d'enguany.

i Llagostera, en la que calia demostrar 
els dots d’orientació en un joc de cer-
ca i orientació en el qual la literatura 
és la protagonista. Aquesta activitat 
proposa fins al 30 de juny, una pas-
sejada per diferents indrets en la qual 
es podran descobrir detalls historico-
literaris del nostre territori. Amb l’aju-
da dels telèfons intel·ligents i l’APP de 
Geocaching, es pot accedir a les da-
des GPS que ajudaran als participants 
a trobar cadascun dels amagatalls del 
circuit que han preparat la Biblioteca 
de Cassà de la Selva i Biblioteca Julià 
Cutiller de Llagostera.

També es va inaugurar l’exposició 
“Català Il·lustrat”, que consta de 36 
il·lustracions minimalistes i que repre-
senten frases fetes de la llengua cata-
lana. L’exposició vol reivindicar l’ús de 
la llengua popular i tradicional a través 
del disseny. Es tracta d’un projecte de 
la Marta Montenegro, una dissenya-
dora gràfica gironina, amb inquietuds 
pels projectes creatius i les propostes 
properes, mostrada a Can Trinxeria 
cada dia de 9 a 13 h.

Finalment cal destacar la presentació 
del disc “Esto sí se llama querer”, un 
projecte en forma disc, un gran bolero 
col·lectiu per celebrar la 50a publicació 
del segell UnderPool, que es va presen-
tar el dia de Sant Jordi al capvespre, al 
pati de Can Trinxeria.

En aquest concert alguns dels músics 
habituals del segell, figures destacades 
de l’escena jazzística de casa nostra, 
interpretaren els boleros que formen 
part d’aquest disc amb un estil diferent 
i trobant noves sonoritats a les peces 
clàssiques d’aquest estil musical.

Text: Joan Carles Codolà
Fotografies: Eloi Madrià, Brauli Gener, 

Eduard Duran i J. C. C.
Un geoamagatall literari esperant localitzadors...
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Com cada any el cavaller Sant Jordi se’n va a la cova 
del drac, a combatre'l.

Però aquest any és diferent. Quan en Jordi va en-
trar a combatir-lo va veure que estava al llit.

I de cop el va mirar i li va esternudar en tot la cara 
i ell també va començar a esternudar. El drac va dir:

- No he segrestat la princesa aquest any perquè 
he agafat la Covid i m‘he autoconfinat per no conta-
giar les meves preses, (les persones).

Però el cavaller va dir:
- Però que n’ets d’imbecilot! Jo sóc persona de 

risc! Espero que tinguis la vacuna, eh?
De cop es va desmaiar i poc després va arribar la 

princesa:
- Cavaller, el drac ens va enviar una carta desinfec-

tada i ens va dir que estava confinat.
Llavors va veure el cavaller a terra, es va espan-

tar; però després el va analitzar
-Cavaller, el drac té una variant dragonesca, la 

més letal! -va dir la princesa. Així que va anar a tots 
els McVacunes del món. Com que no la va trobar 
va manar als i a les guàrdies que es llicenciessin a 
Oxford. Inesperadament just quan van arribar, un ac-
cident amb els components químics va crear la vacu-
na, van descobrir els ingredients i la van reinventar.

Van tornar al castell, van donar la vacuna a la prin-
cesa i van anar corrents a l’habitació. El cavaller l’ha-
via afectat molt la variant, tant que es podia morir!

Quan la princesa es va atansar per posar-li la va-
cuna ell va intentar fer-li un petó; llavors la princesa 
es va apartar i va cridar:

- Seràs tonto, imbècil, capsigrany!... Em vols con-
tagiar, tonto?

I ell va respondre:
-Em vols donar d’una maleïda vegada la vacuna?
La princesa indignada li diu:
- Per estúpid, et quedes sense vacuna
I al final, el cavaller es va curar, però el van fer 

fora.
Com que no sabien on deixar la vacuna, li van do-

nar al drac perquè no era mala persona; es va fer 
vegetarià i es va llicenciar com a cuiner i científic. La 
princesa es va fer molt amiga del drac i ella es va 
llicenciar com a guerrera.

Ricard Moyano

Aquesta és la història d’en Jordi, un capsigrany de campionat. En 
Jordi tenia com a objectiu aconseguir comprar-se un tutú de ballet. 
A diferència de TOTS els nens de la seva classe, a ell no li agradava 
el futbol. El seu somni des que era ben petit era poder lluir el seu 
propi tutú de ballet algun dia.

Aleshores en Jordi va decidir informar els seus pares del seu 
gran somni:

-Papa, mama- va dir en Jordi al mig del sopar- vull ser ballarí!! No 
m’agrada el futbol, a mi el que de veritat m’apassiona és el ballet. 

- El ballet? -Va dir el pare- Això, per les nenes!
En Jordi estava tan enfadat pel que va dir el pare que tot d’una 

va aixecar-se de la taula i va anar a la seva habitació. Es va estirar 
al llit i pensà:

 -... no és just el pare sembla que es pensi que estem al 1960 i 
encara que sigui un nen tinc els mateixos drets que una nena. 

Però encara que en Jordi tingués una visió molt oberta de la vida 
el seu pare no pensava el mateix així que se li va acudir una idea:

- Ja ho tinc. Guanyaré diners treballant per l’altra gent, podria ne-
tejar cases o podria cuidar jardins... podria fer de cangur a altres 
famílies... podria portar a gent amb bicicleta. 

Així que es va decidir a posar-se en marxa per aconseguir prou 
diners.

Va fer cartells, molts cartells, que posaven: Necessiteu un can-
gur?. I d’altres que posaven: Qui ha parlat de jardins? Truca!”. Per 
continuar, va imprimir tots els cartells que li fou possible i va decidir 
sortir i anar-ho a penjar. Com que encara hi havia algun raig de sol, 
va voler aprofitar per fer una mica de propaganda mentre penjava 
els cartells. Un cop els cartells impresos va sortir per la finestra i 
es va dirigir a penjar els cartells, però...

Com que era un capsigrany es va deixar la porta oberta!
En tornar a casa com era d’esperar es va endur una sorpresa; 

hi havia la mare d’en Jordi a l’habitació. I a en Jordi només se li va 
acudir dir... : 

-Mama ho puc explicar,. T’ho juro
A la mare se li va escapar un somriure i va dir: 
- No cal que m ‘expliquis res,. Fill; jo et recolzo i em sembla genial 

que vulguis ser ballarí 
En Jordi es va posar tan content que va abraçar la seva mare i li 

va donar les gràcies. 
- Demà anirem a comprar el teu tutú per fer ballet. -Li va dir la 

mare. 
I així va ser. A dia d’avui en Jordi és un gran ballarí.

A tots els nens i nenes que pensen que els esports no tenen 
gènere.

Júlia Rodrigo

Premis de narració infantil Manel Tolosà

Variant dragonesca
(1r premi 5è curs)

La història d'un capsigrany
(1r premi 6è curs)

Notícies Cassà al dia
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-El diagnòstic és clar; vostè és un cap de suro. –Digué, amb 
veu ronca, el doctor mentre es gratava la calba parsimonio-
sament i observava els resultats de les diverses proves que 
havia manat fer.

-Això, doctor, és més que evident! –Exclamà el noi assegut 
en una de les incòmodes cadires de fusta a l’altra banda de 
l’escriptori, farcit de papers pulcrament ordenats en piles. 
-Diguem quelcom que no sàpiga ja. Com per exemple el 
motiu o el tractament, no estaria gens malament de saber.

L’home, en comptes de respondre, se’l mirà atentament. 
El pacient aquesta vegada era un noi jove que devia rondar 
els vint-i-cinc anys, poc més, poc menys. Alt i d’espatlles 
amples resultava més aviat amenaçador, sensació que no 
feia més que incrementar quan centraves l’atenció en el 
seu rostre. Era complicat no quedar-se’l mirant bocabadat, 
especialment per la textura de la seva pell, similar a la del 
suro premsat, o la forma del cap; ben bé de tap de suro. 
Mentre que la part superior era lleugerament més gran i 
aplanada, la part inferior era cilíndrica, llargaruda i, a més 
a més, s’anava eixamplant a mesura que t’apropaves a la 
vora de coll.

-Essent-li franc, vostè és el primer diagnosticat amb 
aquesta patologia. Per aquest motiu no li puc respondre 
amb la certesa que mes paraules siguin veraces.- El metge 
prengué aire abans de prosseguir.- Tot i així, em temo que 
la causa no és altra que un cas greu de falta d’educació, si 
em permet parlar clar i amb honestedat.

-N’he tingut ben bé prou de ximpleries i xerrameca. Tu sí 
que ets un inepte i un capsigrany!- Bramà el xicot prement 
els punys i perforant-lo amb la mirada. Llavors, sense cap 
més paraula, s’aixecà i sortí per la porta, que tremolà en 
ser trencada.

∞∞∞

"Com s’atrevia a tractar-lo de neci o de babau? Què pot-
ser no sabia qui era ell? Impossible, havia sortit en rodes 
de premsa, diaris, fotografies... Ell no era cap altre que l’Ar-
nau, el fill del president actual. Ja se n’asseguraria de que 
aquell impertinent toqués fons, i també de que el seu pare el 

Premis de narració Joan Codolà per alumnes d'ESO

Manera de ser (Reconeixement a l'autora)

Cassà al dia Notícies

fes fora. Una ofensa com aquella no podia ser perdonada".
Cofoi d’aquella magnífica pensada, s’encaminà cap al pis 

que li havia regalat son pare pel seu vint-i-quatrè aniversari, 
juntament amb el cotxe nou i un viatge totalment pagat als 
Estats Units. Una vegada va arribar, i es va haver instal·lat 
al sofà còmodament, trucà al seu pare.

-Hola Arnau, tinc pressa així que sigues breu. D’aquí deu 
minuts tinc una reunió important.- El saludà fredament el 
seu pare a l’altra banda del telèfon.- Ja has pogut arreglar... 
aquell problema teu?

-D’això et volia parlar. El metge, en comptes de donar-me 
una solució, no ha fet més que acusar-me de ser un 
malcriat.-Li comunicà ell indignat.

-Home, potser una mica temperamental sí que ets. El doc-
tor es devia referir al fet que, de vegades, prens conductes 
poc assenyades fill meu. I ara, et penjo que he de marxar.

-Però...
Pip, pip, pip... Amb un sospir i el mòbil encara a la mà, 

encengué la televisió completament abatut.
"Què havia volgut dir amb allò? Si ell es portava bé amb 

tothom, especialment amb les noies. Sempre els hi feia al-
gun comentari quan es vestien provocadorament amb fal-
dilles curtes per cridar-li l’atenció, o bé els hi xiulava. No 
era això el que volien? I si no, que no es vestissin d’aquella 
manera. A més a més, tenia caràcter i personalitat, no era 
pas com aquells efeminats que es cagaven potes en vall per 
qualsevol cosa. Ell anava amb el cotxe a la velocitat que li 
donava la gana, anava de festa cada dos per tres amb els 
amics i bevia com si no hi hagués un demà. No hi creia pas 
en aquelles tonteries que s’havien inventat quatre gats de 
què l’alcohol era nociu, i menys quan ho deien els mateixos 
que afirmaven que la població havia de reduir el consum de 
carn. A ell que el deixessin en pau, tant en ell com al seu 
bistec poc fet acompanyat d’una bona copa de vi".

Sorprès d’aquests pensaments es quedà atònit. Era cons-
cient que de vegades actuava per semblar més del que real-
ment era i que es feia el gallet davant dels seus amics, però 
en cap cas s’havia parat a reflexionar sobre la seva conduc-
ta i la seva manera de fer. Sempre havia donat per suposat 
que eren els altres que li anaven en contra i el volien veure 
enfonsat però mai s’havia arribat a plantejar que ell hagués 
pogut fer el primer pas per girar-se’ls en contra.

"Potser sí que tenen raó i he de canviar, potser sí que he 
estat un cap de suro fins ara i m’he deixat arrossegar per 
una manera de ser que no m’agrada".

Júlia Nateras Mundet
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Per sortir t’havies d’aturar, hi ha-
via una barrera. La veu que sortia 
de l’altra banda de l’intercomuni-
cador posava èmfasi en què no 
entenia el que l’home li deia. La 
cua de cotxes s’allargava i es fo-
nia amb l’horitzó carregat d’aires 
hidrocarbúrics. L’home restava 
impassible dins del seu cotxe, la 
filera que tenia al darrere s’ana-
va desfent cap als espais laterals 
entre ràfegues de clàxons. El sol 
no s’aturava en la seva caiguda in-
exorable, i l’home no es bellugava 
de dins el cotxe. “No penso pagar, 
no tinc pistrincs” repetia una vegada i una altra. A la ràdio 
sonava una cançó dels Back Street Boys, semblava que la 
música dels noranta tornava a estar de moda.

Primer va arribar la policia, i poc després els bombers. Al 
principi el caporal que estava de guàrdia al parc no s’ho creia, 
“necessitem una cisalla, tenim un home soldat al seu cotxe, 
no en pensa sortir”. Abans de trucar al caporal Fuentes ha-
vien provat de convèncer-lo d’altres maneres: res no havia 
fet efecte. Quan les amenaces i les mesures coercitives es 
van mostrar fútils, el pobre policia que li havia tocat acudir a 
l’avís d’un cotxe aturat al peatge de la sortida de l’autopista, 
es va veure obligat a avisar als bombers. “Un imbècil que 
no vol pagar, i no pensa sortir del cotxe” li va dir el policia al 
caporal Fuentes.

Quan el caporal Fuentes, que era un home de món, va veu-
re que ni amb una cisalla, ni fins i tot amb una radial, traurien 
aquell home de dins del seu cotxe, va decidir que el millor 
seria avisar a un negociador, com a les pel·lícules. L’home 
que va enviar el departament d’interior no va tardar ni dos 
minuts en donar el seu veredicte, “amb paraules no farem 
res, es nega a negociar”. La veu de les persones que s’havien 
congregat al voltant del peatge es perdia entre el gemec de 
les rodes dels últims camions que rodaven per l’AP7 abans 
de fer nit a qualsevol gasolinera. Sota la ombres de la nit, els 
policies, els bombers i el negociador del govern que havien 
provat de treure l’home del cotxe, van anar marxant, vençuts 

per la irrefutable constatació que 
l’home no sortiria. La solució tem-
poral va ser deixar un parell de 
cons a la part del darrere perquè 
ningú xoqués amb l’automòbil.

Durant uns dies les furgonetes 
de la tele omplien el pàrquing del 
lateral de l’autopista. Els repor-
ters s’havien d’aventurar a creuar 
la riuada de cotxes que sortia del 
peatge en hora punta per poder 
entrevistar a l’home que no vo-
lia pagar. Les preguntes sempre 
eren les mateixes, i les respostes, 
tan esperades per milions de te-

lespectadors de tot el món, mai van arribar a aquells micrò-
fons en forma de carxofa. Després d’alguns dies d’obrir tele-
notícies de tot el món, es va arribar a dir que algú es colava al 
peatge, en plena nit, i portava viandes i líquid per alimentar al 
rebel. Si allò fou cert, ningú no ho va saber mai. Amb l’arriba-
da del fred les furgonetes van anar desapareixent; una nena

havia decidit que no es trauria mai més el gorro de llana 
que li havia fet la seva àvia, i s’havia de cobrir la notícia les 
24 hores del dia.

... Si la barrera hagués pujat, segurament el cotxe no ha-
gués pogut arrencar, perquè la bateria ja estava totalment 
corrompuda. El sol havia desfet les rodes que s’havien soldat 
a l’asfalt com lava volcànica. El vent i les gelades nocturnes 
havien difuminat la superfície dels vidres, fent impossible veu-
re què hi havia a dins. La corrosió va fer que el cotxe s’anés 
fonent amb la torreta lateral primer, i després amb la barre-
ra. Quan feien obres per asfaltar, aquell carril el deixaven, i 
ningú feia cas a la massa de ferro que ocupava aquell espai 
ple de pols i oli.

... Quan van eliminar el peatge les herbes i els animals ha-
vien reclamat el tòtem metàl·lic, i un petit grup de persones, 
que amb el temps es va convertir en multitud, van començar 
a peregrinar al lloc on, una vegada, un home va dir que no 
volia pagar.

Òscar Port Jordà

Premis Correlletres de narrativa

Peatge (obra guanyadora)

Notícies Cassà al dia
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M’ho preguntaves cada dos dies. Mama, quan falta per la 
fira? I quan et vaig dir que un mes, quasi que vaig poder 
veure com unes llums de neó se t’il·luminaven al front i 
anunciaven ¡en marxa, comença l’època de la recol·lecta!. 
T’oferies a anar al forn cada matí i els dissabtes anaves al 
mercat a buscar la fruita. Fins i tot anaves a la drogueria 
de la Rosa, on aguantaves estoicament aquella cua de do-
nes que no tenien cap pressa i que s’explicaven que si el 
marit això i la veïna allò altre mentre triaven un pintallavis 
o una colònia. Tot per després esgarrapar una petita part 
del canvi. També visitaves més sovint als avis i insisties per 
jugar al set i mig amb l’avi perquè us hi apostàveu diners i 
tot i que tu perdessis, sabies que ell mai te’ls cobrava. I la 
iaia que feia Neus, vine un moment al cosidor que et vull 
emprovar una brusa. I de vegades sí que te n’havia fet una, 
de brusa, però d’altres no i el que feia era posar-te discre-
tament un bitllet de cinc euros a la butxaca acompanyat 
d’un no ho diguis a ningú. Aquells dies també et converties 
en l’ombra del papa perquè sabies que sempre portava les 
butxaques plenes de monedes i, despistat com era, les 
anava perdent per tots els racons de la casa. Un diumenge 
que no era Nadal ni Caramelles vas dir que t’havies après 
un vers i mentre els altres menjàvem tortell de nata et vas 
alçar sobre la cadira i vas començar a recitar. Quan vas 
acabar vas parar les mans cridant pistrincs, pistrincs, si 
us plau!. I ens vas fer tanta gràcia dient aquella paraula 
que nosaltres semblava que havíem oblidat que, oi tant que 
te’n vam donar, de pistrincs. Saps, si ens ho haguessis de-
manat, nosaltres te n’hauríem donat, de diners per la fira. 
Però t’he de confessar que ens divertíem veient com te les 
empescaves per anar-te fent el teu racó.

La nit abans de la fira, us vaig cridar per sopar. Tu vas 
fer ja vinc, però no venies i et vaig anar a buscar a la 
teva habitació. Estaves comptant tots els diners que havi-
es aconseguit arreplegar. La guardiola era plena a vessar, 
igual que a tu et vessaven les ganes del demà. Ens havies 
convençut per anar sola als cavallitus amb les teves ami-
gues. Bé, perdó, a les atraccions que, papes, ja ningú 
diu cavallitus, és molt infantil i està mal dit i a més, hi ha 
els toros mecànics i la granota i el drac però, de cavalls, 
cap ni un. Aquella nit et va acostar adormir-te, sempre 
et passa abans dels dies importants. Però finalment vas 
caure rendida i deuries somiar que ja eres a les atraccions 

perquè demanaves fitxes pels autos de xoc i un núvol de 
sucre rosa.

I va arribar el gran dia. El matí el passaríem en família, 
passejant per les paradetes, saludant l’un, evitant creuar 
mirades amb l’altre, comprant llonganissa i coca de recap-
te. Vas aprofitar un moment que parlàvem amb els Bosch 
per escapar-te a una d’aquelles paradetes d’indis plenes 
d’arracades, bandoleres i atrapa-somnis. Vas comprar 
cinc polseres. Les regalaries a les teves amigues a la tar-
da, per celebrar la primera vegada juntes a les atraccions, 
sense supervisió dels grans, fent i desfent al vostre ritme, 
com noies grans.

I per fi la tarda va arribar i havíeu quedat per Messenger 
que a les cinc et passarien a buscar per casa. I tu estre-
naves la brusa groga que la iaia t’havia acabat de cosir 
feia dos dies i et feia sentir especial vestir una peça única 
al món que havien confeccionat unes mans que t’havien 
sabut estimar tant. I estaves preciosa i els ulls et brillaven 
amb la il·lusió de les primeres vegades, del començar a 
florir. I van tocar les cinc i després un quart de sis i dos 
i tres. I tu estaves al sofà del menjador i feies veure que 
llegies un llibre però cada dos per tres miraves al carrer 
si ja arribaven les teves amigues. I a les sis vas trucar a 
casa l’Alba i et va respondre la seva mare, ai Neus, si ja 
fa molta estona que han marxat. I després vas marcar el 
número de la Cris, que era l’única que tenia mòbil. Un cop 
i dos i tres, sense resposta. Jo feia que estava enfeinada 
plegant roba amunt i avall, però no et treia l’ull de sobre. 
A dos quarts de set em vas venir a buscar per dir-me que 
marxaves, que al final havíeu quedat allà directament. Sa-
bia que m’enganyaves, però et vaig deixar fer. Et vaig deixar 
marxar sola de casa perquè, com jo, ets una orgullosa de 
mena i sempre has odiat caure davant dels altres. Vas 
tornar al cap de poc dient que t’havia agafat un mal de 
panxa fortíssim, que volies vomitar. Crec que aquella va ser 
la teva primera trencadissa. M’hauria agradat poder-te dir 
que amb els anys t’hi vas acostumant, a aquesta sensació, 
però no és així. Sempre fan mal, les trencadisses.

Saps, hi ha una cosa que no t’he preguntat mai i que 
sempre m’ha picat la curiositat. Què en vas fer, de tots 
aquells diners que havies aconseguit?

M. Teresa Guarro

Premis Correlletres de narrativa

El dia més esperat (menció del jurat)

Cassà al dia Notícies

Aparells d’aire condicionat, electrodomèstics 
i mobles de cuina

C/ de la Via, 19 - Cassà de la Selva 
 Tel. 972 46 07 11 contacte@lavia.cat
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Cassà al dia Entrevista

Gent del coworking Cassà (2): Raquel Bou

Lloguer d’espais de treball 
per a persones emprenedores. 
És un servei que fomenta l’emprenedoria 
i l’autoocupació durant els primers 4 anys 
d’activitat empresarial.

coworking
CASSÀ

Can Trinxeria
Plaça de la Coma, 16, 1r pis
Tel. 972 46 28 21

i promocio@cassa.cat
www.cassa.cat/coworking

Raquel Bou, química especialitzada 
en toxicologia és la segona entrevista 
que publiquem a persones que treba-
llen al Coworking Cassà. De la mateixa 
manera que en l’anterior article, en 
les següents línies s’exposarà la seva 
activitat professional i trajectòria així 
com el seu projecte empresarial i ex-
periència com a autònoma dins la xar-
xa del coworking. 

Posicionada com a professional in-
dependent, la Raquel és consultora 
de toxicologia, tasca que consisteix 
a “oferir a les empreses un servei 
de suport en toxicologia. La nos-
tra tasca intenta contribuir a fer 
que els productes que arriben al 
mercat tinguin un nivell de segure-

tat més elevat pels pacients i els 
consumidors en general. Sobretot 
estem enfocats en la indústria far-
macèutica, que és una de les que 
té requeriments més estrictes, 
però també treballem per la indús-
tria de complements alimentaris i 
la indústria cosmètica”. A més, ella 
forma part d’EUROTOX, “un registre 
europeu de toxicòlegs titulats que 
acrediten haver superat un grau 
acadèmic en toxicologia, almenys 
cinc anys de trajectòria demostra-
da, un currículum professional en 
toxicologia adequat i consistent, i 
que han estat recomanats per to-
xicòlegs registrats que avalen el 
seu coneixement. La permanència 

en el registre té una validesa de 
cinc anys després dels quals s’ha 
de renovar adjuntant noves proves 
de currículum. Serveix perquè les 
empreses puguin tenir una guia 
de quines persones tenen una ex-
periència contrastada en aquest 
camp”. 

Havent-se graduat en Química per 
la Universitat de Girona, va estar 
dos anys treballant a Inecsa al de-
partament d’R+D (Recerca i desen-
volupament) per després entrar a 
Medichem, desenvolupant nous prin-
cipis actius farmacèutics. I va ser en 
aquesta empresa de Celrà en què va 
especialitzar-se en toxicologia: “quan 
feia poc temps que treballava a 

La Raquel, en un moment de l'entrevista, i al seu lloc de treball, al Coworking Cassà de Can Trinxeria. A la pàgina següent, explicant la seva experiència.

'Treballo perquè els productes que 
arriben al mercat siguin segurs'
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Medichem van començar 
a arribar necessitats re-
lacionades amb la segu-
retat dels productes i en 
com protegir als treballa-
dors dels efectes adver-
sos que puguin patir per 
estar exposats a ells en 
el lloc de treball. A dife-
rència de les substàncies 
químiques estàndard, que 
el seu control estava molt 
ben definit, l’especifici-
tat dels principis actius 
farmacèutics no estava 
gaire desenvolupada. Van 
arribar més regulacions 
en aquest sentit i també es va emfatitzar la necessi-
tat de demostrar la seguretat dels medicaments i els 
nivells acceptables d’impureses que poden contenir, 
així com la protecció del pacient davant els efectes 
adversos que pugui patir. L’empresa va veure la ne-
cessitat de crear una secció especialitzada en això, i a 
partir d’aleshores és quan vaig començar a formar-me 
amb el màster de toxicologia i molts cursos del sector 
especialitzats en temes toxicològics concrets. Al final 
és un tipus de feina en què l’aprenentatge no s’aca-
ba mai. Porto entre disset i divuit anys i evoluciona 
constantment amb un control més elevat; identificant 
nous riscos i implementant nous requeriments regula-
dors als quals ens hem d’adaptar. Per mi aquesta és 
la riquesa de la meva feina i el que ha fet que segueixi 
treballant-hi després de molts anys. Vaig estar cator-
ze anys treballant a Medichem i de fet ara, que estic 
com a autònoma, també treballo per ells”. 

El 2018 va abandonar Medichem “perquè tenia una 
posició que m’exigia molta dedicació i tenia altres pro-
jectes personals que volia dur a terme”, afirmant que 
va començar la seva etapa com a autònoma “una mica 
de casualitat. A través del boca-orella i per gent amb 
qui havia col·laborat tots aquests anys i que m’encar-
regaven feines, vaig tornar a treballar en el sector de 
nou. I amb una riquesa extra. El fet de treballar per 
molts clients em permet veure molts punts de vista i 
maneres de treballar, permetent-me a més dedicar-me 
al 100% a la toxicologia. Cada projecte és un repte 
perquè evidentment les empreses no et contacten pel 
que poden solucionar fàcilment”. 

El motiu pel qual va escollir el Coworking Cassà per de-
senvolupar la seva activitat va ser perquè “la meva feina 
és especialitzada i no hi ha molts llocs de treball on 
desenvolupar-la, o si més no, no és fàcil fer-ho prop de 
casa. Trobo increïble poder estar fent això des de Cas-
sà. I valoro el fet d’interactuar i compartir un espai de 
treball amb gent que encara que es dediqui a altres 
coses, intercanviem opinions i experiències en temes 
on coincidim com presentar pressupostos, factures, 
com tirar endavant els projectes... I també és suma la 
disponibilitat de l’espai de Can Trinxeria”. 

Malgrat operar com a autònoma, no treballa sola: “l’any 
passat vaig iniciar un projecte de consultoria espe-
cialitzada associant-me i buscant sinergies amb una 
companya amb qui havíem coincidit laboralment anys 
enrere, que també està com a autònoma a Barcelona. 
Sempre he treballat en equip i m’agrada compartir 
projectes perquè tant en àmbit emocional com de crei-
xement d’aquest, te’n beneficies més de l’aportació 
de tothom. Hem creat una empresa juntes on oferim 
serveis d’assessoria. A més a més ens hem posat a 
treballar en un nou projecte d’aromateràpia, olis es-
sencials i cosmètica ecològica que aviat veurà la llum. 

Amb la mateixa premissa 
d’aconseguir productes 
el més segur i controlats 
possibles”. Pel que fa a les 
sinergies i projectes compar-
tits dins la xarxa de cotreball, 
comenta que “aquest gener 
al coworking es va incorpo-
rar l’Hèlia, que és tècnica 
júnior. Estem fent forma-
ció i ens està ajudant en 
l’àmbit professional. Amb 
la resta de gent del cowor-
king no hem compartit pro-
jectes, però no ho descarto 
més endavant. Jo faig for-
macions sobre toxicologia 

tant internes a empreses com també a la universitat; 
i una de les coses que ens estem plantejant és gravar 
sessions, quelcom que ja li he comentat a en Ferran 
Gasau, perquè m’agradaria que ens ho fes ell. Són 
mons que sembla que no interaccionen, però que en 
realitat poden”. 

El volum de feina actual al que s’enfronta és elevat, 
comptant amb diversos projectes en desenvolupament: 
“per sort tenim molta feina. Hi ha empreses amb qui 
treballem contínuament, com un recurs intern més, 
formant part de l’equip, però també tenim projectes 
més breus que són peticions molt concretes i altres 
que suposen mesos de feina. Ens trobem amb projec-
tes diversos amb exigències molt diferents”. Afegeix 
que la pandèmia no ha tingut una gran incidència en el seu 
sector: “s’han anul·lat fires, convencions i congressos, 
però el nostre sector ha tingut molt poca afectació en 
àmbit de nombre de contractes i projectes. Tant en 
fàrmacs com complements alimentaris o cosmètica. 
Hem pogut seguir treballant bé”. 

Finalment, pel que fa al seu futur a causa de la condició 
temporal de l’estada dins el coworking, afirma que “enca-
ra sóc molt jove com a autònoma per decidir-ho. Tenim 
projectes que estan creixent i que intentem consoli-
dar, però també d’altres que encara són molt nous, 
com el de cosmètica ecològica i aromateràpia. Per 
tant, crec que no m’he de plantejar què faré d’aquí a 
un any perquè no ho sé. En el meu sector pot aparèi-
xer una necessitat i t’hi has d’adaptar. Per sort ara 
la cartera de clients és bona i els projectes que tenim 
entre mans són apassionants”. 

Text: Pol Esteba Masjuan / Fotos: Eduard Duran Abad

Mobles a mida, mobles de cuina, 
obra nova, reformes, restauració.

 C/GIRONÈS, 5 
 17244 

CASSÀ DE LA SELVA
 TELÈFON 972 46 45 47

 Mòbil: 635 40 45 09
 Email.fustimofermi@gmail.com

FUSTERIA I MOBLES FERMI, S. L.
Bona Festa Major!
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Cassà al dia Notícies

El Passeig de Vilaret acollirà 
la IV Fira del Tap i del Suro

Aquesta primavera hi haurà una nova edició de la Fira 
Mercat del Tap i el Suro de Cassà de la Selva els dies 
12 i 13 de juny. Serà una edició presencial i adaptada 
als protocols de la Covid per garantir les mesures de 
seguretat. Com a novetat, aquest any se’n canviarà la 
ubicació, es farà al passeig Vilaret.

L’espai de la fira mercat estarà dividit en diferent zo-
nes (escenaris, tallers infantils, demostració d’oficis, 
estands, zona de tastos...), on es faran les activitats 
programades i que han de servir per donar a conèixer 
el món del suro a Cassà de la Selva.

L’entrada a la fira mercat serà lliure, però per parti-
cipar a les activitats, caldrà reservar entrades al web 
firadeltap.cat

 
LA FIRA MERCAT DEL TAP I EL SURO

Una imatge de la primera Fira del Tap, al 2017 amb la presència del president de la Generalitat, Carles Puigdemont.

Els actes es duran a terme els dies 12 i 13 de juny

GRUPS

TORNEIG D'ESTIU 21 

FUTBOL 7
UD CASSÀ

DEL 28 DE JUNY AL 30 JULIOL
 

GRUP A
 

INSCRIPCIÓ: 420€
PREMIS

1r: 500€ + INSC 2022 
2n: 250€

GRUP B
 

INSCRIPCIÓ: 420€
PREMIS

1r: 400€ + INSC 2022 
2n: 200€

 

GRUP C
 

INSCRIPCIÓ: 420€
PREMIS

1r: 300€ + INSC 2022 
2n: 150€

GRUP D
AMB JUGADORS MAJORS

DE 35 ANYS
INSCRIPCIÓ: 420€

PREMIS
1r: 300€ + INSC 2022 

2n: 150€
 

GRUP E
JUGADORS NASCUTS 
ENTRE EL 2007 I 2011

INSCRIPCIÓ: 220€
PREMIS

1r: 200€ + INSC 2022 
2n: 100€

 

ASSEGURANÇA*
2 PILOTES PUMA

AIGUA PELS PARTITS
ÀRBITRES FEDERATS

INSCRIPCIONS FINS AL 22 DE JUNY A: www.udcassa.cat
REUNIÓ EL MATEIX DIA 22 DE JUNY A LES 21:00H

NO S'ACCEPTARAN INSCRIPCIONS FORA DE TERMINI
 

COL·LABORA:
OBLIGATORI SAMARRETES DEL MATEIX COLOR D'EQUIP I AMB DORSAL

INFORMACIÓ
 619 96 26 86 - 972 463 965 

udcassa@gmail.com

GRUP F
SENSE JUGADORS FEDERATS 

DE TOTES LES EDATS I JUGADORES
TANT FEDERADES COM NO

INSCRIPCIÓ: 420€
PREMIS

1r: 300€ + INSC 2022 
2n: 150€

 

*ASSEGURANÇA PER JUGADORS NO FEDERATS.

Massatge amb exquisits olis 
essencials que t´ajudaran a 

cuidar el cos i la ment, 
aportant efectes relaxants i 

terapèutics que produeixen un 
agradable estat de felicitat.

VINE A PROVAR EL 
MASSATGE BALINÈS
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FIRA MERCAT
DEL TAP
I EL SURO
—
12·13 JUNY 2021
CASSÀ DE LA SELVA

PELA DEL SURO, TASTOS DE VINS 
I CAVES, TALLERS I ESPECTACLES 
INFANTILS, DEMOSTRACIÓ DE L’OFICI 
DE TAPER, VISITES TEATRALITZADES 
A LA RUTA DEL SURO, DEBATS, 
EXPOSICIONS, CONCERTS... I MOLT MÉS!

WWW.FIRADELTAP.CAT

HO ORGANITZASEGUEIX-NOS! HI COL·LABORA

La Fira Mercat del Tap i el Suro 
de Cassà de la Selva és un esde-
veniment que té l’objectiu de po-
sicionar Cassà de la Selva com 
un municipi lligat històricament al 
món del suro. Podrem conèixer la 
indústria tapera, un sector tradici-
onal dins l’economia cassanenca; 
el massís de les Gavarres com a 
territori surer, i el que representa 
el suro des del punt de vista eco-
nòmic, cultural, històric i ecològic.

 
ACTIVITATS  FIRA MERCAT
Serà un cap de setmana amb mol-
tes activitats relacionades amb el 
món del suro. Podrem anar a la 
sureda a veure com es fa la pela 
del suro i descobrir les habilitats 
dels peladors i les eines que fan 
servir. En una sureda de Can Vila-
llonga aquest any també es farà un 
bany de bosc de suro.

A la fira mercat reproduirem la 
feina dels tapers d’abans, quan els 
taps encara es feien amb màquines 
como la llescadora, la barrina... i veu-
rem com, principalment les dones, 
feien la tria dels taps de suro. 

Els més petits tindran el seu racó, 
l’espai Taps Petits, on podran gaudir 
amb els tallers de manualitats amb 
suro i també s’ho passaran d’allò més 
bé amb les sessions de contes i es-
pectacles infantils. Com a novetat, es 
podrà participar al SubeRescat, un joc 

de resolució d’enigmes i desafiaments 
al voltant d’una trama argumental del 
món surer, dirigit a tot tipus de públic, 
i especialment al familiar.

Trobarem la Zona Tast amb dife-
rents propostes, a més dels tastos 
de vins i caves de diferents cellers ta-
pats amb suro. L’Entitat Gastronòmi-
ca Cassanenca ens hi farà tastets de 
productes cassanencs maridats amb 
vins de les Gavarres.

Per a la fira d’enguany, s’estrenarà 

una nova versió de la Ruta Teatralit-
zada del Suro a la vila de Cassà, que 
tindrà com a punt de sortida el Tren 
Petit i finalitzarà al recinte firal. A Can 
Trinxeria, a la Sala del Suro, es podrà 
visitar l’exposició “Suber”, del fotògraf 
Manu Trillo, sobre la pela del suro.

A la fira també hi haurà espai per 
debatre sobre temàtiques molt inte-
ressants del món del suro: l’afecta-
ció del canvi climàtic a la sureda, la 
fabricació de taps: de pares a fills, i 
el debat sobre la utilització de tap de 
suro natural o microgranulat. També 
hi tindrem presentacions de projec-
tes i iniciatives relacionades amb el 
suro, estands de venda de productes 
de suro, concerts i molt més.

 
“FEM LA FIRA MERCAT DEL 
TAP I EL SURO MÉS DOLÇA I 
SOLIDÀRIA PER L’ESCLEROSI 
MÚLTIPLE!”
Aquesta és una iniciativa solidària 
de la Fundació Esclerosi Múltiple 
que consisteix en la compra de pos-
tres típiques cassanenques, Carracs, 
elaborats per la pastisseria Néctar i 
Taps, de la Fleca Pastisseria La Sel-
vana. Cal fer reserva per telèfon o 
presencialment i es podran recollir 
a les botigues els dies 11, 12 i 13 
coincidint amb el cap de setmana de 
la Fira Mercat del Tap i el Suro. Una 
part dels ingressos es destinaran a la 
Fundació Esclerosi Múltiple.
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Cassà al dia Notícies

El ritme de vacunació a Cassà, s’ha 
mantingut en uns nivells superiors als 
de mesos enrere en les darreres set-
manes i actualment (mitjans maig) a 
la nostra vila ja s’han posat més de 
4.000 dosis de vacuna; gairebé el 
30% de la població ja té com a mínim 
una dosi i més de 1.300 persones ja 
han rebut la segona. La població de 
més de 60 anys ha estat el col·lectiu 
que s’ha vacunat més aviat i encara 
que hi ha hagut casos de difícil localit-
zació el mes d’abril es van començar 
a vacunar persones de 70 i 71 anys. 
A més, cada setmana fan un control 
dels majors de 70 anys, que no s’han 
localitzat anteriorment, per intentar 
contactar-hi. El percentatge de va-
cunació de l’ABS Cassà, en tots els 
trams d’edat en que s’està vacunant, 
és dels més alts de la Regió Sanitària 
de Girona i està per sobre de la mitja-
na de Catalunya. El nombre de vacci-
nats ha anat creixent cada setmana i 
a la primera de maig es van vacunar 

més de cinc-centes persones al nos-
tre poble. El nombre de persones que 
han rebutjat vacunar-se és de 85, un 
2% del total.

CRIBRATGE MASSIU A DOS 
CENTRES DE CASSÀ
El 29 d’abril es van fer cribratges 
massius al col·legi La Salle i a l’Ins-
titut de Cassà en una operació pro-
moguda pels departaments de Salut i 
Educació que també va fer-se al CEIP 
Guilleries de Sant Hilari Sacalm (Sel-
va) i el Montserrat de Sarrià de Ter 
(Gironès). L'objectiu dels testos, que 
es van fer tant a alumnes com a pro-
fessorat i personal d'administració i 
serveis, era detectar asimptomàtics i 
tallar cadenes de contagis. Els equips 
es van desplaçar fins als mateixos 
centres, on s'habilitaren espais per 
dur a terme la presa de mostres. Des 
d'inici de curs, Salut ja ha fet diver-
sos cribratges massius a centres de 
la Regió Sanitària de Girona, entre els 

quals a Salt o a Olot.
Les proves van fer-se coincidint 

amb un repunt del risc de transmissió 
de la pandèmia, que a mitjans d’abril 
al nostre poble havia arribat al punt 
més alt des de l’inici de la pandèmia 
(el 26 d’abril, 1.687 punts). Dies des-
prés l’alcalde de Cassà, Robert Mun-
det, va comentar que després d'uns 
dies amb xifres molt elevades, l'índex 
de risc havia baixat, però encara era 
de 734; hi havia hagut 35 casos en 
els darrers set dies i el dia 30 d’abril 
hi havia 45 positius per la qual cosa 
afirmar que a la nostra vila havia exis-
tit un efecte Setmana Santa de reac-
tivació de la pandèmia. L'alcalde va 
insistir a demanar prudència a la ciu-
tadania i compliment de les mesures 
de prevenció fins que no s'incrementi 
el nivell de vacunació. 

Segons informà l'Ajuntament de 
Cassà, en el cas de La Salle Cassà, 
es van fer proves a 685 persones i 
només es va detectar un cas positiu. 

En el cribratge massiu als alumnes i personal del col·legi La Salle Cassà només es va detectar un 
positiu entre 685 proves. Fotos: Eduard Duran

A Cassà ja s'han inoculat més 
de 4.000 dosis de vacunes
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Com es veu al gràfic, a final d'abril, a la tercera onada, a Cassà vam arri-
bar al nivell de risc més elevat de tota la pandèmia.

Aquest va ser a una classe de 3r de 
primària i es va confinar tot el grup 
des del cap de setmana que es va de-
tectar. A l’Institut de Cassà, es van fer 
560 proves PCR. D’aquestes, 62 es 
van fer a personal del centre, i una 

d’elles va donar positiu. En el cas dels 
alumnes, es van fer 498 proves i van 
sortir positius 3 alumnes dels dos 
grups de 3r d’ESO, que van quedar 
confinats fins al 10 de maig.

A partir d’aquestes proves, el nom-

bre de casos i els índexs de risc van 
anar baixant al nostre poble i a mit-
jans de maig havia baixat de molt alt a 
alt (165 punts el dia 14 de maig) i en 
total el nombre de casos detectats a 
14 de maig era de 746. 

En aquest gràfic, les vacunes administrades 
a Cassà, segons fabricant.Evolució diària del procés de vacunació a Cassà
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Cassà al dia Entrevista

Quins efectes psicològics i en matèria 
de salut mental ha comportat la Covid 
a la societat? I als sanitaris? Aquest 
i altres temes els tractem en aques-
ta entrevista realitzada a Laura Mató 
Rabassedas, psicooncòloga i psicòlo-
ga de cures pal·liatives, en què explica 
en què consisteix la seva feina i fa un 
balanç de l’impacte de la pandèmia 
des de la seva perspectiva laboral. 

La Laura treballa com a psicooncò-
loga dins un programa impulsat per la 
Fundació “la Caixa” gestionat per Mu-
tuam, anomenat Equip d’Atenció Psi-
cosocial (EAPS). Operant dins l’Hospi-
tal Universitari Dr. Josep Trueta per 
conveni, explica que la seva tasca 
consisteix a “fer suport psicològic 
per persones en situació de malal-
ties avançades i final de vida; tant 
a elles com als seus familiars en 
el procés d’una malaltia oncològica 
o altres malalties. Per exemple, 
en el cas d’una malaltia oncològi-
ca en fase avançada, on el pacient 
és conscient del moment en què 
es troba, com a psicooncòloga es 
treballen tècniques per gestionar 
les pors i preocupacions que sor-
geixen, procurant millorar la seva 
qualitat de vida i treballant amb la 
persona la seva història vital i el 
llegat que volen deixar”. Ho sinte-
titza amb el fet d’oferir mecanismes 
per gestionar les emocions i acompa-
nyar en moments difícils: “hi ha mol-
ta tristesa i no pretenem curar-la, 
sinó que l’acompanyem”. Afegeix, 
també, que “en cas de mort i si s’es-
cau, proporcionem suport al dol”.

En esclatar la pandèmia el març del 
2020 ella estava de baixa per mater-
nitat, incorporant-se un mes després: 

“de cop i volta tot es va reestruc-
turar. Quan vaig arribar l’hospital 
era molt diferent; es van reorga-
nitzar les plantes i ens vam haver 
d’adaptar a totes les noves mesu-
res de seguretat”. Des de la seva 
posició laboral, afirma que “per di-
versos motius, aquest any ha can-
viat molt tot el paradigma. Ja sigui 
perquè la mascareta no et deixa 

veure les expressions de la gent o 
perquè els familiars no poden en-
trar lliurement a l’hospital, només 
poden entrar una hora al dia. S’han 
complicat les relacions. Els paci-
ents estan molt sols i realment hi 
ha hagut un increment d’ansietat i 
por. A banda d’això, en el meu dia a 
dia he entrat en moltes habitacions 
de persones amb COVID i he pogut 

Laura Mató Rabassedas, psicooncòloga a l'Hospital Dr. Trueta

'Quan hi ha molta tristesa no 
volem curar, sinó acompanyar'

La Laura durant una sessió del grup de suport de musicoteràpia, dirigida als professionals sanitaris. 
A la dreta a la la planta de medicina interna, durant la tercera onada, on hi ha ingressades moltes de 
les persones amb covid-19.
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Entrevista Cassà al dia
A la dreta, la Laura -segona per l'esquerra- amb l'equip EAPS (Equip 

d'Atenció Psicosocial); tres són al Trueta i dues, al Santa Caterina. 

comprovar que hi ha un impacte emocional associat a 
aquesta malaltia en molts dels pacients. Per un cos-
tat coneixen l’impacte que ha tingut en la societat i el 
risc que suposa. A més, amb aquesta malaltia s’empit-
jora molt ràpidament i la mateixa dificultat respiratò-
ria comporta angoixa. S’accentua el temor, provocant 
una important sensació d’inseguretat del que vindrà, 
així com molta soledat”. En preguntar-li per, des de la 
seva òptica personal, què creu que s’hauria d’haver fet 
diferent en la gestió de la pandèmia per part de l’hospital, 
reconeix que “vist amb perspectiva, des del punt de 
vista de la psicologia i un cop passats els punts àlgids 
de les onades, potser hauria facilitat més la interacció 
entre pacients i familiars. No s’ha fet per una necessi-
tat de seguretat, i si bé és cert que s’han fet moltes 
videotrucades a través de tablets, potser s’haurien 
d’haver trobat més mecanismes per possibilitat la co-
municació”. 

Com és comprensible, el balanç que en fa de l’últim any 
és que “com a professionals ha estat molt dur, so-
bretot durant la primera i segona onada. Hem experi-
mentat molt de cansament psicològic i físic pel fet de 
treballar moltes hores i per no saber si ens podríem 
contagiar. Des del servei de psicologia es van crear 
grups de suport als professionals sanitaris, que anà-
vem a les diferents plantes per parlar amb infermeres 
i equips mèdics sobre com se sentien per tal de pro-
porcionar un espai per poder compartir davant de la 
important pressió a la qual estaven sotmesos. Un dels 
grups de suport que vam portar a terme va ser el de 
musicoteràpia: fent expressió emocional a través de la 
música tot promovent la cohesió d’equip, la gestió de 
l’estrès i oferint eines d’autocura”. 

En àmbit psicològic, l’empremta que ha deixat el confina-
ment “ha provocat en la societat un impacte emocional 
molt important, comportant una davallada de l’estat 
d’ànim així com episodis d’ansietat. Davant la necessi-
tat d’evadir-nos han sorgit diferents addiccions i mals 
hàbits per gestionar l’angoixa tals com al joc, l’alcohol 
i les pantalles, especialment en joves. I en adults i so-
bretot gent gran existeix encara ara molta por a la in-
teracció social pel risc de contagi, provocant aïllament 
i fins i tot trastorns com l’agorafòbia. El segment de 
població que potser ha quedat més impactat han estat 
els nens i adolescents, perquè es troben en una etapa 
de desenvolupament. Però els nens tenen una capa-
citat d’adaptació molt elevada, i això els ha protegit 
en certa manera. La gent gran també s’ha vist molt 
afectada perquè sovint ja pateixen solitud i necessiten 
un suport per tasques rutinàries com anar a comprar, 
i qualsevol interacció amb familiars s’ha dificultat”. 

Però quines seqüeles a llarg termini tindrà la pandèmia 
en matèria de salut mental? Sota el seu judici, “aques-
ta pandèmia segur que ens haurà marcat molt en 
les relacions socials. Molta gent s’ha replantejat el 
seu entorn, reduint el nombre d’interaccions. En una 
nota positiva, s’han format nuclis amb vincles molt 
importants que hauran sortit reforçats. Aquestes si-
tuacions difícils a vegades porten a un creixement i 
adonar-nos del valor de les petites coses. I la part 
dolenta és que aquesta por al contacte quedarà com 
a seqüela durant molt de temps. No poder establir 
contactes tan bàsics com abraçar-se o fer-se un petó, 
deixarà un impacte que crec que serà significatiu”. El 
que sí que és una evidència són alguns efectes secundaris 

Buffet lliure a 
la carta

Restaurante 
shangai

cognitius de les persones que han passat el coronavirus: 
“ara estem fent un grup de suport amb persones amb 
COVID persistent; és a dir, persones que han passat 
la malaltia, però que tenen seqüeles com cansament, 
mal de caps continus, dificultat de comprensió o me-
morització... entre d’altres. I això pot ser molt proble-
màtic. Aquests efectes posteriors poden durar mesos 
i per tal de recuperar les facultats, s’han de tractar a 
partir de fer rehabilitació cognitiva. Aquesta és potser 
la part que no coneixem tant de la malaltia”. 

Pol Esteba Masjuan
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Programació Festa Major '21

DIVENDRES 28 DE MAIG

ACTUACIÓ FAMILIAR: SUPERHEROIS
Hora: 17 h 
Lloc: Parc de l’Estació 

REPICAMENT DE CAMPANES
Hora: 19 h
Lloc: Església Parroquial

PREGÓ INSTITUCIONAL A CÀRREC DEL DR. 
JORDI DORCA SARGATAL

Metge cassanenc, professor universitari i, fins fa 
poc, cap de pneumologia de l’hospital de Bellvitge.

Hora:19 h
Lloc: Passeig Vilaret

XLV NIT DELS MÚSICS (SELVATANA + PRINCI-
PAL DE CASSÀ + MÚSICS CONVIDATS)

Horari: 19 h comença amb el pregó i a les 19.30 
h la Nit dels Músics

Lloc: Passeig Vilaret

CONCERT DE VERSIONS: SIXTUS
Hora: 21.30 h
Lloc: Escenari exterior Pavelló Polivalent 

DISSABTE 29 DE MAIG

MATINADES AMB LA COLLA DALTABAIX
Hora: 9 h 
Organitza: Colla Daltabaix 

Us oferim el programa d'actes de la Festa 
Major 2021 facilitat per l'Ajuntament de 
Cassà quinze dies abans. Enguany cal ins-
cripció prèvia per a totes les activitats a 
cassa.cat/festamajor.

Altrament, l’Ajuntament es reserva el 
dret de modificar el programa si causes 
imprevistes aconsellessin fer-ho o les me-
sures del Procicat en el moment de la re-
alització no ho permeten. 

#CulturaSegura: des de l'organització 
s'adopta el compromís de mantenir la se-
guretat per a portar a terme activitats 
culturals, perquè la societat pugui gaudir 
d'aquest bé immaterial. 

La cultura, si és segura, només contagia 
l'art. Seguiu la programació a cassa.cat/
festamajor i a través de les xarxes soci-
als, on s'actualitzarà la informació en tot 
moment.

ACTUACIÓ FAMILIAR: RIKUS
Hora: 10.30 h
Lloc: Parc de l'Estació

INAUGURACIÓ DE L’EXPOSICIÓ “OBRIM LA 
PORTA AL COLOR" DE L’ESCOLA D’ART JOSEP 
LLOVERAS

Hora: 11 h 
Horari: dissabte, diumenge, dilluns i dimarts d’11 

a 14 h i de 17 a 21 h; a partir de dimecres fins a 
diumenge de 10 a 13 h. Romandrà oberta fins al 30 
de juny.

Lloc: Can Trinxeria
Organitza: Escola d’Art Josep Lloveras

VERMUT MUSICAL: MARUJA LIMÓN
Hora: 12 h
Lloc: Pl. de la Coma

PLANTADA DE GEGANTS I CAPGROSSOS 
Hora: de 17 a 20 h 
Lloc: Pati de can Trinxeria

CONTE TEATRALITZAT EN ANGLÈS
Inscripcions per correu electrònic a: cassadelasel-

va@ kidsandus.cat
Hora: 17.30 h
Lloc: Pl. de la Coma
Organitza: Kids&us

CONCERT: JOVE ORQUESTRA DE CASSÀ
Hora: 18 h
Lloc: Sala Centre Recreatiu
Organitza: Jove Orquestra de Cassà

CONCERT: APACHE
Lloc: Escenari exterior Pavelló Polivalent 
Hora: 18.30 h

MISSA DE LA SANTÍSSIMA TRINITAT
Hora: 20 h
Lloc: Església Parroquial

CONCERT: GERMÀ NEGRE 
Lloc: Escenari exterior Pavelló Polivalent 
Hora: 21.30 h 

8È CONCURS D'ENGALANAMENT I 
DECORACIÓ DE CARRERS I 
2N D'ENGALANAMENT DE BALCONS
Les bases del concurs es poden consultar al Facebook 
i Instagram de la Comissió de Festes de Cassà (@cas-
sadefesta) i a la web del Centre Cultural Sala Galà sa-
lagala.cat.

Inscripcions fins al 26 de maig a Sala Galà.
Els carrers hauran de romandre engalanats del 28 

de maig al 6 de juny.
Premi als 3 millors carrers, al millor balcó i obsequi 

per a tots els participants.
Entrega de premis durant l'acte de lliurament de 

guardons de Colors sobre l'asfalt, diumenge al migdia.
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DIUMENGE 30 DE MAIG

TRABUCAIRES ACOMPANYATS AMB LA CO-
LLA DALTABAIX

Hora: 10 h
Lloc: Parc de l’Estació
Nota: Recordeu que és una activitat amb molt de 

soroll i heu de protegir-vos l’oïda.

38è COLORS SOBRE L’ASFALT
Inscripcions en línia. Es poden consultar les bases 

i realitzar les inscripcions a cassa.cat/festamajor. 
Obsequi per a tots els participants. Es podran recollir 
els guixos i formalitzar la participació a partir del 24 
de maig al Centre Cultural Sala Galà. 

Hora: de 10 a 11.30 h
Lloc: Pl. de la Coma

WATERVOLLEY
Hora: De 10 a 18 
Lloc: Camp de futbol 
Preu: 3 € fins a 14 anys 5 € a partir de 14 anys 
Amb la inscripció tindreu accés al camp de futbol 

per fer tir de precisió amb pantalles, tennis futbol i 
mini partits de futbol. 

Inscripcions al camp de futbol de Cassà, Copisteria 
Cassà, info@cassadefesta.cat i el mateix dia al camp 
de futbol. A partir de 6 anys 

Organitzen la Comissió de festes i UD Cassà

PRESENTACIÓ DEL LLIBRE: 2017. Dietari d'un 
any convuls'de J.N. Santaeulàlia de l’editorial Ga-
varres

Lloc: Pati de Can Trinxeria
Hora: A les 11 h 

ENTREGA PREMIS COLORS SOBRE L’ASFALT
Lloc: Plaça de la Coma
Hora: 12 h 

MISSA DE LA SANTÍSSIMA TRINITAT
Lloc: Església Parroquial 
Hora: 12 h 

VERMUT MUSICAL: RAMBALAYA
Hora: 12.15 h
Lloc: Pl. de la Coma

CONCERT: ÀLEX PERIS
Hora: 17 h
Lloc: Pati de can Trinxeria.
Organitza: Casal de Jubilats de Cassà

CONCERT DE SARDANES: COBLA LA PRINCI-
PAL DE CASSÀ

Hora: 17.30 h
Lloc: Parc de l’Estació

BALL DE GEGANTS, CAVALLETS I CAPGROS-
SOS

Hora: 19 h
Lloc: Parc de l’Estació
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PUNT LILA
Només Sí vol dir Sí
Només Sí vol dir Sí 
A l’exterior del Pavelló Polivalent 
s’instal·larà tots els dies de Festa 
Major, el punt lila on pots adreçar-te 
i demanar Informació, prevenció i 
atenció envers les agressions sexis-
tes. 
Exterior Pavelló Polivalent 
 Organitza Ajuntament de Cassà 
(Àrees de Ciutadania i Joventut) 
Hi col·laboren Consell Comarcal del 
Gironès, SIAD 

CLAVA LA PASTANAGA
Joc de rol consistent a “matar” 
un altre participant (assignat 
aleatòriament per l’organització) 
tocant-lo amb una pastanaga. 
És un joc totalment obert al qual ju-
gues mentre participes de tots els 
actes de la Festa Major. 
S'hi juga des del divendres 28 de 
maig fins al diumenge 30 de maig. 
Hi pot participar tothom. Els me-
nors de 16 anys hauran de portar 
omplerta i firmada una autorització 
dels tutors/es legals en el moment 
de la inscripció presencial. 
Més informació i inscripcions: lacla-
ca@laclaca.org laclaca.org 
Organitza AEiG La Claca 
Hi col·labora: Ajuntament de Cassà 

CONCERT REVIVAL AMB 
ALBERT MARTÍNEZ I ENRIC 
COLOMER 

Lloc: Escenari exterior Pavelló 
Polivalent 

Hora: 19.30 h 

CONCERT DE FIRAL BAND 
Lloc: Escenari exterior Pavelló 

Polivalent 
Hora: 21.30 h 

DILLUNS, 31 DE MAIG

BALL DE GEGANTS, CAVA-
LLETS I CAPGROSSOS

Hora: 11 h
Lloc: Parc de l’Estació

MISSA DE LA SANTA ESPI-
NA

Lloc: Església Parroquial 
Hora: 12 h 

VERMUT MUSICAL: COBLA-
TROPIC

Lloc: Plaça de la Coma
Hora: 12 h 

CONCERT DE SARDANES: 
COBLA LA FLAMA DE FAR-
NERS

Lloc: Parc de l’Estació
Hora: 16.30 h

ESPECTACLE ENVÀ (CIRC)
Lloc: C. Catalunya amb canto-

nada C. Puigcogul (guanyadors 
concurs engalanament de car-
rers 2019)

Hora: 18 h

SERENATA: ORQUESTRA 
SELVATANA

Lloc: Escenari exterior Pavelló 
Polivalent

Hora: 18.30 

NOMENAMENT HEREUS I 
PUBILLES 2020-2021 

A la mitja part de la Serenata 
Lloc: Escenari exterior Pavelló 

Polivalent

LA SELVATANA BIG BAND
Lloc: Escenari exterior Pavelló 

Polivalent 
Hora: 21.30 h

DIMARTS, 1 DE JUNY

JORNADA DE PORTES 
OBERTES AL FOMENT DE-
PORTIU CASSANENC

Lloc: Pavelló FD Cassanenc
Horari: de 10 a 12 h 

CASSÀ ES VESTEIX DE 
MÚSICA

Actuació de músics cassa-
nencs/ques. 

Consulteu cassacultura.
cat per veure la programa-
ció de cada concert i adqui-
rir les invitacions.

-12.00 H / Lloc: Pati de 
Can Nadal 

-17.30 H / Lloc: Pati de 
Can Nadal 

-19.00 H / Lloc: Pati de 
La Sala del Centre Recrea-
tiu (entrada per la Carretera 
Provincial) 

-20.30 H / Lloc: Pati de 
Can Trinxeria 
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Dimarts, tancat per 
descans setmanal

Rambla 11 de setembre,1 7

17244 Cassà de la Selva

wwww.coåpisteria-cassa.cat

comandes@ copisteria-cassa.cat

 

CANDIDATS A HEREU DE CASSÀ 2020
Pol Besalú Martin 
Soc en Pol Besalú, tinc 18 anys i soc estudiant de Bioin-

formàtica i el que m'agrada fer en aquests temps de Covid 
és un cafè i una bona sèrie. 

Genís Cordoba Ricart 
Soc en Genís i m’agrada el tennis i disfrutar de la mú-

sica. És un honor disposar d'aquesta oportunitat, estaré 
encantat de representar-vos. 

Ferran Tubert de Maria 
Soc un noi obert, rialler i decidit. Em preocupa el canvi 

climàtic, m’agrada molt viatjar, jugar a tennis, bussejar, 
anar al cau i sobretot passar bones estones amb els meus 
amics.

CANDIDATES A PUBILLA DE CASSÀ 2020
Martina Crous Mestres 
Soc la Martina, alegre, empàtica i creativa, una de les 

coses que més feliç em fa és fer unes birres al “Centro” 
amb els meus amics #enlloccomalcentro 

Laura Saubí Llach 
Em dic Laura Saubí i formo part de la generació Covid 

del 2002. Soc riallera, sociable i molt alegre. M’agrada 
l’esport i sortir de festa, però per sobre de tot estar amb 
els amics i fer feliç a la gent que m’envolta. 

Núria Vert Coll 
Soc la Núria Vert, una noia curiosa, inquieta i riallera. 

El mar, la música, les bones converses, els viatges i les 
cerveses amb amics són algunes de les coses que em fan 
feliç. Tot i que m’agrada molt conèixer món, estimo molt el 
meu poble. #cassasiemprepresenteesta

CANDIDATS A HEREU DE CASSÀ 2021
Jan Boada Teruel 
Soc en Jan Boada i tinc 18 anys. Soc un apassionat 

de fer esport i de veure sèries policíaques. M'hauríeu de 
votar perquè soc molt bona persona. 

Bernat Carré Simon 
Sóc en Bernat Carré, gaudeixo amb el bàsquet, quedar 

amb els amics i pujar a les Gavarres en bici. He acompa-
nyat els gegants de La Salle durant molts anys. 

Miquel Freixas Poch 
Soc una persona alegre, inquieta, divertida i també tos-

suda. M’apassiona la música, el cinema i passar temps 
amb els que més m’estimo.

CANDIDATES A PUBILLA DE CASSÀ 2021
Xènia Carreras Lloveras 
Hola! Soc una noia amb ganes de fer coses: ballo sar-

danes i danses, toco la gralla, estudio... però sempre, tot 
a Cassà. 

Noa Maldonado Rodríguez 
Soc la Noa Maldonado, estudiant de 2n de bat i de 3r 

de Grau Professional al conservatori de Girona. M’agrada 
molt llegir, escriure, la música i participar a totes les festes 
i esdeveniments de Cassà. 

Mariona Xirgu Costa 
Hola! Soc la Xirgu i em considero una persona simpàtica 

i valenta. Disfruto anant al cau, passejant per Cassà i de 
les nits al "Centru". No tinc cap dubte que vull viure per 
sempre aquí i seguir lluitant per canviar les coses. Visca 
Cassà i la seva gent!

Votació hereus i pubilles de Cassà 2020 i 2021
En l’edició d’aquest 2021 hi haurà votació do-
ble per escollir els Hereus i Pubilles de Cas-
sà pels joves que l’any passat no van poder 
gaudir d’aquest acte i pels joves que enguany 
també assoleixen la majoria d’edat. 
Per adaptar-nos a la situació actual, les vota-

cions es podran fer virtualment a cassa.cat/
festamajor a partir del dia 24 de maig. Igual-
ment, en diferents actes de la Festa Major 
es podran realitzar votacions presencials a les 
urnes que es posaran a la vostra disposició.
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Alcaldia

A dalt, foto de grup amb els treballadors. A la dreta, el conseller parlant amb la regidora de Serveis Socials, Sra. Núria Salvans.

El passat divendres dia 30 d’abril, 
ens va visitar el conseller de Treball, 
Afers Socials i Famílies de la Genera-
litat de Catalunya, l'Hble. Sr. Chakir El 
Homrani, per conèixer la labor que fa 
IDÀRIA, tant l'aspecte mediambiental 
com social.

Va poder conèixer el projecte de 
primera mà i saber la gran labor 
que aquesta associació fa en l'àm-
bit forestal i el seu compromís amb 
la part més humana i social del seu 
dia a dia. Els representants d’IDÀRIA 
van aprofitar la visita per traslladar-li 
les dificultats amb la que es troben 
com a cooperativa d'inserció i la seva 
demanda de compromís per part de 
l'administració local, comarcal i de la 
Generalitat. Sense aquest compro-
mís per poder afrontar la seva part 
productiva, no poden garantir la con-

tinuïtat de projectes amb perspectiva 
ambiental i d'inclusió social.

La segona part de la trobada va 
ser la conversa distesa que el con-
seller va tenir amb els treballadors 
de la cooperativa, 7 joves extutelats 
que IDÀRIA va apostar perquè pu-
guin començar els seus camins cap 
a l'emancipació real. Treballadors que 
IDÀRIA ha pogut regularitzar gràcies 
a programes com els de treball i for-
mació o l'ACOL (programes destinats 
a les persones migrades per que ob-
tinguin una autorització de residència 
temporal per circumstàncies excepci-
onals d'arrelament social i que puguin 
subscriure un contracte de treball i 
realitzar una acció de formativa, con-
tribuint d'aquesta manera a la seva 
inserció sociolaboral). Es van inter-
canviar inquietuds, idees i sensacions 

en un espai que poques vegades es 
pot trobar tant per part dels polítics 
com per part dels treballadors i les 
cooperatives.

La visita es va fer a les instal·lacions 
de Can Vilallonga a Cassà de la Selva. 

En aquesta visita van assistir-hi els 
alcaldes de Cassà de la Selva i Lla-
gostera, el gerent del consorci de 
les Gavarres i el director dels Serveis 
Territorials de Treball, Afers Socials i 
Famílies a Girona, i també altres re-
gidors i tècnics dels ajuntaments de 
Cassà de la Selva i Llagostera.

Chakir El Homrani: "L'administració 
s'ha de comprometre amb les coope-
ratives d'inserció com IDÀRIA, que es 
dediquen a la formació i inserció de 
persones en situació de vulnerabilitat 
des de l'acció social i mediambiental: 
dos àmbits prioritaris".

El conseller Chakir El Homrani 
visita Can Vilallonga

Va venir per conèixer el projecte de la cooperativa IDÀRIA

ACCIDENT MORTAL PER INCENDI EN UN 
HABITATGE
Davant del lamentable desenllaç de l’incendi 
ocorregut el passat dia 16 d’abril, en el pis del 
carrer Raval 51, de Cassà i en el qual hi va haver 
dos èxitus i 4 ferits, es van decretar dos dies de 
dol oficial. Al mateix temps, des del consistori 
cassanenc, volem expressar el nostre més sentit 
condol a les famílies i a les seves amistats més 
properes.

Lamentem que successos com aquest es va-
gin repetint constantment en el nostre país, que 
no es trobi una solució al fenomen de les ocu-
pacions i que els municipis hàgim de patir, amb 
uns recursos limitats, la dificultat d’accés a l’ha-
bitatge.
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PROJECTE INFOPARTICIPA
El diluns dia 10 de maig es va celebrar 
l’entrega dels guardons referents a la 
“Qualitat i transparència de la comuni-
cació de la política local” a l’Auditori de 
la UAB a Bellaterra.

El Consell Certificador va aprovar per 
unanimitat les propostes de guardons 
2020 de l’Informe sobre Transparèn-
cia que presenta l’equip del projecte 
Infoparticipa i atorga la Universitat 
Autònoma de Barcelona. L’Ajuntament 
de Cassà de la Selva ha obtingut el 
Segell Infoparticipa 2020 amb una 
puntuació del 100%. Es pot consultar 
a: Https://www.mapainfoparticipa.
com/index/mapa/cassa_de_la_selva. 
Està previst celebrar l’acte presencial 

sobre l’estat de la transparència i l’en-
trega dels guardons el dia 10 de maig 
de 2021 a l’Auditori de la UAB. 

El Consell Certificador, en la reunió 
del dia 19 d’abril de 2021 va acor-
dar per unanimitat aprovar l’informe 
presentat pel grup de recerca Comu-
nicació Sonora, Estratègica i Transpa-
rència (ComSET) de la UAB. L’informe 
conté la relació d’ajuntaments, con-
sells comarcals i diputacions que han 
assolit el Segell Inforparticipa 2020 en 
la vuitena edició pels Ajuntaments, si-
sena pels Consells Comarcals i cinque-
na per les Diputacions.

Enguany, a l'edició 2020, s'atorga el 
Segell Infoparticipa a 121 ajuntaments 
(vuit més que l'any passat), dels quals, 

39 han obtingut un 100% d'indicadors 
positius.

En el cas dels consells comarcals, 
onze d'ells obtenen el Segell Infopartici-
pa (cinc més que en l’edició anterior). 
Assenyalar que per primera vegada un 
Consell obté el 100%: el Baix Llobre-
gat, presidit per una dona.

Els onze consells comarcals són: 
Montsià, Osona, Baix Ebre, Berguedà, 
Garrotxa, Gironès, Moianès, Vallès Oc-
cidental, Vallès Oriental, Alt Penedès i 
Baix Llobregat.

Pel que fa a les diputacions, reben 
el Segell Infoparticipa les mateixes tres 
que el van obtenir a les quatre edicions 
anteriors: Barcelona, Girona i Tarrago-
na.

Ajuntament / Des de la Casa de la Vila Cassà al Dia

LA LICITACIÓ DE L’OBRA DELS 
CARRERS INDÚSTRIA I LA BIS-
BAL VA ENDAVANT
Ja s’ha fet la publicació dels plecs de 
clàusules administratives i tècniques 
per fer la posterior contractació de 
l’obra d'urbanització dels carrers in-
dústria i la bisbal. En aques plec es 
recullen 3 possibles millores que els 
licitadors podran proposar:

PRIMERA: Millora número 3: En-
llumenat de seguretat en pas de via-
nants a encreuament del carrer Mari-
na amb Indústria i La Bisbal, amb un 
import de 14.605,60€ 

Urbanisme, Via pública i Veïnats

SEGONA: Millora número 2: Substi-
tució del panot de voreres del carrer 
de La Bisbal per peces de pedra artifi-
cial, amb un import de 17.901,72€. 

TERCERA: Millora número 1: Pro-
longació de la vorera i aparcament del 
carrer de La Bisbal fins al Carrer Mig-
dia, amb un import de 5.895,22 €.

ELIMINACIÓ BARRERES 
ARQUITECTÒNIQUES
Aquest mes de maig es faran els tre-
balls per reduir una de les barreres 
arquitectòniques pendents que hi ha 
a la vorera de la Rambla i que pro-
dueix moltes complicacions a la mo-
bilitat dels veïns i vianants. En aquest 
cas, afecta a la cruïlla entre Rambla 
i c/ Dr. Robert, molt propera a la 
Residencia Geriàtrica Sant Josep. 
L’obra consistirà en rebaixar l’es-
graó i fer una rampa suau seguint 
la mateixa estructura que en les al-
tres cruïlles de la Rambla Onze de 
Setembre. 
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En el Ple abril es va aprovar inicialment el projecte d’am-
pliació de la Residencia Geriàtrica Sant Josep, que con-
templa amb un pressupost total de 145.160,99 € IVA 
inclòs. L’obra consisteix a realitzar una ampliació de la sala 
que està situada al costat del pati de l'edifici que dona al 
c/ Hospital, davant de l'actual galeria tancada amb una 
vidriera. Aquesta galeria s'haurà d'enderrocar per tal de 
fer-hi els fonaments i el forjat sanitari per tal de complir les 
actuals normatives. L'espai resultant de l'ampliació s'unirà 
amb l'actual galeria creant un espai unitari i augmentant 
la zona d’estar. El projecte contempla desenvolupar-se en 
dues fases: la primera, corresponendria a l'ampliació ga-
rantint la sortida cap al pati dels usuaris, i una segona 
fase s’urbanitzaria el pati restant deixant-lo a un sol nivell, 
eliminant barreres arquitectòniques tot solucionant els di-
ferents accessos: accés rodat, accés a edifici principal, i 
accés a l'ampliació. El projecte resta a exposició pública 
durant un termini de trenta dies hàbils. Volem agrair pú-
blicament a l’empresa Fustes Garolera la seva ajuda en el 
finançament de l’obra. 

LLOGUER DE L’ANTIGA SALA DE PLENS DE LA 
COMA 
En el Ple del mes d’abril es va explicar l’import del lloguer 
de l’antiga sala de plens de l’Ajuntament vell i les caracte-
rístiques del contracte. Aquesta sala es lloga per un import 
de 1.000 euros + IVA al mes, més l’increment de l’IPC 
interanual durant 18 anys. A més, complint amb una de 
les clàusules de la licitació pública que ha regit aquest con-
tracte, hi ha un pagament inicial (una patrimonialització) 
de 72600€ corresponents als 5 primers anys del lloguer 
i l’obligatorietat de retornar l’espai en les mateixes condici-
ons inicials. Amb aquesta operació l’Ajuntament ingressa-
rà més de 270.000 euros. L'edifici de l'ajuntament vell té 

Vista de la façana que dona al pati interior i que es vol ampliar. A sota, la 
Sala la Coma, llogada a Caixabank

Aprovat el projecte d'ampliació 
de la Residència Geriàtrica

unes instal·lacions deficients 
que no compleixen amb cap 
tipus de normativa d'accessi-
bilitat, ni hi ha tampoc una 
bona distribució dels despat-
xos per poder donar un bon 
servei als usuaris. Per últim, 
la teulada, tancaments i es-
tructura necessiten una des-
pesa molt gran que reque-
reixen una actuació a través 
d’un projecte de reforma. A 
dia d’avui no hi ha ni projecte 
de reforma, ni quina funcio-
nalitat ha de tenir, ni viabilitat 
del projecte, ni finançament 
per dur-lo a terme. L’equip 
de govern ha manifestat 
que els diners que es rebin 

NETEJA PONT VARIANT
Una de les actuacions previstes aquest mes en les rie-
res que hi ha en el poble, ha sigut la neteja de terres i 
vegetació de sota el pont de la variant al final del tram de 
riera endegada fa un any i mig. D’aquesta manera evita-
rem la situació de tap i l’aigua s’escolarà cap a la riera 
Freixeneda al veïnat de Sangosta, sense impediments si 
hi ha una crescuda per pluges fortes.

Urbanisme, Via pública i Veïnats

NOUS APARCABICICLETES AL PARC 
DELS FRUITERS
Aquest mes s’han posat dos nous aparcabiciletes a la vora 
del camp d’esports del parc dels Fruiters per donar res-
posta a l’afluència de joves amb bicicletes i així evitar que 
les deixin lligades a mobiliari urbà o a sobre la vorera.
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A l’esquerra, moment del fresat del ferm a la baixada de la Coma. A la dreta, asfaltatge d’un tram de la Rambla 
i pintat del pas de vianants.

CONTINUEM AMB EL PLA 
D’ASFALTATGE PREVIST
Durant la primera setmana del 
mes de maig es van portar a 
terme diverses actuacions en 
al milora del ferm dels carrers. 
Es va fer un asfaltatge total 
a la baixada de la Coma i es 
van arranjar diversos enfons-
aments del ferm repartits en 
diversos punts del poble, com: 
Passeig Ferrocarril, Músic Coll, 
Empordà i la Rambla Onze de 
Setembre. Una vegada acabat 
l’asfaltatge s’ha tornat a pintar 
les senyalitzacions viàries i els 
aparcaments. Aquestes obres 
les ha executat l’empresa Cons-
truccions Fusté per un import 
de 26000€

MILLORA DELS ESCOCELLS AL PAS-
SEIG VILARET
A mitjans de mes d’abril s’han fet les obres 
de millora de diferents escocells del passeig 
Vilaret per millorar-ne la imatge pública i per 
delimitar uns espais que estaven deixats i sen-
se cap tipus de manteniment. En alguns es 
posaran unes jardineres metàl·liques i en d’al-
tres es delimitaran amb plantes i flors orna-
mentals. D’aquesta manera es vol millorar el 
jardinament d’aquests espais que molt sovint 
estan plens de males herbes i de brutícia.

NOVA IL·LUMINACIÓ AL C MARINA
Durant tot aquest mes d’abril s’han executat les iobres de millora de 
la il·luminació del c/ Marina. S’han canviat les faroles tipus cigar per 
d’altres més altes i molt més modernes que ens permetran un estalvi 
energètic considerable. Segons l’estudi il·lumínic previ la instal·lació 
de les noves faroles es farà en un sol costat del carrer, seguint la 
mateixa distribució que es va fer en la carretera Provincial.

del lloguer quedaran afectats per la reforma posterior de 
l’edifici. Per tant un lloguer que servirà per invertir-lo en el 
mateix edifici. L’únic que hi ha és un acord de tots els grups 
polítics municipals de buidar de contingut l’edifici i traslla-
dar tots els serveis a can Trinxeria. D'aquesta manera es 
reduiran despeses i es concentraran els serveis i personal 
en un edifici concret. S’ha de tenir clar que sols es lloga 
una sala, no l’edifici. Els serveis que s’estan duent a dia 
d’avui a l’ajuntament vell es continuaran donant fins que 
no es facin les obres de rehabilitació i de reestructuració 
dels diferents despatxos de can Trinxeria. Els actes o ac-
tivitats que es feien a la sala que s’ha llogat es podran fer 

en altres espais i edificis municipals sense que representi 
cap trasbals.

MILLORA DE PARCS I JARDINS
Amb l’arribada del bon temps i de temperatures més su-
aus s’ha fet una campanya de plantació de flors i de plan-
tes autòctones en molts dels parcs i jardins del municipi. 
Per aquest motiu en alguns espais s’ha près la decisió de 
senyalitzar l’actuació. Demanem cura i responsabilitat a 
les veïnes i veïns en no malmetre aquests espais com pro-
hibir arrancar flors i arbusts dels jardins. Els espais lliures 
els hem de gaudir entre tots.
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GEOAMAGATALLS LITERARIS
Molt èxit i seguiment de l’activitat organitzada per les bibli-
oteques de Cassà i Llagostera que porta per nom Geoama-
gatalls literaris. Alguns centres escolars de Cassà també 
hi estan participant. Es tracta de trobar 23 amagatalls 
amb GPS on s’amaguen diferents petits tresors i reptes a 
resoldre. Hi ha temps fins el 30 de juny per participar en 
aquesta activitat i guanyar un premi final.

Educació - Ensenyament

EL PTT D’AUXILIAR DE VIVERS I JARDINS GUA-
NYA EL PREMI 
D’EMPRENEDORIA DELS IMPULS FP
El PTT d’Auxiliar de vivers i jardins que es desenvolupa a 
Cassà de la Selva i a Llagostera, juntament amb el PTT de 
Guíxols-Vall d’Aro, ha quedat en primera posició en la cate-
goria d’emprenedoria dels premis Impuls FP que organitza 
el Departament d’Educació de la Generalitat. 

L’alumnat del PTT ha estat guardonat gràcies a la inici-
ativa Ecoardenya, realitzat des del mòdul de Projecte Inte-
grat d’aquest curs 20-21, en el qual els tres perfils que 
el conformen han creat de forma fictícia una cooperativa 
que ven productes ecològics i de proximitat. Des del PTT 
d’Auxiliar de Vivers i Jardins han estat els productors prin-
cipals de l’empresa gràcies al seu hort ubicat a Cassà de 
la Selva. El perfil d’hoteleria ha elaborat diferents receptes 
amb aquests productes (melmelades, sucs, sales…) i el de 
vendes ha fet diferents campanyes de màrqueting i difusió 
de l’empresa.

Des de la coordinació del PTT han valorat molt positiva-
ment el premi i la feina portada a terme per tot l’alumnat. 
Podeu veure el projecte Ecoardenya al perfil d’Instagram 
@Ecoardenya.

NOUS MÒDULS PER L’IES DE CARES AL CURS 
QUE VE
El Depratament d’Educació de la Generalitat de Catalunya, 
ja ha començat a tramitar la documentació necessària per 
a la instal·lació de dos nous mòduls a l’IES. Aquests mòduls 
es col·locarien al solar del darrera de l’edifici escolar, al 
costat dels alters que ja hi ha.

MES DE MAIG, MES DE PREINSCRIPCIONS
El proper termini de preinscripcions està adreçat a Educa-
ció infantil de 0 a 3 anys, que serà del 10 al 21 de maig, i 
el del Batxillerat i Formació professional de grau mitjà, que 
serà de l’11 al 17 de maig. S’han portat a terme les jor-
nades de portes obertes a la Llar d’Infants Taps a aquelles 
famílies interessades que ho han sol·licitat amb cita prèvia, 
diferents dissabtes al matí.
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Medi Ambient

Aquest mes de maig hem enviat 
el requeriment als veïns que tenen 
parcel·les i solars en el poble que 
facin les tasques de manteniment 
i de neteja per evitar possibles ac-
cidents i incendis. Amb aquesta 
actuació es contribueix a mante-
nir el poble ordenat, net i buit de 
riscos evitables. 

Entenem que aquest està sent 
un any atípic en molts sentits, 
però hi ha un aspecte invariable, 
i és que el temps continua pas-
sant i la natura es va fent camí. 
Ja s’acosta l’estiu i les pluges i 
bonança d’aquesta primavera han 
afavorit el creixement de la vegetació 
espontània. Aquesta vegetació, si és 
alta, amb l’arribada de les calors es-

tiuenques, pot suposar un perill per a 
la propagació d’incendis i un risc per 
a la proliferació de plagues que hem 
d’evitar. 

Saben que, com a propietari / pro-

pietària del terreny esmentat, és 
la seva responsabilitat netejar la 
parcel·la, terreny o finca referencia-
da i que quan facin la neteja caldrà 
no deixar acumulat en el solar o fin-
ca cap tipus de residu vegetal ni de 
qualsevol altre tipus. Recordin tam-
bé que en fer l’esbrossada de les 
vegetació caldrà netejar també les 
herbes que puguin envair la vorera. 

Atenent que la situació pot ser 
complicada, li comuniquem que no 
procedirem a iniciar cap expedient 
administratiu per al requeriment de 
la neteja de la parcel·la fins comp-

tats 15 dies després de l’aixecament 
de l’estat d’alarma. De tota manera li 
agrairíem que la neteja la fes amb la 
màxima celeritat possible.

NETEJA DE MARGES A LA CARRETERA DE LA BIS-
BAL
A finals d’abril es van acabar els treballs, per part de per-
sonal de carreteres de la Generalitat, la neteja de marges, 

canonades i ponts que hi ha a la carretera de La Bisbal tot 
just sortir de la vila. Amb aquesta actuació es vol evitar els 
efectes negatius en els camps propers i l’acumulació de 
terres i vegetació a la via i així evitar possibles accidents

INICI DE LA CAMPANYA CONTRA 
EL MOSQUIT TIGRE.
Ens trobem tot just a l’inici de la temporada 
del mosquit tigre, amb una presència tot just 
incipient, però si es mantenen les precipitaci-
ons acompanyades d’un augment gradual de la 
temperatura, afavorirà la seva proliferació. És 
per això, que és molt important potenciar les 
accions de sensibilització, amb aquesta finalitat 
cal que tingueu en compte les mesures que po-
deu portar a terme per evitar la presència de 
mosquit tigre i les seves molèsties.

Necessitat de netejar les parcel·les
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Dins del marc de la campanya #De-
fensaLaCooperació, aquest mes de 
maig el Fons Català de Cooperació 
posa el focus en la salut.

En un món globalitzat, on les rela-
cions economies i la mobilitat s’han 
intensificat tant, no té cap sentit 
pensar en la salut com quelcom que 
es pugui confinar dins d’unes fronte-
res territorials: no hi ha reixes prou 
altes o atapeïdes per aturar virus i 
microbis. A més, la desnaturalització 
creixent i l’impacte sense fre sobre 
els ecosistemes de les nostres acti-
vitats econòmiques, o l’expansió de 
les grans urbs als continents més 
empobrits sense prou condicions ni 
serveis, augmenten la probabilitat que 
noves pandèmies es generin durant 
els pròxims anys.

La salut és un fenomen global, i que 
garantir l’accés a una atenció sanità-
ria, universal i de qualitat no és no-
més una necessitat, sinó l’única ma-
nera de combatre malalties com les 
que ara mateix ens afecten. 

L'única manera de fer front a la 
#Covid19 és compartir coneixements 
i recursos entre països i municipis, i 
potenciar la sanitat pública arreu. No 
deixem a ningú enrere, tots i totes 
pertanyem al mateix planeta i ens en-
frontem a reptes comuns. 

Tens ganes de deixar la #Covid19 
enrere? De poder-te moure amb lli-

bertat i relacionar-te sense por? Con-
centrant els recursos dins les nostres 
fronteres no és cap solució per vèn-
cer una pandèmia que afecta totes les 
regions del món. Ho hem de fer jun-
tes. Per una sanitat pública i universal 
#DefensaLacooperació.

REBEM MÉS FORMACIÓ
Personal de l’àrea ha participat en la 
formació que imparteix la ACM en el 
que es van tractar els temes de vul-
nerabilitat social i meses d’emergèn-
cia, habitatge i urbanisme; i legislació 
i jurisprudència en temes d’habitatge.

AJUDES A PERSONES DE MÉS 
DE 65 ANYS
En un altre ordre de coses informem 
que l'Agència de l’habitatge de Cata-

lunya ha convocat unes ajudes 
dirigides a persones més grans 
de 65 anys, per tal que puguin 
adaptar la seva vivenda a les se-
ves necessitats, en el sentit de 
fer-la més còmode pel seu dia 
a dia, com ara canviar banye-
ra per plat de dutxa, o canviar 
la placa de gas, ampliar el pas 
de les portes, etc. S’ha fet una 
bustiada per fer arribar aques-
ta informació al major nombre 
de veïnes i veïns i hem ofert el 
nostre servei d’habitatge per tal 
de poder-los ajudar a gestionar 

els tràmits.

NECESSITAT URGENT
Estem cercant un habitatge de llo-
guer, amb dues habitaciones, per 
dues persones grans que volen com-
partir vivenda. Tenen disponibilitat 
de pagament del lloguer i seguiment 
del nostre servei d’atenció a les per-
sones, però a través dels diferents 
portals immobiliaris no trobem dispo-
nibilitat de cap pis amb lloguer lliure, 
amb una quota raonable, per tal de 
que aquestes persones disposin de 
una vivenda digna. Les persones que 
puguin oferir aquesta vivenda podeu 
contactar directament a les oficines 
de Serveis Socials al telèfon 972 460 
851 o al nostre punt d’habitatge als 
972460649 o bé al 664446958 

Campanya en defensa de la cooperació 
per una salut pública i universal

COMPRA D’UN HABITATGE
L’Ajuntament de Cassà a través del programa de tempteig i retracte en el qual 
ens vam adherir el juliol del 2020, hem adquirit un pis amb l’objectiu de donar res-
posta a les emergències en casos crítics, principalment provocades per violències 
de gènere o per desnonaments sense solució immediata de recol·locacio o sense 
xarxa familiar.

La compra d’aquest pis ascendeix a 83.000 euros i s’ha demanat a la Diputació 
de Girona una subvenció dins el programa d’habitatge per un import de 30.000 
euros. 

Aquest pis està situat a la Crta. Provincial, té una superficie de 58 m2 i amb 
cèdula d’habitabilitat en regla.El pis consta de dues habitacions, una de doble i una 
de senzilla, amb dues sortides a l’exterior i està completament equipat i sols caldrà 
posar-hi nevera, rentadora i mobiliari bàsic.

Així mateix, el passat 29 d’abril es va signar el primer contracte de cessió d'un 
habitatge per lloguer social. Un primer propietari ha optat per fer una tasca soci-
al en cedir un habitatge per tal de que una família vulnerable pugui tenir una llar 
amb condicions dignes per viure i amb una quota de lloguer d’acord amb els seus 
ingressos. Des de l’àrea de Serveis Socials no ens cansarem d’animar a tots el 
propietaris que tinguin disposició d’alguna vivenda per llogar i vulguin ser partíceps 
d’aquesta acció solidària que contactin amb el nostre servei i l’informarem dels 
avantantges en aquests tipus de contractes.

Amb aquestes accions iniciem un nou camí en les polítiques d’habitatge en el 
nostre municipi. Des de l’equip de govern i des de les nostres competències volem 
donar resposta a un dret com és el de poder disposar d'una vivenda digna per tal 
de poder tirar endavant el seu projecte de vida en condicions dignes i d’igualtat.
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SERVEI D’ATENCIÓ INTEGRAL A LES 
PERSONES LGTBI
El Servei d’Atenció Integral (SAI) Gironès - 
Salt és un servei específic i de proximitat 
adreçat a les persones que pateixin, hagin 
patit o estiguin en risc de patir discrimina-
ció o violència per orientació sexual, identi-
tat de gènere o expressió de gènere.

El SAI te per objectiu esdevenir i conso-
lidar-se com a referent local LGTBI d’una 
banda mitjançant l’articulació i desplega-
ment de tasques de sensibilització i infor-
mació adreçades tant a persones i enti-
tats com a la ciutadania en general, en 
relació a la diversitat d’orientació sexual i 
d’identitat de gènere i a prevenir la LGTBI-
fòbia. D’altra banda, mitjançant l’articula-
ció d’accions efectives que donin resposta 
tant a situacions de discriminació com a 
necessitats d’informació, suport o acom-
panyament tant a persones membres del 

col•lectiu LGTBI+ com a la ciutadania en 
general.

L’accés al servei per part de les perso-
nes interessades es realitza mitjançant 
els canals de comunicació habituals (te-
lèfon i correu electrònic) i ofereix atenció 
presencial amb cita prèvia tot garantint la 
confidencialitat.

Aquest servei està obert a tota la ciu-
tadania, i de manera preferent a les per-
sones LGTBI+ que visquin als diferents 
municipis del Gironès (amb l’excepció de 
Girona ciutat) i en facin demanda, de ma-
nera especial aquelles que hagin viscut 
o estiguin en risc de viure situacions de 
discriminació o de violència per raó de la 
seva orientació sexual, identitat o expres-
sió de gènere. Per a més informació po-
deu demanar cita prèvia via telefònica al 
972 20 19 62, o bé via correu electrònic 
a sai@cbs.cat.

PROGRAMA DE MILLORA DELS 
HÀBITS ALIMENTARIS
Seguint amb les activitats pro-
gramades per aquest any al 
Taller Orquestra, treballem 
amb diferents àmbits de salut. 
Aquest mes el dedicarem als 
hàbits alimentaris saludables 
per tal de donar les millors ei-
nes per augmentar la nostra 
salut física i mental a través 
d’una bona alimentació.

REPRENEM EL PROGRAMA 70 I MÉS
El programa 70 i més que vàrem començar a 
finals de 2019 i que la pandèmia ens ha aturat 
en el seu desenvolupament degut a les limita-
cions en el contacte directe amb les persones, 
en especial a les més grans. És per això que 
us informem que en el transcurs dels propers 
mesos és possible que les persones d’aquesta edat rebeu a casa vostra 
una carta des de la Regidoria de Serveis Socials, convidant-vos a parti-
cipar en aquest programa. On les vostres necessitats, suggerències i 
comentaris, ens ajudaran a poder fer accions que us ajudin a enriquir 
les vostres vides i a detectar les mancances per què nosaltres puguem 
donar la resposta que us mereixeu. 

maig 2021 · núm. 819 · Llumiguia    57



Cassà al Dia Ajuntament / Des de la Casa de la Vila 

Promoció Econòmica

Cultura

Després d’un 2020 pràctica-
ment en blanc, anem recupe-
rant (encara que de forma parci-
al) aquelles activitats i actes que 
ens són propis.

Un d’ells és la Fira del Tap i del 
Suro, que arriba a la seva quar-
ta edició, i com no pot ser d’una 
altra manera s’adapta a les cir-
cumstàncies de la Covid-19. El 
canvi més important és el canvi d’em-
plaçament. Enguany la Fira del Tap 
i del Suro tindrà el seu epicentre al 
Passeig Vilaret durant el dissabte 12 
i el diumenge 13 de juny. 

L’espai del Passeig acollirà la fira-
mercat, un espai de degustació i ca-
tes, la mostra de l’antic ofici de taper, 

tallers, debats i estands de produc-
tors del suro i institucions que dona-
ran a conèixer tots aquells productes 
fets amb suro que surten de les nos-
tres contrades, així com tots aquells 
que l’incorporen com a matèria com-
plementària. 

El Passeig Vilaret es convertirà en 
un recinte amb control d’accés i afo-

rament, contemplarà un circuit de di-
recció única al llarg de tot el recinte 
que permetrà visitar tots els espais de 
la fira-mercat i es requerirà reservar 
assistència a totes les activitats que 
s’hi celebrin per poder complir amb 
les mesures de seguretat vigents.

A l’espera de noves mesures o li-
mitacions que puguin sorgir fins a la 
data, s’espera que l’espai del Passeig 
estigui obert de les 10 del matí a les 
10 de la nit per tal de que tothom qui 
vulgui visitar-lo tingui el temps sufici-
ent per fer-ho. 

En breu es publicarà el programa 
oficial de la Fira i donarà a conèixer les 
instruccions per tal de poder reservar 
les entrades als diferents actes. 

L’ESPAI FEINA CONTINUA
TREBALLANT PER REDUIR L’ATUR 
Des de l’inici de legislatura vam apos-
tar per potenciar la feina de la Borsa 
de Treball a través de l’Espai Feina. A 
pesar de la difícil situació que presenta 
el mercat laboral, una situació envolta-
da d’incerteses i amb uns índex d’atur 
importants, l’Espai Feina ha aconse-
guit inserir una mitjana de dues perso-
nes per setmana des d’inici d’any fins a 
finals de març

I és que en aquest primer trimestre 
de l’any 122 persones s’han donat 
d’alta a aquest servei proporcionat per 

l’Ajuntament de Cassà de la Selva amb 
col·laboració amb el Consell Comarcal 
del Gironès. 

En aquests tres mesos s’han portat 
a terme 157 sessions d’orientació, 
s’han celebrat sessions d’orientació 
grupal per formar als participants en 
eines de recerca de feina i en l’entre-
vista de feina. 

Onze empreses de Cassà han sol-
licitat els serveis a la Borsa de Treball 
per tal de poder cobrir les seves va-
cant, i s’han fet arribar més de 150 
candidatures per a les ofertes de feina 
ofertades.

CAMPANYA DE PRIMAVERA-ESTIU DE SUPORT 
AL COMERÇ LOCAL
Des de l’àrea de promoció econòmica s’està preparant una 
nova campanya de promoció del comerç local. Aquesta 
campanya vol posar en valor el comerç local i la importàn-
cia de portar a terme les compres al municipi com a forma 
de retroalimentar l’activitat econòmica del poble.

La campanya, que constarà d’una il·lustració identificati-
va i un claim, està previst que s’inciï a mitjans de juny i anirà 
acompanyada de material de packaging promocional que 
es farà arribar a tots els comerços del municipi.

Els comerços interessats en rebre’l només hauran de 
respondre a un formulari que se’ls farà arribar a través de 
l’àrea de Promoció Econòmica. Aquesta material no tindrà 
cap cost pels comerciants.

Torna la Fira del Tap i el Suro

NOU LLIBRET DE CULTURA
Després d’una abril intens amb la recuperació dels actes 
per Sant Jordi, encarem la recta final de la primavera amb 
el nou llibret de cultura pels mesos de maig i juny. 

A pesar que aquests maig estarà marcat, sobretot, pels 
actes de la Festa Major, la cultura serà present cada set-
mana amb diferents actes que podreu trobar recollits en 
aquest llibret. Segueix l’exposició del Català Il·lustrat, a Can 
Trinxeria, una exposició que està tenint un important èxit 
de públic i que, amb les il·lustracions de la Marta Monte-
negro, ens convida a jugar amb el llenguatge i les imatges. 

Seguiran les Nits de la Coma, amb Nymio al mes de maig 
i al mes de juny la inconfusible i incombustible Ajo torna 
un any més a Cassà per omplir de nou el Pati de Can Trin-
xeria (com ja va fer l’any passat) i portar-nos al seu món 
de poesia tenyida de cabaret, punck, rock i cuplé a través 
de les seves paraules i amb la companyia del gran Nacho 
Mastretta al piano. 

I com no, el CineClub Vuitimig ens porta documentals i 
cinema, en aquest cas Picant Pedra el divendres 14 de 
maig, i La Vampira de Barcelona dins del Cicle Gaudí, pel-
lícula dirigida per Lluís Danés, que conta amb cinc premis 
Gaudí (millor pel·lícula, millor direcció artística, millor ves-
tuari, millors efectes especials, millor maquillatge i per-
ruqueria) i que comptà amb 21 candidatures als premis 
Goya.
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L’Ajuntament de Cassà ha aprovat un manual per unifi-
car la imatge corporativa de l’Ens, estilitzar l’actual escut 
municipal, regular els colors permesos en les diferents 
combinacions del logotip institucional, unificar tipografies, 
signatures de correus electrònics i altres opcions de la 
identificació visual de la institució.

S’ha partit de l’escut original, facilitant la seva reproduc-
ció en diferents aplicacions i en els nous mitjans digitals 
tals com webs i aplicacions mòbils. Així com per a facili-
tar-ne la seva correcta reproducció i interpretació en mul-
titud de substrats i mides diferents sense comprometre’n 
la seva identificació.

L’escut segueix les bases de la seva aprovació i publica-
ció en el DOGC, el 15 d’octubre de 1990. “Escut caironat: 
d’argent, un gos corrent de sable entre dues alzines de 
sinople; el peu d’or, 4 pals de gules. Per timbre una corona 
mural de vila”.

El manual corporatiu és publicarà en el web municipal, 
amb totes les opcions permeses de l’escut de l’Ajunta-
ment, colors i combinacions que és podrà descarregar 
qualsevol entitat o persona que li faci falta utilizar-l’ho.

Aquest manual corporatiu i tot l’estudi de les diferents 
opcions i combinacions permeses, l’ha realitzat una em-
presa cassanenca de disseny gràfic.

PRESSUPOSTOS PARTICIPATIUS
Aquest mes, s’estan revisant les 172 propostes que es 
van rebre en els pressupostos participatius. Els serveis 
tècnics de l’Ajuntament han de revisar-les per mirar si 
compleixen amb les condicions establertes a les bases i 
calcular el cost aproximat de cada una. 

Els projectes que compleixin amb les condicions es por-
taran al taller TOP 10!, una jornada participativa que ser-
virà perquè la ciutadania decideixi les 10 propostes que 
passaran a la fase final de votació. Es preveu que el taller 
TOP 10 es dugui a terme durant el mes de juny.

Des de la regidoria de Comunicació de l’Ajuntament, 
es valora molt positivament les 172 propostes rebudes: 
"Aquesta fase dels pressupostos participatius, lluny del 
que podia semblar fa un temps, ha demostrat que la ciu-
tadania de Cassà és molt participativa i té propostes per 
millorar el seu municipi".

Les propostes que no compleixin amb les condicions 
del procés quedaran descartades, i es podrà consultar 
el motiu pel qual no han superat el filtre tècnic en el web 
municipal.

PANTALLES DE LED AMB INFORMACIÓ PÚBLICA
Des de l’Àrea de Comunicació s’ha desenvolupat un sis-
tema propi per donar informació municipal en pantalles 
grans de LED que es podran posar en diferents llocs del 
municipi.

Aquest sistema permetrà controlar qualsevol pantalla 
que es vulgui posar en el poble ja sigui en locals munici-
pals, o pantalles a l’exterior.

Cada pantalla, podrà tenir una informació pròpia depe-
nent del lloc on estigui situada o compartir la de les altres 
pantalles.

Aquest sistema, es podrà controlar des de qualsevol dis-
positiu connectat a internet i permetrà programar tota la 

Joventut i Comunicació

Nou manual d’identitat corporativa 
de l’Ajuntament de Cassà

informació municipal de les activitats que es realitzen en el 
municipi, informar de possibles obres a la via pública etc

Aquestes pantalles, també tindran informació meteoro-
lògica local i de la farmàcia de guàrdia del municipi que 
s’actualitzarà cada mitja hora. A la part de sota, sortiran 
els titulars de diferents mitjans de comunicació que també 
s’actualitzaran de forma automàtica.

En breu es posarà una primera pantalla en el tòtem que 
hi ha davant de l’Ajuntament i una altra en el Centre Cultu-
ral Sala Galà. Actualment la piscina ja disposa de pantalles 
on s’hi publica cartelleria en format digital.

CASSÀ TV
Coincidint amb la transmissió en directe per streaming 
dels premis literaris, es va obrir un nou web en que el s’hi 
poden trobar els diferents vídeos que ha fet l’ajuntament, 
ja siguin actes enregistrats o directes que s’han fer per 
streaming.

Alguns d’aquets vídeo ja estaven publicats a youtube, 
però amb aquesta plataforma l’Ajuntament es garanteix 
un hosting per emmagatzemar-los en format original i que 
ofereix la possibilitat de veure’ls en el moment que es vulgui 
en línia.

Una de les noves pantalles d'informació pública.
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Esports

Sembla que va ser ahir quan, un mes de març del 2011, 
s’inaugurava aquest equipament esportiu de 2.460m2

Després d’una primera etapa en la què la gestió va anar 
a càrrec d’empreses privades, a l’octubre del 2013, l’Ajun-
tament en va assumir la gestió directa.

En aquests 10 anys més de 12.000 persones han uti-
litzat les nostres instal·lacions, amb més de 33.000 ac-
tivitats dirigides, adreçades a tots els públics, i prop de 
50.000 hores d’obertura. 

La Piscina coberta municipal 
de Cassà ja té 10 anys!

Hem organitzat tot tipus d’esdeveniments, dins i fora de 
les nostres instal·lacions

I fins i tot hem hagut d'ampliar les nostres instal·lacions.

10 anys intentant oferir-vos el millor.
Moltes gràcies a tots!
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Escola Municipal d'Art Josep Lloveras

Aquesta primavera, avança carregada d’art. La vàrem encetar 
amb un taller familiar de mascaretes per Sant Jordi que va 
aplegar més de 25 participants i des de llavors no hem parat. 
El 16 i 17 d’abril vam celebrar la tercera edició del festival A-
taca, d’art urbà, coincidint amb el dia Internacional de l’art. Una 
nova edició on els bancs van ser els protagonistes i, on per 
primer cop hi van participar tots els centres educatius de Cas-
sà: La Salle, El Puig d’Arques, l’Aldric i l’IES, a més de l’Escola 
d’art i l’espai jove. A tots ells, els hi agraïm la seva col·laboració 
i els felicitem pels projectes i dissenys realitzats. Després de 
l’A-taca, vam arrencar amb un altre taller familiar, en aquest 
cas, de jocs, de la mà de la il·lustradora Txell Darné i l’empresa 
Londji que ens van acompanyar en el disseny d’un puzzle i ens 
van deixar provar i remenar un ventall de jocs preciosos fets 
amb delicadesa i amor des de Banyoles. I això no s’acaba aquí, 
perquè seguirem amb una exposició dels alumnes de dibuix i 
pintura de l’escola d’art que tindrà lloc, durant la Festa Major, a 
les sales d’exposicions de Can Trinxeria i la tancarem, com és 
habitual, amb el tradicional Colors sobre l’asfalt que, enguany, 
torna a la normalitat i se celebrarà a la Plaça de la Coma. El 
final de festa arribarà amb la presentació d’una nova edició de 
Matins d’art, que aquest estiu torna amb ganes a l’Escola d’art!

Així doncs, celebrem, més que mai, la primavera. Taquem-la, 
tant com puguem, de colors ben alegres i de creació, que ens 
fa falta, molta falta.

Bona Festa Major a tothom!

Mariona Puigbaldoyra / Coordinadora de l’Escola d’art Josep Lloveras

Una primavera carregada d'art
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PROJECTE A-TACA
El passat 16 i 17 d’abril va culminar a Cassà l’edi-
ció d’aquest any del projecte A-TACA, un projecte 
mancomunat entre els municipis de Cassà, Celrà i 
Llagostera, que consisteix en omplir de color a les 
places i carrers a través de l’art urbà. En cada una 
de les edicions, enguany s’ha hem fet la tercera, s’ha 
pintat diferent material urbà. En la primer edició van 
ser els embornals, en la segona les pilones, i en 
aquesta última els bancs del parc de l’estació i del 
parc dels fruiters. L’àrea de joventut també hi ha 
participat preparant diferents dissenys i finalment 
pintant els bancs. 

Al nostre municipi, com a tot arreu, abunda el ta-
lent artístic dels i les joves, i accions com la d’aquest 
projecte ajuda a donar-los visibilitat i omple d’alegria 
els carrers a través de l’art.

ESPAI JOVE L’ESCORXADOR – TARDES JOVES
Les tardes joves continuen en marxa a l’Escorxador. Cada tarda de 
dimarts a divendres l’espai jove està obert a tots i totes les persones 
a partir de 12 anys. Hi trobaràs jocs de taula, futbolí, zona chillout, 
aula d’estudi i un munt d’activitats i projectes per tirar endavant. 

A més a més, cada dimarts, també hi trobaràs l’Agent de Salut 
Juvenil, per fer activitats relacionades amb salut, i per atendre con-
sultes individualitzades i personals, de qualsevol tema relacionat amb 
salut. Aquestes atencions són totalment confidencials.

També pots contactar amb l’Agent de Salut Juvenil a través del 
telèfon: 602256881

Per més informació de les activitats de l’Espai Jove l’Escorxador 
et pots posar en contacte amb nosaltres: info@cassajove.cat. Tel. 
669166000. 

PROJECTE CONNEXIONS A 
L’INSTITUT DE CASSÀ
El projecte Connexions no s’atura, i 
aquest mes hem fet un munt d’acti-
vitats i xerrades a l’institut de Cassà. 

A primer de batxillerat, l’Agent de 
Salut Juvenil del nostre municipi ha 
entrat a les seves aules per parlar de 
la dependència o addicció al mòbil que 
cada vegada es fa més evident entre 
el jovent, però també entre les perso-
nes adultes. L’etapa de batxillerat és 
difícil, i aprendre a desconnectar de 
tan en tan és molt necessari i bene-
ficiós. 

També, l’Agent de Salut, ha explicat 
a l’alumnat de 1r d’ESO quins són els 
hàbits saludables que haurien de te-
nir els i les adolescents. Mantenir una 

alimentació saludable i equilibrada, 
dormir 8h al dia, i fer exercici regu-
larment, són els tres hàbits princi-
pals per a poder gaudir d’una bona 
salut, i sentir-se més bé amb un 
mateix/a. 

Al curs que aquest mes li ha to-
cat l’activitat més especial, ha estat 
2n d’ESO. Els i les alumnes, durant 
una setmana i repartits en dife-
rents hores segons el grup classe, 
han visitat l’Espai Jove l’Escorxador, 
per conèixer un dels espais de refe-
rència del jovent, i tots els serveis 
que l’Àrea de Joventut de l’Ajunta-
ment de Cassà ofereix. A més a més 
de conèixer l’espai, han participat en 
una dinàmica d’educació emocional, i 
han pogut inaugurar l’Escaperoom de 

l’Escorxador, una activitat on es treba-
lla la cohesió de grup i l’empatia. Una 
activitat de caire més lúdic, molt ne-
cessària en aquests moments que els 
centres educatius no poden fer grans 
sortides ni excursions.
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Biblioteca Municipal de Cassà de la Selva

Dissabte 24 d’abril es va fer l’entrega dels premis als gua-
nyadors del Concurs de Punts de llibre. El tema escollit per 
aquesta 18a edició ha estat el món del suro. 
Els premiats són: Cicle Inicial: Guanyadora:Laia Molina. 
Accèssit: Víctor Matas
Cicle Mitjà: Guanyador: Arnau Juanola. Accèssits: Gina 

Resultats del concurs de punts de llibre

GEOAMAGATALL LITERARI
Per altra banda, aquest any la biblioteca ha organitzat un 
Geoamagatall literari, un joc de cerca i orientació en el 
qual la literatura és la protagonista. Organitzat conjunta-
ment amb la biblioteca de Llagostera, aquesta activitat us 
proposa una passejada per diferents indrets dels dos po-
bles on podreu descobrir detalls historicoliteraris del nos-
tre territori. A cada indret trobareu un tresor amagat que 
us plantejarà una pregunta. Si responeu un mínim de 7 
reptes, rebreu un petit obsequi. Podeu recollir les butlletes 
de suport per participar a la Biblioteca de Cassà, a l’Ajun-
tament, la Piscina Coberta i a l’Estació. A Llagostera les 
trobareu a la Biblioteca Julià Cutiller, al SAC i a la Llibreria 
Sureda. Teniu temps fins al 30 de juny!

Carbó i Leana Congost
Cicle Superior; Guanyador: Pau Fajula
ESO: Guanyadora: Afra Pibernat
Batxillerat: Guanyadora: Lishu Huertas
Adults: Guanyadora: Ana Elisa Júarez
Volem agrair la participació i implicació de les escoles, fe-
licitar a tots els participants i donar l’enhorabona als pre-
miats. Fins dissabte 22 de maig tindrem exposats tots els 
punts de llibre participants a la biblioteca i també podeu 
veure l’aparador que hem dedicat al món del suro, no us 
ho perdeu!
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Recomanacions:
Escolto el món, de Romana 

Romanyshyn i Andriy Lesiv, edi-
tat per Zahorí Books.

Llegir aquest àlbum et per-
met  viatjar al món dels sons. 
Sense adonar-te’n vas adqui-
rint una visió general i clara 
de com percebem el món per 
les orelles, vas posant ordre 
a allò que ja sabies i ho vas 
ampliant amb allò que encara 
no coneixies.  El que fa dife-
rent i especialment interes-
sant aquest llibre és la mane-
ra com els autors tracten aquest tema. Parteixen de la 
transmissió d’una informació general, clara, ben seleccio-
nada i objectiva i arriben a deixar en el lector un regust fins 
i tot poètic. Es tracta d’un treball fonamentat en l’estètica 
senyalètica que pretén informar i això el fa atemporal, uni-
versal i per a tots els públics. Però sota aquesta primera 
aparença tan neutral respira una sensibilitat que es va ac-
centuant a mesura que passes les pàgines. 

El text es llegeix molt fàcilment i malgrat no hi ha glossari 
ni sumari, aconsegueix que destaquin els conceptes més 
importants i capta l’atenció del lector. Les protagonistes 
d’aquest àlbum són les il·lustracions. És un llibre colorista 
que utilitza colors primaris purs i saturats que adquireixen 
matisos i en creen d’altres quan es barregen entre ells. No 
passa el mateix en el món dels sons? Els sons es poden di-
buixar? I els silencis? Quin és el so més antic de l’Univers? 

Prepareu-vos per a un 
llibre de coneixements que 
us convidarà a anar més 
lluny de les paraules i a es-
coltar amb la mirada... Fins 
i tot us portarà més enllà 
del que és únicament un lli-
bre de coneixements.

Aquesta ressenya ens la 
comparteix la Natàlia Pujol, 
que està fent les practiques 
del seu màster a la Biblio-
teca i també és una ena-
morada dels llibres. Moltes 
gràcies Natàlia!

El lloc màgic de Chris Wormell, editat per Animallibres
En aquesta meravellosa novella Chris Wormell ens expli-

ca la desgraciada vida de la Clementina, una nena òrfena 
que malviu amb uns malànimes, horribles i cruels tiets. 

Durant el dia la fan treballar com una esclava i ella somia 
fugir i trobar aquell lloc màgic que té viu en el seu record, 
un lloc preciós, ple de llum i color. 

Text i imatges, tots dos del mateix autor, converteixen 
aquesta novel·la en una obra total, on imatge i text con-
versen, s’interpel·len i beuen l’un de l’altre. Una obra extra-
ordinària, plena de moments inoblidables que no deixaran 
ningú indiferent.

Llibre nominat al Premi Llibreter 2021 i la lectura que 
compartirem al proper club de lectura familiar. Recomana-
ble a partir d’10 anys.

QUÈ HEM FET A LA BIBLIOTECA?
Aquest any, a causa de les restriccions provo-
cades per la pandèmia, no hem pogut sortir a 
la plaça per celebrar Sant Jordi i es per això 
que enguany les propostes han estat una mica 
diferents. 

Per una banda la tradicional sessió de con-
tes de Sant Jordi es va realitzar al Casal de 
Jubilats en dues sessions de tarda, amb ins-
cripcions prèvies. 

Els contes que ens va explicar i cantar la 
Carmina Rabassedas (i no Carmina Ruscalleda 
com per error es va publicar el mes passat - 
disculpeu-) van divertir petits i grans, contes 
tradicionals i llegendes capgirades ens van fer 
passar una molt bona estona. Gràcies famílies 
per venir i encomanar el gust per les històries 
contades als vostres infants. 

Escola de Música Pere Mercader
ENCAREM LA FI DEL CURS
Ha arribat la primavera, i a l’escola de música Pere 
mercader, ja encarem les activitats de final de curs. Per 
causa de la pandèmia enguany, s’ha hagut de posposar 
la tradicional cantata dels nostres alumnes de cant co-
ral, que esperem fer durant el primer trimestre de l’any 
que ve. 

Amb tot i això, per una banda ja preparem les pro-
ves d’instrument i llenguatge musical del proper juny 
així com les proves d’accés  al conservatori “Isaac Albè-
niz” de Girona. Aquest curs s’hi presenten 3 alumnes, 
una xifra que és semblant a la dels anys anteriors. Per 
preparar aquests exàmens, els alumnes han realitzat 
audicions els dies 4 i 11 de maig a l’escola, amb as-

sistència d’algun familiar i dels professors, (seguint les 
mesures covid-19) per tal de tenir un primer contacte 
i impressió en públic de les peces que van interpretar 
posteriorment a les esmentades proves que es van re-
alitzar la setmana del 17 al 21 de maig al conservatori 
de Girona. 

També es perfila alguna actuació des de l’escola en el 
“Cassà es vesteix de música” durant el dimarts de festa 
major,  en el qual aquest any tenim especialment ganes 
de participar de nou després d’aquest any excepcional. 

Des d’aquestes línies, aprofitem per desitjar bona fes-
ta major a tots els cassanencs i cassanenques.

Conrad Rafart Arza / coordinador EMM Pere Mercader
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Meteorològiques

ABRIL 2021
Temperatures:

Mitjana del mes: 10,85º C La mit-
jana d’abril de Cassà és de 12,73º ( 
- 1,88º)

Màxima absoluta: 22,4ºC dia 3 a les 
3 i set minuts del migdia.

Mínima absoluta: -1,3 el dia 16 a les 
1/4 i 6 minuts de les vuit del matí.

Mitjana de les màximes: 17,78 ºC
Mitjana de les mínimes: 4,58ºC
La temperatura ha baixat una mica 

de 0º dos dies: el 17 i el 18. 
Pluges:
Deu dies amb una mica de precipi-

tació:
Dia 9  0,4 l 
Dia 10  5,6 l 
Dia 11  6,8 l
Dia 12  1,3 l
Dia 17  0,2 l
Dia 20  0,7 l
Dia 21  20,2 l
Dia 26  4,5 l amb pedra
Dia 27 6 l
Dia 29  1,6 l
Precipitació total: 47,5 litres (la mit-

jana global de tots els mesos d’abril és 
de 60,82 litres)

VENTS dominants: Xaloc (SSE) du-
rant 17 dies.

Ràfega més forta de vent : 37,1 
Km/h de NNE (Gregal) el dia 7 a les 4 
i minuts de les 4 de la tarda.

(Dates tretes del Meteocat)

MES FRESC I NO GAIRE PLUJÓS
Aquest mes d’abril s’ha assemblat for-
ça al març pel que fa al dèficit de pre-
cipitació en relació a la mitjana i per la 
temperatura, quasi dos graus per sota 
del que és normal. La diferència ha es-
tat que la pluja ha anat més repartida.

Destacarem dos esdeveniments, 
que han estat la lleugera gelada dels 

ACCIDENTS MES D’ABRIL 2021

Accidents amb danys materials

Dia 1: - Provincial, 88. Vehicles implicats: Volkswagen T-
Roc, Audi A3

Dia 25: - C/ Puigcugul Vehicle implicat: Citroen C3

Dia 28: - C/ Infància amb Bugantó. Vehicles implicats: 
Peugeot RCZ i Scmitz Cargobull semiremolque 

Accidents amb ferits

Dia 3: C/ Marina, 44 Vehicles implicats: Citroen C5 i 
Bicicleta. 1 ferit lleu

Dia 5: C/ Puigcugul amb Bonavista . Vehicles implicats: 
Seat León i Peugeot 308, 1 ferit lleu.

Dia 22: C/ Manel Tolosà, s/n. Vehicles implicats: Bici-
cleta i un vehicle que es dona a la fuga; 1 ferit lleu.

Dia 23: - C/ Xavier Carbó, s/n. Vehicles implicats: Citro-
en Xsara Picasso, Motocicleta Benelli BN125. 1 ferit lleu.

Dia 27: - C/ Provincial, 141 Vehicles implicats: Opel As-
tra, Furgoneta Opel Vivaro. 1 ferit lleu.

dies 17 i 18 i la pedregada del dia 26 
(foto superior), de totes maneres hi ha 
hagut la sort que tant un com l’altre 
han estat lleugers i no han fet mal als 
cultius. 

Recordem que es poden seguir les 
dades meteorològiques en directe a 
l’observatori de  l’Ajuntament. L’enllaç 
és: cassa.cat/meteo/
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Estadístiques/Necrològiques Cassà al dia

Defuncions
ABRIL 2021

Tiburcio
Martín-Cleto
Seguido

Va morir el 5 d'abril de 2021, a l’edat 
de 87 anys; era casat amb Paulina 
Garriga Vila i deixa tres fills: Alba, Sò-
nia i Jordi. La cerimònia exequial es va 
celebrar el 6 d'abril, a les 4 de la tar-
da, a la Sala de Cerimònies del Tanato-
ri de Cassà de la Selva.

Sixte Duran Alsina
Va morir l'11 d'abril de 2021, a l’edat 
de 91 anys; era casat amb Salut Pi 
Vidal i deixa tres fills: Jaume, Maria 
Josefa i Cristina. La cerimònia exequial 

es va celebrar el 13 d'abril, a les 12 
del migdia, a la Sala de Cerimònies del 
Tanatori de Cassà de la Selva.

Maria Tomàs Mulleras
Va morir el 12 d'abril de 2021, a l’edat 
de 88 anys; era vídua de Martí Salvi 
Estrany i deixa tres filles: Anna, Car-
men i Elena. La cerimònia exequial es 
va celebrar el 14 d'abril, a les 10 del 
matí, a la Sala de Cerimònies del Tana-
tori de Cassà de la Selva.

Neus Dalmàs Mallorquí
Va morir el 15 d'abril de 2021, a l’edat 
de 88 anys; era casada amb Josep 
Virgili Mallorquí. La cerimònia exequial 
es va celebrar el 16 d'abril, a les 4 de 
la tarda, a la Sala de Cerimònies del 
Tanatori de Cassà de la Selva.

Adela Sánchez Zurita
Va morir el 26 d'abril de 2021, a l’edat 
de 93 anys; era vídua de Ramon Vidal 
Pintor i deixa quatre fills: Francisco, 
Ramon, Jordi i Irene. La cerimònia 
exequial es va celebrar el 27 d'abril, a 
les 4 de la tarda, a la Sala de Cerimò-
nies del Tanatori de Cassà de la Selva.
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Entitats Amics de la Sardana

A l'hora d'escriure aquesta crònica, encara s’està prepa-
rant la Festa Major de Cassà. Ja vàrem parlar el mes 
passat de la Nit dels Músics, que tindria format de concert 
i s’interpretaran 12 sardanes que, com de costum estan 
relacionades amb Cassà o de músics cassanencs. 

En el transcurs del concert es tindrà un record per als 
músics i exmembres de la Junta directiva de la Sardana 
que ens varen deixar l’any passat. L’acte, en principi tindrà 
lloc al Passeig Vilaret, a 2/4 de vuit de la tarda, després 
del pregó. Aquesta Nit dels Músics, evidentment s’adapta-
rà a les normes de la Covid d’aquells moments

ALTRES ACTES DE FESTA MAJOR
Els actes musicals de cobles-orquestres de la Festa seran 
els següents:

Dia 28 de maig, divendres, a 2/4 de 8 del vespre, al 
Paeeig Vilaret: 45a NIT DELS MÚSICS CASSANENCS

• Dia 30 de maig, diumenge a la tarda: Concert de Sar-
danes amb la LA PRINCIPAL DECASSÀ.

• Dia 31, dilluns: 
- Al matí, tres sardanes i ball de gegants amb la cobla 

LA SELVATANA.
- A la tarda: Concert de sardanes amb cobla LA FLAMA 

DE FARNERS. 
- Al vespre: Serenata, amb la cobla-orquestra LA SEL-

VATANA
•Dia 1 de juny: Diferents actes a Cassà és vesteix de 

música

I quan tot s’esfumi, dins l’hora tardana
i la festa perdi ja sa resplendor

encarà, dins l’èter, cantant la sardana
portarà per l’aire, com dolça campana

la festa de casa, la Festa major. 

  Fragment de la Sardana La Festa Major 
d’Antoni Casasampere

Torna la Nit dels Músics

En aquests moments, aquest és el programa previst per la Nit dels Músics

Industrias Plásticas Cassá, S.A.
Polígon Industrial - C/ Garrotxa, 4 -6 - 17244 CASSÀ DE LA SELVA

Tel. 972 46 01 90 - Fax: 972 46 05 67 
www.inplacsa.com inplacsa@inplacsa.com
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• Finestres de PVC o alumini
• Mallorquines
• Mosquiteres
• Porticons
• Tancaments de terrasses
• Persianes
• Tanques i portes de jardí
• Mampares de bany
• Portes seccionals
• Automatismes

C/ Indústria, 41, baixos
17244 Cassà de la Selva

Tels: 680 622 113 
676 888 720

www. tottan. com
c. e. : info@tottan. com

Tel. 972 46 34 79

Horaris: de dimarts a diumenge, de 9 a 15 h
Dilluns, festa. Dilluns festius, de 10 a 14. 30

Fa més d’un any que els serveis que donem des de Càritas 
als cassanencs que venen a buscar aliments estan influïts 
per la pandèmia. El mes de març de 2020 van confinar els 
voluntaris de més edat. Al primer moment tanquem el Ser-
vei d’aliments però sabem que donar aliments és una neces-
sitat bàsica, per tant els voluntaris més joves s’organitzen 
i continuen millorant i estan sempre apunt per fer un bon 
repartiment. El lema és “Càritas NO TANCA”. Els voluntaris 
que no poden estar presencialment donen suport moral i 
agraeixen la dedicació de les persones joves que continuen 
esforçant-se perquè cap família es quedi sense aliments.

Des del mes de setembre la majoria dels voluntaris han 
pogut tornar a repartir però des del començament de la 
Covid s’ha hagut de fer al pati dels locals de la Travessera 
del passeig Vilaret núm. 17 on hi ha la seu de Càritas-Cassà 
perquè la botiga a on repartíem era massa petita. S’han 
hagut de fer canvis, no es pot entrar a dins i es posen les 
taules a fora el pati dels locals de Càritas; els aliments es 
posen en caixes i els usuaris buiden les caixes en els seus 
carrets de la compra i a les seves bosses. Uns alumnes 
voluntaris de l’Institut venen cada setmana a ajudar-nos a 
preparar prèviament les bosses de fruita i verdures.

“El Rober” també va estar tancat fins al mes d’octubre. 
Quan es va poder tornar obrir les voluntàries de més edat 
es van quedar a dins ordenant i classificant la roba i les més 
joves l’han despatxada a fora el pati per evitar contagis. La 
distribució es fa els dimarts i la pluja ha molestat poc per 
tant el repartiment s’ha pogut fer igual. El preu de venda de 
la roba és simbòlic i si algú no la pot pagar, Serveis Socials 
els fa una autorització perquè obtinguin la roba sense cap 
cost. Si algú té interès per comprar roba de segona mà, la 
botiga està oberta tots els dimarts de 6 a 7. Persones aca-
bades de jubilar i d’altres que tenen un horari flexible s’han 
incorporat a aquest servei per substituir les voluntàries que 
per l’edat no poden estar a la botiga del Rober. Aquest ser-
vei és l’únic de Càritas que només té voluntàries femenines.

Els voluntaris de “Ser gran en dignitat” de moment no po-
den anar a fer companyia al domicili de les persones grans 
que visitaven cada setmana però sí que les telefonen perquè 
no es trobin tan soles i no perdin el contacte que tenien des 
de fa temps. Les visites al Geriàtric de moment tampoc 
estan permeses.

Dos nous projectes s’han començat durant el primer tri-

Càritas-Cassà, un servei 
generós al nostre poble

Parròquia de Cassà Entitats

mestre d’aquest any 2021. Un és el TALC que vol dir “Taller 
d’acollida lingüística i cultural” que reuneix un petit grup de 
persones migrants que volen aprendre a parlar el català i 
conèixer els espais culturals de Cassà. L’altre és un espai 
de benvinguda i acolliment per a les persones que venen per 
primera vegada a Càritas. Expliquem qui som, què fem, qui-
nes ajudes poden rebre de nosaltres... Volem que se sentin 
acompanyades i ajudades en tot moment. 

Des d’aquestes pàgines volem agrair l’esforç dels volun-
taris que s’han incorporat de nou, dels que han pogut con-
tinuar i dels que encara estan confinats per la Covid i no 
poden venir presencialment. Actualment comptem amb 68 
voluntaris. També volem donar gràcies a totes les perso-
nes que durant aquest temps ens han ajudat amb els seus 
donatius econòmics o amb aportació d’aliments. Els super-
mercats Caprabo i Mercadona ens donen cada setmana 
carn i altres aliments per poder ampliar la cistella bàsica i 
l’Ajuntament continua donant-nos la subvenció econòmica 
perquè puguem comprar els productes que no arriben del 
Banc dels Aliments on anem cada setmana a buscar els 
productes que ens regalen per distribuir-los a les famílies 
necessitades.

L’equip de coordinació de Càritas-Cassà us dona les gràci-
es a tots per la vostra solidaritat i per contribuir que el món 
sigui una mica més just. 

Càritas Cassà

Bona 
Festa Major!
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Entitats Residència Geriàtrica

Sant Jordi és sinònim de roses fres-
ques omplint carrers, domicilis parti-
culars, despatxos, residències de gent 
gran, ... De floristes i llibreters desbor-
dats, d’escriptors presentant nous lli-
bres, de lectures i música en qualsevol 
espai. 

El 23 d’abril és un dia de celebració, 
d’estimació. Ens agrada gaudir de la 
festivitat i sentir tota l’activitat que s’hi 
amuntega. Per tradició, Sant Jordi és 
un dia de multituds ple d’actes i de tro-
bades i xerrades amb amics, coneguts 
i no tan coneguts. 

Per això la impossibilitat de poder 
celebrar la Diada l’abril de l’any passat 
ens va fer tant de mal ! Es va traslladar 

al juliol però no va ser el mateix. I per 
això també teníem moltes ganes de 
poder-lo celebrar aquest any, encara 
que fos amb mascareta i amb totes 
les mesures de seguretat i prevenció 
que ens obliga a prendre la Covid-19. 

A la residència Sant Josep és tradi-
ció començar a preparar el Sant Jordi 
dies abans. I així ho hem fet aquest 
any. Hem recuperat una de les festes 
més emblemàtiques del nostre país i 
hem tornat a sentir tot allò que l’envol-
ta, amb roses, música, lectures i molt 
més. 

L’emoció i la il·lusió ja van començar 
uns dies abans amb l’elaboració de ro-
ses de feltre de diversos colors, sense 

que hi faltés el vermell, amb tija i fu-
lles incloses, també de feltre, però de 
color verd. I així el dia 23 vam omplir 
la residència de roses fetes per nosal-
tres mateixos ! 

Abans de la pandèmia, els alumnes 
de les escoles municipals com el Puig 
d’Arques i La Salle venien a oferir-nos 
un recital de cançons. Aquest any la 
pandèmia encara no ens ha permès 
fer-lo de manera presencial però hem 
buscat una alternativa i ens l’han fet en 
format digital. 

I de la mateixa manera vam poder 
gaudir d’un recital de poesia dels Mar-
xants de Paraules, el grup de lectu-
ra del poble que també ens va voler 

Un Sant Jordi adaptat
Tres resdidents elaborant les roses de Sant Jordi

70    Llumiguia · núm. 819 · maig 2021 



Residència Geriàtrica Entitats

acompanyar. 
No va ser el mateix que tenir-los a la 

residència però ens vàrem emocionar 
igualment, sobretot a l’hora d’escoltar 
cançons dedicades especialment per 
nosaltres i de sentir el poema “Si el 
món fos” de Joana Raspall, recitat per 
la Conxita, una de les integrants del 
grup que fa poc més d’un any que viu 
amb nosaltres. Ens vam sentir acom-
panyats encara que fos en la distància, 
fet que ens va fer molt contents. 

El vídeo de la poesia recitada el podeu 
trobar al nostre Facebook, https://
www.facebook.com/santjosepcassa. I 
és una llàstima no tenir enregistrada 
la reacció de tothom per compartir-la. 
Ens vam emocionar amb la lectura de 
la Conxita i també pel fet que, després 
de molts mesos, la Conxita podia tor-
nar a recitar poemes amb els seus 
companys dels Marxants de Paraules.

Gràcies a la col·laboració de molta 
gent vam passar una Diada de Sant 

Jordi fantàstica i aprofitem aquest es-
pai per fer arribar a tothom qui hi va 
col·laborar, el nostre agraïment. Des-
prés de molts mesos sense poder 
sortir de la residència i de visites res-
tringides, ens alegra saber que us en 
recordeu de nosaltres. El vostre escalf 
ens ha arribat igualment a través de les 
pantalles i desitgem que l’any que ve o 
en una propera festivitat, us ho puguem 
agrair presencialment amb somriures i 
un gran aplaudiment. Fins aviat !

El recital de poemes no el vam poder veure directament però el vam viure amb molta il·lusió

maig 2021 · núm. 819 · Llumiguia    71



Entitats Mou-te en bici

Ara que venen temps en què per viat-
jar lluny ho tenim complicat, aprofitem 
l'avinentesa per presentar un petit 
projecte de recórrer Catalunya ciclo-
turísticament realitzant petites esca-
pades de dos o tres dies per desco-
brir cadascuna de les comarques en 
què està dividit el nostre territori. En 
cadascuna d'elles anirem descobrint 
quins són els trets que les caracte-
ritzen i que han fet que s'englobin en 
una unitat de característiques úniques 
i diferents de les de les altres comar-
ques. I hem pensat que, en temps de 
pandèmia, què millor que quedar-se 
prop de casa i començar per una co-
marca petita i propera al nostre mu-
nicipi. 

LA COMARCA DEL PLA DE 
L’ESTANY
El Pla de l’Estany, que com bé veurem 
de pla no en té ni un pam, és una co-
marca creada el 1988 esgarrapant 
part de territori de la Garrotxa, Gironès i Alt Empordà, 
amb les quals limita. Amb uns 32.000 habitants i 262 
km2, està formada per onze municipis. Podríem definir 
el Pla de l’Estany com el conjunt de tots els municipis que 
envolten Banyoles, que seria l'única part un xic planera, 
sobretot a l'entorn de l'estany, que és el lloc on sorgeixen 

Cicloturisme Comarcal (I):

La volta al Pla de l’Estany

les aigües subterrànies que davallen per molts indrets de 
la comarca. La resta, ciclísticament parlant, la podríem 
definir com un Dragon Khan. El que els ciclistes en dirien 
un autèntic trencacames.

Orogràficament es pot subdividir en dues parts separa-
des per la C-66, que creua la comarca de sud a nord-oest 
(l'autovia de Banyoles i que va a Olot). La part que queda al 
nord-est, que és la que recorrem en la primera etapa de 
74 km. A vista d'ocell es veu planera, però el territori és 
una successió infinita de turonets d'entre 100 i 200 me-
tres, alternant camps i zones boscoses i cosida de nuclis 
de població d'escasses desenes d'habitants. Mentrestant 
la part més al sud-est, comprèn la zona més plana propera 
a Banyoles i els contraforts muntanyosos de la serra de 
Rocacorba. És la part que farem en la segona etapa de 
104 km. Les etapes es poden escurçar reduint alguna de 
les moltes giragonses que fan, i també es poden partir en 
vàries i anar fent nit a Banyoles, perquè, estiguis on esti-
guis de la comarca, la capital queda a prop.

LA PRIMERA ETAPA: POBLETS ENTRE TURONS
Nosaltres comencem la primera etapa a Sant Esteve de 
Guialbes, prop de la N-2, i recorrem fent ziga-zagues el 
gran terme municipal de Vilademuls, un municipi amb uns 
escassos 800 habitants distribuïts entre 12 nuclis de po-
blacions força equidistants que hi ha repartides per l'enor-
me terme. El municipi adopta el nom de Vilademuls, no 
perquè sigui el nucli més important, car tots tenen una 
mida similar, a excepció de Sant Marçal de la Quarantella, 
fantasmagòric tot ell i en un avançat estat d'abandona-
ment. La resta de nuclis del municipi estan formats per 
cases restaurades de pedra aplegades al voltant de l’esglé-
sia. Tots de bellesa semblant, tanmateix el de Vilademuls 
és el que està més ben conservat, i potser és per això 
que el municipi té l’ajuntament aquí. La ruta ressegueix 
en aquest ordre: Sant Esteve, Vilamarí, Vilademí, Ollers, 
Sant Marçal de la Quarantella, Terradelles, Vilademuls, 
Gallners, Parets i Orfes, per acabar sortint del municipi 
i baixar a la vall del Fluvià, que separa els municipis de 

Ens trobareu a:
C/ Pla de l'Estany, 5 17244 CASSÀ DE LA SELVA
Tel.: 972 46 08 58 / 972 46 42 00
info@clinican.es www.cl inican.es

Unitat de Reproducció Canina de Catalunya

Bona Festa Major!
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Mou-te en bici Entitats

Crespià i Esponellà. Creuarem el riu pel pintoresc nucli de 
Vilert, per anar a visitar el nucli de Crespià, amb el seu 
carrer Major que discorre en paral·lel al torrent homònim, 
i que amb safaretjos i ponts i túnels de pedra es fa digne 
de passar-hi una bona estona. 

A Esponellà agafarem una pista que remuntarà el Fluvià 
fins a la presa de Martís amb una central elèctrica i on ve-
iem davant nostre els forats a la muntanya on hi ha enqui-
bida l'ermita de Sant Miquel de la Roca. Ja en direcció cap 
a Banyoles podrem veure el Salt de Martís, prop del nucli 
homònim juntament amb un pont romà molt ben conser-
vat. A l'entrar al municipi de Fontcoberta, passarem per 
dins l'estany d'Espolla, on si tenim sort i ha plogut molt, els 
aqüífers arrebossen i brolla l'aigua dins el clot, apareixent 
els famosos triops, una mena de gambeta amb tres ulls i 
una cua bifurcada. La ruta continuarà de baixada cap a la 
bonica ermita de la Mare de Déu de la Font i pels nuclis 
de Fontcoberta, Puigalter, Borgonya i Mata, ja enganxat a 
Banyoles. També haurem creuat el municipi de Porqueres, 
de gran extensió i que gairebé encercla el de la capital.

BANYOLES
Banyoles ens permetrà fer un recés d'una nit i un seguit de 
visites interessants a part de la més coneguda de l'estany, 
com ara el museu Darder o l'Arqueològic, o les places del 
Teatre i de la Font, així com una part conservada de les an-
tigues muralles. A la bella i porticada plaça Major hi podrem 
fer un bon repostatge en alguna de les seves terrasses. I, 

AiguA, LLum, instAL·LAcions soLArs, gAs, 
cALefAcció, Aire condicionAt, domòticA. . . 

C/Ardenya, 9 / 17244 Cassà de la Selva
972 46 44 50 / 620 01 09 92

email: info@itcassa. com

per descomptat, relaxants passejos a la vora del llac.

LA SEGONA ETAPA: A LA FALDA DE ROCACORBA
La segona etapa l'iniciarem donant la volta a l'estany i pas-
sant per Santa Maria de Porqueres, per enfilar amunt fins 
a Sant Cristòfol d'Usall, un racó idíl·lic i tranquil envoltat de 

Un aspecte de Vilademuls i donant la volta a l'estany.
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Entitats Mou-te en bici

Amb la col·laboració de:

camps florits a la primavera. Podrem 
visitar les coves prehistòriques de Se-
rinyà. Creuarem el nucli principal del 
municipi i davallarem fins al riu Ser, 
que el remuntarem cap a l'oest per 
una preciosa pista que passa prop de 
l'aigua, amb ponts i salts que el fan 
un recorregut remot i pintoresc. En-
filarem el collet de Guixeres a 370 
metres i baixarem per la vall del riu 
Ritort fins a Sant Miquel i Sant Martí 
de Campmajor, així com per l'ermita 
de Santa Quitèria. Tot plegat dins una 
preciosa vall oberta però envoltada 
de muntanyes per tots costats. Cre-
uarem la carretera de Santa Pau per 
pujar al collet de Pujarnol de 432 m i 
retornar a Banyoles per la carretera 
que ve de Rocacorba. Aquesta és la 
part més dificultosa de la ruta pel seu 
desnivell que es pot evitar retornant 
per la carretera de Santa Pau. Des-
prés de Pujarnol podrem visitar el Dol-
men de les Closes i la vila romana de 
Vilauba, on es pot veure a celobert els 
fonaments de tot un poble sencer de 
fa 2000 anys. Prop de l'estany visita-
rem les Estunes, formacions rocoses 
que formen laberints semisoterrats 
per on s'hi pot passejar; l'estany de 
la Cendra, anomenat així pel color de 
les seves aigües; i l'estany de la Puda, 
anomenat així per la seva flaire.

Continuarem la ruta creuant el mu-
nicipi de Camós, on alternarem els 
plans cultivats de la part baixa amb 
incursions als contraforts del massís 
de Rocacorba per anar a buscar les 
esglésies de Sant Vicenç i Santa Ma-
ria de Camós, que ens obsequiaran 
amb precioses vistes de la comarca. 
El municipi de Palol de Revardit ens 
permetrà fer escapades fins a Sant 
Martí de la Mota o a Riudellots de 
la Creu, però llavors baixarem fins a 
Cornellà de Terri, ja a l'altre costat de 
l'autovia de Banyoles, on podrem fer 
parada i fonda. 

Una petita volta ens permetrà pujar 
a Pujals de Cavallers i dels Pagesos, 
pobles que sembla que rivalitzin no 
només pel seu origen de classes me-
dievals sinó per veure quin està més 
enturonat i amb la vista més extensa 
sobre la catifa de lloms cultivats de 
tots colors que els envolta. 
Al nucli de Sords hi trobarem 
un majestuós pont medieval 
sobre el riu Terri i a Ravós un 
magnífic castell al costat de 
l’Església.

A la part final de la ruta 
ens tornarem a endinsar al 
municipi de Vilademuls per 
visitar els dos darrers nuclis 
que ens falten, el de Vilafre-

ser i les Olives. Abans però, farem un 
petit desviament cap a l’església de 
Sant Mer, un lloc tan preciós com ar-
raconat on només se sent, de tant en 
tant, a la llunyania, l’AVE que des de fa 
uns anys travessa el municipi.

Tanquem el recorregut de nou a 
Sant Esteve de Guialbes on hem co-
mençat la volta a aquesta petita però 
preciosa comarca plena de racons, 
masies i poblets de quatre cases amb 
la sensació d'haver estat en molt llocs 
remots i poc poblats que en realitat 
sempre els hem tingut a tocar.

 Elisa Serra i Vicens Borrell

La vila romana de Vilauba i el carrer Major de Crespià.
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Colla Gegantera Entitats

Amb més ganes que mai els gegan-
ters i els músics tenen ganes de tor-
nar a plaça i tornar a veure els balls 
de gegants per festa major. 

Aquesta Festa Major recuperarem 
una cosa tan nostrada com són els 
balls dels gegants. Per fi podrem tor-
nar a gaudir al veure la Isaura i l’Aldric 
dansant al ritme de les seves can-
çons, i se’ns tornaran a posar els pèls 
de punta en sentir aquelles primeres 
notes que et diuen que els gegants ja 
són aquí. Al ritme de les gralles veu-
rem com l’Isis comença a saltar i ba-
llar per alegrar a la mainada i veurem 
com els ulls dels més petits s’omplen 
de joia. També esperarem amb ganes 
el dilluns de la Festa quan veurem els 
capgrossos músics dansar al ritme 
de la Selvatana i com els nans vells 
i els cavallets passegen i ballen ale-
grament. 

Esperem poder-vos tornar a veure a 
totes i tots aquest any a plaça amb més 
ganes que mai i amb la lletra de la can-
çó dels Gegants de Cassà ben apresa!

Ja tenim la Festa Major aquí 
i els gegants tornen a sortir

Ara bé hi ha dues figures que ja es 
comencen a preparar perquè el pro-
per 2022 estan d’aniversari. 

Doncs sí, el 2022 farà 25 anys que 
el poble de Cassà es pregunta “Quins 
són els verdaders? Quines són les cò-
pies?” i com que la colla gegantera no 

es perd cap ocasió per poder organit-
zar una bona festa, aprofitant aquesta 
ocasió celebrarem aquests 25 anys 
dels gegants nous durant tot el 2022. 
Així que amb aquesta il·lustració que 
acompanya el text us donem una pista 
del que està per venir.
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Entitats Escola Puig d’Arques

Enguany hem pogut recuperar amb 
molta il·lusió les activitats que tradi-
cionalment hem fet per celebrar la 
diada de Sant Jordi. Al matí, els nens 
i nenes de P5 van representar la lle-
genda de Sant Jordi als companys de 
P3 i P4. A més, també van cantar 
cançons relacionades amb la llegen-
da. Per tal que els pares i familiars 
també poguessin veure la posada en 

escena es va gravar i penjar al youtu-
be de l’escola. A més a més, al llarg 
de la setmana van preparar unes ma-
nualitats molt boniques per empor-
tar-se a casa. Els alumnes de P3 van 
fer una rosa i una corona de drac. Els 
de P4 van fer una rosa i un drac i els 
alumnes de P5, una rosa i un castell. 

Els alumnes de Cicle Inicial van dedi-
car el matí de la diada a dur a terme 

activitats literàries com: elaboració de 
rodolins, sopa de lletres, etc. A més, 
els alumnes de primer van fer una 
manualitat molt bonica d’una rosa de 
Sant Jordi per emportar-se a casa i 
els alumnes de segon van fer punts de 
llibre. A la tarda, es van trobar conjun-
tament al pati de bicicletes. Els nens i 
nenes de primer van cantar la cançó: 
i els de segon van recitar el poema de 

Torna la il·lusió del Sant Jordi
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CICLE INICIAL: VIOLÍ I LIBRES
Els nens i nenes de segon hem pogut gaudir d’una classe 
de descoberta del violí (foto superior esquerra). A través 
d’un conte, l’Albert ens ha mostrat els diferents sons i ma-
neres de tocar aquest instrument. 

Els alumnes de 1r vam tenir la sort de conèixer i parlar 
amb l’escriptora M. Carme Roca a partir de l’activitat “Au-
tors a les aules” impulsada a través de Municipi Lector. 
Prèviament vam realitzar diferents activitats d’algun dels 
seus llibres, com ara “Els mitjons de l’ogre” i ens va firmar 
algun dels seus llibres (fotos de la dreta).

CICLE SUPERIOR: VISITA AL MUSEU D’ART 
DE GIRONA
El passat 27 d'abril vàrem anar de visita al Museu d’Art. 
Un cop allà vam visitar i contemplar les principals obres i 
estils pictòrics i realitzàrem un taller on descobrírem els 
principals pigments que empraven en temps passats per 
pintar. Feien servir substàncies naturals com el safrà, el 
lapislàtzuli un mineral de color blau molt preuat, canyella, 
flors... A partir d’aquests materials picats, barrejant-ho 
amb aigua i aglutinant-lo amb el rovell d’ou, vam obtenir 
diferents colors per pintar amb pinzell

Tot seguit vam dinar al Passeig arqueològic i a la tarda 
vam realitzar una cursa d’orientació pel Barri Vell de Giro-
na. Entre d’altres passàrem per ponts tan emblemàtics 
com el Pont de les Peixateries Velles o altrament conegut 
com el Pont Eiffel, ja que fou projectat pel mateix construc-
tor de la torre parisenca o la Plaça de la Catedral presi-
dida per una espectacular escalinata que ens dur fins la 
mateixa Catedral de Girona compendi de diferents estils 
arquitectònics, des del romànic fins el neoclàssic.

Un dia rodó on fins i tot el temps ens va acabar respec-
tant en un mes d’abril passat per aigua.

Escola Puig d’Arques Entitats

Sant Jordi de la Joana Raspall. 
Els alumnes de Cicle Mitjà també 

vam treballar la llegenda de Sant Jor-
di. Els nens i nenes de 4t, al llarg de 
la setmana la van preparar per repre-
sentar-la als alumnes de 3r respec-
tant totes les mesures del protocol 
covid. Com a mostra de gratitud, els 
nens i nenes de 3r els van regalar un 
portallapis molt original en forma de 
drac. 

Finalment, els alumnes de Cicle Su-
perior, al matí varen pintar amb gui-
xos de colors diferents escenes de la 
llegenda de Sant Jordi al terra del pati 
i a la tarda com a mostra de la seva 
experiència en el camp de la glosa, 
els nens i nenes de 5è, van versio-
nar dues llegendes diferents de Sant 

Jordi a ritme de garrotins i, a ritme 
de jotes de l’Ebre, els nens i nenes 
de 6è. Van representar les cançons 
al pati respectant totes les mesures 
del protocol covid. 

Malgrat que va ser un Sant Jordi 
diferent al dels altres anys, des de 
l’escola vam viure aquesta diada amb 
molta il·lusió. 

PREMIS LITERARIS ESCOLARS
Aquest any el poble de Cassà de la 
Selva i la nostra escola felicita a l’Edu-
ard Brucet i a l’Àlex Vidal de cinquè 
de Primària i, a l’Ariadna Gispert i 
a l’Ainhoa Pelaez de sisè perquè els 
seus escrits han rebut menció en la 
categoria Manel Tolosà.

De la mateixa manera felicitem l’art 

que ha posat en Pau Fajula i l’Ana Jua-
rez en elaborar un punt de llibre; ells 
han estat els guanyadors en la cate-
goria de cicle superior i d’adults res-
pectivament.
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Entitats Escola Puig d’Arques

EDUCACIÓ INFANTIL
L’entorn més proper ens possibilita poder tocar, veure, flai-
rar, visitar… indrets que ens aporten coneixements. Tot i 
que a vegades hi ha descobertes que des de l’escola no-
més hi podem arribar a través dels llibres, contes i mitjans 
audiovisuals. 

A P3 hem pogut visitar “in situ” el Carrilet (fotos superi-
ors) que anava d’Olot a Sant Feliu i que està exposat a 100 
metres de la nostra escola.

A P5 hem caminat una mica més i hem entrat al Massís 
de les Gavarres per conèixer les feines que s’hi feien abans 
i també com vivien en èpoques passades per percebre les 
diferències amb el món actual (fotos de l'esquerra, a baix). 

Però a P4 com que no podem anar al Japó a conèixer 
l’artista Yayoi Kusama i la seva obra, l’hem hagut de treba-
llar des de l’aula (foto inferior dreta).
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Escola Puig d’Arques Entitats

CICLE MITJÀ: ELS AIGUAMOLLS MOLEN MOLT!
El dijous 18 de març els nenes i nenes de 4t vam anar als 
Aiguamolls de l’Empordà, que es troba al poble de Sant 
Pere Pescador. Vam sortir del cole a les 9:20h. Vam arri-
bar a dos quarts d’onze als Aiguamolls. Quan vam arribar 
vam començar a esmorzar. Quan vam acabar d’esmor-
zar vam jugar una estoneta. Després vam anar a buscar 
ocells amb el nostre monitor, en Cesc. Ens va portar a un 
observatori i vam passar per un estany i vam veure una 
tortuga!! Quan vam entrar a l’observatori vam veure fla-
mencs, ànecs, etc. Després vam passar per un caminet i 
vam veure un cartell que posava un ocell que es diu Oriol, 
igual que un company de classe. Després vam anar a dos 
observatoris més. A les 14:10h vam dinar i vam tornar 
cap a l’escola. 

Sebastian Gómez / 4t B

LLIGA DE GLOSA PER STREAMING 
Ja fa anys que a la nostra escola treballem la cançó im-
provisada amb grups cooperatius dins d'un projecte inter-
disciplinari de centre. Els alumnes de Cicle Superior s'hi 
estan implicant de valent des de l'àrea de música i llengua 
catalana, i després d'haver practicat molt, s'apropa ja el 
dia de la lliga final.

Enguany recuperarem aquest esdeveniment el divendres 
4 de Juny. L’edició d’aquest curs haurà de ser, però, sense 
públic (no com a la foto superior) degut al protocol COVID. 
Només hi assistiran presencialment els alumnes i perso-
nal de l’escola, separats degudament en grups bombolla. 
Per a la resta d'espectadors que ho vulguin seguir, serà 
retransmès per streaming durant el matí. 

Us convidem a seguir l’esdeveniment, encara que sigui 
d'una manera diferent a la dels altres anys, perquè el grau 
de participació i motivació de tots els alumnes és molt ele-
vat. Tots han demostrat que són uns fantàstics glosadors i 
de ben segur que els farà il.lusió que els seguiu.
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Entitats Col·legi La Salle Cassà

Una de les millors maneres de tre-
ballar el medi natural és a través de 
les activitats vivencials. A Cicle Inicial 
aquests dies hem fet tallers per tal 
que els nens i nenes tinguessin el 
medi a dins de la classe: hem selec-
cionat i classificat diferents tipus de 
fulles, hem estudiat els arbres, hem 
fet tallers d’egagròpiles, i hem après, 
en definitiva, continguts que podem 
trobar en el nostre dia a dia i en el 
nostre entorn. Els nens i nenes de 
cinquè han fet al mateix, però en seu 
cas al laboratori de l’escola: primer 
elaborant hipòtesis i després fent ex-
periments per corroborar-les. També 
han estudiat la fermentació a partir 
d’una activitat de fer pa. 

Vivim "activament" el medi
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Col·legi La Salle Cassà Entitats

JOCS FLORALS
Us presentem les gua-
nyadores i guanyadors 
dels Jocs Florals d’en-
guany: de 3r la Paula 
Sorla i en Nil Cáceres. 
De 4t la Marwa Amhed 
i la Mariona Rivero. De 
6è l’Arnau Blavi, l’Ada 
de Maria i la Martina 
Juanola. Podien presen-
tar-se en qualsevol mo-
dalitat literària: poesia, 
narrativa, còmic... Felici-
tats a totes i tots!

GÒTIC I ROMÀNIC
El dia 14 d’abril els nois i noies de 3r d’ESO van fer una 
sortida a Girona per fer un taller sobre art Romànic i Gòtic 
sobre el terreny. Van visitar la catedral i l’església de Sant 
Fèlix, i van estudiar-ne les característiques arquitectòni-
ques. Van completar el dia amb una activitat d’orientació 
pel Barri Vell.
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Entitats Col·legi La Salle Cassà

SANT JORDI
Com que el curs passat vam haver 
de celebrar el Sant Jordi cadascú 
a casa seva, enguany teníem mol-
tes ganes de fer festa. Es van fer 
obres de teatre, roses, treballs so-
bre llibres, sortides, manualitats, 
vam decorar mascaretes i vam 
gravar vídeos. Va ser un dia de fes-
ta grossa, com s’escau a la Diada 
del llibre i de la rosa. 
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L’ORGUE DE CASSÀ
Durant aquest mes d’abril els 
nens i nenes de tercer de pri-
mària van fer la visita a l’orgue 
de l’església de Cassà. Van 
escoltar amb atenció les expli-
cacions d’en Josep Maria Esca-
lona, i van contemplar, bocaba-
dats, la demostració que va fer 
del seu funcionament. 

Bona Festa Major a tohom!
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Entitats Escola Aldric

El divendres 23 d’Abril vam celebrar la diada de Sant 
Jordi a l’escola i vam fer diferents tallers i activitats. que 
podeu veure en les imatges d'aquestes pàgines.

La comissió de biblioteca de l’escola Aldric, va prepa-
rar una marató de contes per commemorar aquest dia 
tan bonic. Vam comptar amb la col·laboració desinteres-
sada d’un grapat de famílies voluntàries que van venir a 
explicar un conte al pati o a l’aula al grup bombolla del 
seu fill/filla. És una activitat bonica, que engresca petits 
i grans on els nens i nenes poden gaudir dels contes 
explicats per pares, mares, avis i àvies.

Moltes gràcies pel vostre temps, predisposició i per 
l’entusiasme demostrat.

Diada de Sant Jordi a l'Aldric
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Escola Aldric Entitats
Podeu veure un tastet dels tallers que vam fer durant 
el dia
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AUDICIONS MUSICALS: L'ORGUE DE 
L'ESGLÉSIA DE CASSÀ
El dijous dia 29 d’abril les i els alumnes de 3r de l’escola 
hem anat a l’Església del poble per a conèixer un nou 
instrument: l’orgue. Gràcies a en Josep Maria, orga-
nista cassanenc des de fa molts anys, hem après les 
particularitats d’aquest instrument: la seva història, les 
parts, el seu funcionament, … entre d’altres curiosi-
tats. 

CERTAMEN DE LECTURA EN VEU ALTA: 
LLEGIMALDRIC
Enguany s’ha celebrat el V Certamen de lectura amb veu 
alta, el LlegimAldric! Aquest any, degut a la pandèmia que 
estem vivint i a les seves restriccions, ens hem vist obli-
gats a modificar l’organització d’aquest concurs. Així, l’elec-
ció dels semifinalistes s’ha dut a terme al gimnàs, sense 
públic i per cicles; i la final per videoconferència. Però, 
malgrat això, la participació de l’alumnat de primària ha 
estat tot un èxit. 

Entitats Escola Aldric

PROJECTE D’ART URBÀ: A-TACA
Per commemorar el dia internacional de l’art, i dins del 
projecte d’art urbà A-Taca, part de l’alumnat de 4t de l’es-
cola varen anar el divendres dia 16 d’abril a donar color 

a diferents bancs del Parc de l’Estació. Emmarcat dins el 
tema de “les vies verdes”, els nens i nenes varen decorar 
dos bancs amb motius primaverals.

ALUMNES DE 1R VISITEN LA BIBLIOTECA 
Durant el mes d’abril i maig els nens i nenes de 1r visiten 
la biblioteca de Cassà de la Selva. Primer, fem un joc de 
vertader i fals relacionat amb les normes de la biblioteca. 
Després ens llegeixen dos contes que mai hem escoltat i 
tot seguit fem un joc d’endevinalles i, per últim, hem pogut 
gaudir mirant i llegint alguns dels contes de la biblioteca. 
Ens ho hem passat molt bé!
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SORTIDA A CAN VILALLONGA
El passat 18 de març els alumnes de 4t de l’escola Aldric 
vam realitzar una excursió per saber de plantes aromàti-
ques, remeieres i medicinals. 

Vam marxar a les 9:30 del matí amb autobús fins a Can 
Vilallonga. Quan vam arribar els monitors ens van explicar 
una mica que faríem, ens van explicar que són les plantes 
aromàtiques, remeieres i medicinals. Després vam esmor-
zar i vam jugar. Un cop haver acabat d'esmorzar vam anar 
cap al bosc. Després vam fer grups de sis i vam buscar 
pel bosc diferents plantes, l'activitat consistia en què la 
monitora ens donava un paper amb la descripció de la 
planta, els usos de la planta i una foto i després teníem que 
buscar la planta, al final la monitora ens feia tres pregun-
tes sobre la planta que havíem buscat. Vam caminar una 
mica més i vam fer el següent taller, el qual consistia en 
què ens van donar un paper amb una planta i un marc de 
paper i nosaltres teníem que buscar la planta per grups de 
sis, un cop trobada la planta i posàvem el marc a sobre la 
planta com si fos un museu i estudiar-nos un tros d'infor-
mació sobre la planta i després explicar la informació als 
companys. Després vam dinar i vam jugar una estona. A la 
tarda vam anar al bosc per buscar farigola per fer un Oleat 

de farigola (farigola i oli) quan vam haver trobat la farigola, 
vam anar a fer el nostre Oleat de farigola que serveix com 
a pomada per la pell i les ferides. Després van arribar els 
autobusos i vam tornar a l'escola. Ens ha agradat molt 
aquesta excursió. 

Joana Canosa i Carla Morera / 4tA

RODAJOC 
El dimarts 13 d’abril els alumnes de 3r vàrem fer l’activi-
tat del Rodajoc al camp de futbol de Cassà. Allà ens vam 
trobar amb els alumnes de 3r de l’escola Puig d’Arques. 
Vàrem jugar a 6 jocs d’arreu del món: la pilota verinosa, el 
Macropus, el Pez i el Paper, scissors, rock tag.

Després d’aquests quatre jocs, vam fer una petita pau-

sa per poder esmorzar. Quan vam acabar, vàrem jugar al 
joc de la Mancha entrega i finalment, el joc sorpresa, el 
paracaigudes! 

Al tornar a l’escola ens van donar un petit detall, un buf 
preciós i una xapa. Va ser un dia genial, ens ho vam passar 
molt bé amb els nostres companys/es.

  Text escrit pels alumnes de 3r
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Entitats Escola Aldric

PREMIS MANEL TOLOSÀ I 
PUNTS DE LLIBRE
El dissabte 24 d’abril es van repartir 

els premis de narració Manel Tolosà 
i els de punt de libre de la biblioteca 
de Cassà. Els guanyadors del nostre 

centre van ser: Júlia Rodríguez, Laia 
Molina i Víctor Mata. 
Moltes felicitats!

EL TIBLE I LA TENORA
Avui dia 19 d’abril ens han vin-
gut a explicar la timba i la teno-
ra. Ens han explicat la historia 
de la timba i la tenora i com es 
fa. Ens han tocat molts temes 
diferents (Dance monkey, Jordi 
i Judit, la pantera rosa...) Ens 
ho em passat bomba i súper in-
teressant.

(text escrit pels alumnes de 
4t)

Consultoria Empresarial, Fiscal i Laboral, Comptabilitat, 
Tràmits Administratius, Servei Jurídic i Immobiliari

Bona 
Festa Major!
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A. E. i G. La Claca Entitats

Els Castors i les Llúdrigues (CILL’s) 
vam anar caminant fins a Sant An-
dreu Salou. La caminada es va fer 
una mica llarga i cansada perquè feia 
molta calor, però un cop vam arribar 
i vam haver esmorzat, vam recupe-
rar-nos de seguida. Després d’es-
morzar vam jugar a uns jocs de taula 
molt divertits i originals i a la tarda 
vam fer un punt de llibre molt original 
aprofitant que el dia abans havia si-
gut Sant Jordi. Vam quedar esgotats, 
però ens ho vam passar súper bé!

Els Pioners i les Caravel·les (PIC’s) 
enguany no van poder posar la tradi-
cional parada de roses a la Plaça de 
la Coma per Sant Jordi a causa de 
la pandèmia. Tot i així, van preparar i 
vendre més de mil roses entre parti-
culars, empreses i famílies que prèviament havien reservat 
la flor. El procés de preparar les roses va ser llarg, ja que 
s’han de treure les espines, tallar, posar l’espiga, fer el 
llacet... Però al final el resultat va valdre la pena i es van 
superar les expectatives, de manera que van aconseguir 
beneficis per poder anar de campaments a l’estiu.

Un Sant Jordi diferent

A les fotos hi podeu veure els CILL’s a Sant Andreu Salou, Els 
PIC’s preparant les roses de Sant Jordi i els CILL’s jugant a jocs de 

taula i amb els punts de llibre.

Bona 
Festa Major!
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Entitats Institut de Cassà

Aquest curs hem pogut tornar a celebrar Sant Jordi des-
prés del confinament de l’any passat. S’ha aprofitat per fer 
alguna sortida per nivells, diversificada quant a durada i 
objectius (passejada, sessió fotogràfica…) i al final del matí 
s’han atorgat els premis de diversos concursos interns, els 
de Sant Jordi, i distincions amb motiu de la participació i 
el reconeixement en proves externes de Matemàtiques (ho 
podeu veure a les fotos d'aquestes pàgines). A més, hi ha 
hagut una actuació musical protagonitzada per alumnes de 
segon d’ESO, dinamitzats per diversos professors.

I després de Sant Jordi, el divendres següent, es va dur 
a terme el primer cribratge general que es fa a l’institut 
durant aquest curs. De manera organitzada, tothom que 
assisteix a l’institut i ho va voler, es va sotmetre a una prova 
PCR realitzada per personal sanitari desplaçat in situ. Els 
resultats es van considerar bons en no arribar a l’u per 
cent el nombre de proves positives. Amb tot, a l’inici de 
maig, hi ha dos grups amb confinament domiciliari, que 

Sant Jordi, cribratge i 
matemàtiques
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FINALISTES DEL CONCURS DE LOGOS DE L’ERASMUS DE 2N D’ESO

Empat a 3r lloc: Mar Rosselló de 2n A i Judith Oller de 2n A.

Empat a 2n lloc: Alex Carbonell de 2n C i Martina Pujolar de 2nC

Guanyadora: Naïma Avilés de 2n C.

segueixen les activitats per videoconferència. 
D’altra banda, ja tenim guanyador i guanya-

dores del concurs del logo de l’Erasmus+, en 
què han participat els alumnes de segon d’ESO. 
Els treballs que han realitzat són de mèrit i us 
els volem presentar. Felicitats als premiats i a 
tots els qui heu pres part en la iniciativa.

Volem esmentar també diverses activitats 
realitzades com a treball d’aula, a classe o a 
l’espai públic, que no van poder tenir cabuda en 
la crònica anterior, com ara la dels alumnes del 
grup A de quart d’ESO, que van sortir al carrer 
per pintar bancs (projecte A-Taca), o l’Scriptori-
um dut a terme pels estudiants de llatí de quart 
d’ESO i BATX. Cal destacar també que els alum-
nes de Riudellots que cursen sisè d’Educació 
primària han pogut fer una aproximació al que 
pot ser el seu nou centre el curs vinent gràcies 
a l’acompanyament virtual dels alumnes de ter-
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PARTICIPACIÓ A LA PROVA 
CANGUR 2021 DE L’INS CASSÀ 
El 18 de març més d’un centenar 
d’alumnes de 2n, 3r i 4t d’ESO i tam-
bé de 1r de Batxillerat de l’INS Cassà 
de la Selva van participar a la prova 
Cangur 2021. Aquesta activitat és un 
concurs de matemàtiques promogut 
per l’associació internacional “Le Kan-
gourou sans Frontières”, que es mar-

ca com a objectiu la promoció de les 
matemàtiques entre els joves i els in-
fants, mitjançant una participació mas-
siva en una activitat científica, sense 
intentar fer cap selecció ni comparació 
entre països. Consisteix en un qüesti-
onari de 30 preguntes multiresposta 
sobre situacions relacionades amb les 
matemàtiques que els estudiants han 
de resoldre en una hora i 15 minuts. 

Els alumnes de l’INS Cassà que hi 
van participar van gaudir de la reso-
lució de problemes de la prova i espe-
ren amb impaciència la publicació dels 
resultats. L’organització de la prova 
Cangur 2021 ha estat més compli-
cada del que és habitual a causa de 
la pandèmia però, malgrat tot, hi han 
participat més de 90.000 estudiants 
de tot Catalunya. 

cer d’ESO. I xerrades sobre publicitat 
sexista i l’addicció al mòbil.

Però, sens dubte, aquesta cròni-
ca ha de remarcar l’èxit obtingut per 
alumnes de diferents nivells en diver-
ses proves de matemàtiques. Així, a 
més de la participació en les ja tra-
dicionals proves Cangur i Fem Mate-
màtiques, alguns alumnes de segon 
i quart d’ESO han estat convidats al 
+Mates pel projecte presentat en la 
primera fase. Els felicitem amb efusió, 
així com als seus professors. Potser 
n’haurem de continuar parlant...

EXITOSA PARTICIPACIÓ D’ALUMNAT DE 2N ESO 
DE L’INS CASSÀ DE LA SELVA AL FEM MATEMÀ-
TIQUES 
Aquest és el segon curs que l’alumnat de 2n d’ESO de 
l’INS Cassa de la Selva participa al “Fem Matemàtiques”. 
Aquesta activitat té la finalitat de contribuir a desenvolupar 
la competència matemàtica i permet intercanviar experièn-
cies i compartir propostes per part del professorat de les 
diferents comarques de Catalunya. Es tracta d’una activitat 
organitzada anualment per la FEEMCAT amb el suport del 
Departament d’Ensenyament i va dirigida a tots els alum-
nes de sisè de Primària i de primer i de segon d’ESO dels 
centres escolars de Catalunya. S’organitza en forma de 
concurs i es desenvolupa en tres fases. La primera fase es 
fa als centres, la segona és una competició entre l’alumnat 
seleccionat en la primera i la tercera fase és la final entre 
els millors classificats de Catalunya.
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Aquest curs dos equips de 2n d’ESO van enviar els seus 
informes a la primera fase. Un dels equips estava format 
per la Rosa Creus, l’Abeba Solano, la Maria del Mar Rosse-
lló i l’Odet Comalada, i l’altre per en Jordi Luis, l’Aleix Martí, 
en Leo Saravia i l’Oriol Valls. Tots dos treballs van ser valo-
rats molt positivament i l’equip format per en Jordi, l’Aleix, 
en Leo i l’Oriol va passar a la segona fase. A més, en Jordi 
Luis ha estat un dels seleccionats a la segona fase del Fem 
Matemàtiques de la prova individual de la categoria de 2n 
d’ESO i participarà a la fase final del dia 12 de maig.

Cal destacar que el curs anterior, l’INS Cassà de la Selva 
també va participar al FEM MATEMATIQUES i l’equip for-
mat per la Maria Gubau, l’Odra Moreno, l’Anna Puigmolé i 
l’Anna Yankova va ser seleccionat per participar a la sego-
na fase. Malauradament, aquesta fase, que havia de fer-se 
durant el mes d’abril del 2020, no es va poder celebrar 
a causa de la COVID. De ben segur que aquest equip de 
noies de l’INS Cassà de la Selva hauria fet un gran paper i 
haguessin gaudit molt de la jornada que s’havia de celebrar 
a Banyoles. 

UN EQUIP DE QUART D’ESO DE L’INS CASSÀ DE 
LA SELVA GUANYA EL +MATES 2021 
El grup de 4t ESO format per Biel Borrell, Roger Vallès i 
Thiago Christou van participar en l’edició d’aquest curs del 
+MATES. El +MATES és una activitat matemàtica en forma 
de concurs dirigida a equips de 3 o 4 alumnes de 5è de 
primària, 3r i 4t d’ESO i Batxillerat, que va ser iniciada 
per l’ADEMGI l’any 2004. Els objectius principals d’aquesta 
activitat són afavorir el raonament matemàtic, la capacitat 
de comunicació i argumentació matemàtica i l’ús de les TIC 
lligades a processos de resolució de problemes.

En Biel, en Roger i en Thiago (a la foto de la dreta) van 

elaborar un molt bon treball i van ser seleccionats com a 
guanyadors en la seva categoria del +MATES 2021. Per 
aquest motiu, van ser convidats a participar en la prova 
per equips que es va organitzar amb motiu de la segona 
fase del Fem Matemàtiques, que es va celebrar el dime-
cres 14 d'abril al llarg del matí i consistia en un Scape 
Room virtual d'una durada d’una hora i mitja, del qual van 
gaudir molt.

Proves i equips del Fem matemàtiques
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Les darreres jornades de competició 
de futbol dels equips de la UD Cassà 
han vingut força condicionades per la 
suspensió de diferents partits pel con-
finament tant de jugadors del Cassà 
com dels equips rivals; així, el sènior 
masculí que havia acabat el seu con-
finament per un positiu a l'equip, la 
setmana següent havia de jugar amb 
el Tordera, però en aquesta ocasió, 
l'equip que tenia jugadors confinats 
era el rival. També hi ha hagut par-
tits suspesos per confinaments per la 
covid19 dels cadets, alevins i equips 
femenins. Les competicions es van 
fent amb força partits entre setmana 
per compensar els que no es poden 
jugar quan ho preveia el calendari i 
també cal fer mans i mànigues per 
completar equips amb jugadors de 
categories inferiors, per poder jugar 
els partits 

Pel que fa als resultats cal destacar 
que tot i que el sènior masculí no està 
fent una bona temporada, va acon-
seguir el primer triomf davant el Tos-
sa, que entrena l’exjugador de la UD 
Cassà, Edu Urdiales. Va ser un partit 
molt disputat i igualat, en què tots 
dos equips van acabar amb deu juga-
dors sobre el terreny de joc; l'equip 
visitant per una vermella directa i la 
UD Cassà per lesió de Enchi que com 
ja s'havien fet les tres parades, no va 
poder ser substituït. La resta de par-
tits de l’equip masculí es van acabar 
amb derrota, igual que el sènior fe-
mení que va perdre clarament contra 
el Figueres.

En les categories de promoció cal 
destacar la bona marxa del cadet A 
que ocupa la segona posició a la lliga.

Repassem els resultats de les dar-
reres setmanes:

FUTBOL MASCULÍ
2a catalana
UD Cassà, 1 - CE Farners, 2
UD Cassà, 1 - Tossa UE, 0
Blanes CD, 2 - UD Cassà, 0
Juvenil A:
CD Blanes, 4 - UD Cassà, 1
UD Cassà, 2 - Aro, 3
CE Farners, 1 - UD Cassà, 4 
UD Cassà, 4 - EF Guixols, 1

Juvenil B:
Fornells, 7 - UD Cassà, 0
UD Cassà, 0 - GEiEG 4
UD Cassà, 2 - Aro, 4

La competició futbolística, molt 
afectada pels confinaments

Primera victòria del sènior masculí, contra el Tossa

Cadet A:
UD Cassà, 6 - Vilablareix CF, 1
Blanes CD, 2 - UD Cassà, 3

Cadet B:
Quart UE, 12 - UD Cassà 0
UD Cassà, 2 - Fornells, 5
Banyoles CE, 5 - UD Cassà, 0

Infantil A:
Farners, 3 - UD Cassà, 2
UD Cassà, 2 - Aro, 2

Lloret CF, 1 - UD Cassà, 1
UD Cassà, 2 - Perelada, 1

Infantil B
EF Sant Feliu, 8 - UD Cassà, 0
UD Cassà, 3 - La Pera, 3
Montessori, 12 - UD Cassà, 0
UD Cassà, 3 - Sant Ponç, 1
Aleví A:
UD Cassà, - Llagostera UE, 2
Vic Riuprimer, - UD Cassà, 1
UD Cassà, - Roses AE 1
Banyoles, - UD Cassà, 1

A dalt, el sènior masculí, celebrant el triomf sobre el Tossa; a sota el cadet A, que està en un gran 
moment.
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Aleví B:
Vilobí, - UD Cassà, 2
UD Cassà, - Bescanó CD 2
Amer, - UD Cassà, 1

Aleví C:
Bell·lloc, - UD Cassà, 2

Aleví D
Unió Girona ACE, - UD Cassà, 1
UD Cassà, - CD Blanes, 2
UD Cassà, - CD Blanes, 2
UD Cassà, - Bescanó, 2

Benjamí A
UD Cassà, - Caldes UE, 1
Vilobí - UD Cassà, 2
UD Cassà, - EF Sant Feliu 1
Riudarenes, - UD Cassà, 2

Benjamí B:
UD Cassà, - Unió Girona ACE, 1
Bons Aires, - UD Cassà, 1
UD Cassà, - Sant Gregori AE, 2
UD Cassà, - EF Gironès Sàbat, 2

Prebenjamí A
UD Cassà, - Lloret FC 2
Racing Blanenc UD Cassà, 2
UD Cassà, - Malgrat CD 1
UE Quart, -UD Cassà, X

Prebenjamí B:
CF Lloret, - UD Cassà, 1
UD Cassà, Blanes CD, X

FUTBOL FEMENÍ
Sènior:
UD Cassà, 0 - UE Figueres 7
Juvenil:
Pontenc FC, 6 - UD Cassà, 0
UD Cassà, 0 - Sils, 1
UD Cassà, 9 - Gerunda FC, 1
Infantil:
UD Cassà, - Tordera, X
Racing Blanenc, - UD Cassà, 2
Cornellà, - UD Cassà, 1

Els equips aleví femení i benjamí B i de la UD Cassà.

ENTRENAMENTS

HORARI: DE 9:00h A 14:00h

INFORMACIÓ I INSCRIPCIONS A
www.udcassa.cat
972 46 39 65
udcassa@gmail.com

ESTIU 2021
DEL 28 DE JUNY AL 30 DE JULIOL

INSCRIPCIONS FINS 11 DE JUNY

PISCINA - TALLERS - INFLABLES - COLÒNIES - I MOLT FUTBOL

COL·LABORA:

INSCRIPCIONS A www.udcassa.cat
PROTOCOLS COVID-19

Aleví:
UD Cassà, - FUE Olot, 2
Racing Blanenc, - UD Cassà, 1

Vall d'en Bas, - UD Cassà, 2

Fotos: Eduard Duran
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Continuen les competicions de bàs-
quet d’aquesta lliga estranya en 
quècal destacar la bona actuació de 
l’equip sènior femení del Foment que 
es manté invicte al campionat.

Repassem els resultats de les dife-
rents lligues:

SOTS 21 MASCULÍ PREFERENT
CB Lliçà de Munt 62 - FD Cassa-
nenc 71
Cassanenc: Pavia, Ortega (3), Tor-
rent (4), Massegur, Marc De Los 
(4), Torrentó (6), Benages (2), Prie-
to (18), Roca, Ferré (19). 16 faltes 
pers; cap eliminat; 18 de 34 tirs lliu-
res; 9 triples: 3 Torrent, 3 Ferré, 2 
Prieto, Torrentó. Parcial cada 5 mi-
nuts: 17-21, 32-39, 47-56, 62-71.
Partit força igualat amb alternatives 
en el marcador. Al minut 24 ( 25-
23) mínim avantatge dels locals; a 
partir d´aquest minut els cassanencs 
s´han posat per davant el marcador, 
arribant a tenir un avantatge de 13 
punts al minut 36 ( 52-65). Fins al 
final del partit ha estat força difícil, 
ja que l’àrbitre de l'encontre ha anat 
descaradament a favor dels locals.
UE Mataró 75 - FD Cassanenc 67
Cassanenc: Ortega (3), Torrent (5), 
Massegur, Marc De Los (13), Torren-
tó (2), Benages (4), Prieto (25), Roca 
(8), Ferre (7). 29 faltes pers.; elimi-
nats: Torrentó, Benages, Roca i Fer-
ré; 11 de 28 tirs lliures; 4 triples: 2 
Marc De Los, Benages i Ferré. Par-
cials cada 5 minuts: 16-12, 38-24, 
56-38, 71-67.
Lamentable actuació arbitral que va 
permetre que l´equip local pogués 
assolir la victòria; tot i així, el nostre 
equip va lluitar durant els 40 minuts 
i va reduir la diferència de punts, des 
dels 18 punts de diferència a 4.

1A CATALANA SÈNIOR FEMENÍ
Femení Osona A 55 - FD Cassa-
nenc 60
Cassanenc: Ripoll (3), Martínez (11), 
Gonzalez (12), Díez (3), Massegur 
(8), Barnés (6), Mayoral (2), Ramírez 
(10). 14 faltes pers.; cap eliminada; 
14 de 38 tirs lliures; 4 triples: 2 Ra-
mírez, Barnés i Díez. Parcial cada 5 
minuts: 12-22, 25-41, 37-51, 55-
60.
Nova victòria de l´equip cassanenc 
a la pista del Femení Osona; potser 
ha estat el partit on el marcador ha 
acabat més igualat; però al descans 
el nostre equip portava una diferèn-

Esports FD Cassanenc 

cia de 16 punts (25-41). Ha estat a 
la segona part quan les d'Osona han 
fet una defensa més contundent i han 
reduït la diferència a 5 punts (55-60).
BC Fontajau 31 - FD Cassanenc 60
Cassanenc: Pairó, Ripoll (5), Mar-
tínez (6), Oduber, Gonzalez (1), Díez 
(10), Massegur (6), Barnés (6), Asso 
(6), Mayoral (6), Ramírez (7). 18 fal-
tes pers; cap eliminada; 6 de 11 tirs 
lliures; 6 triples: 2 Asso, Diez, Ripoll, 
Ramírez, Barnés. Parcial cada 5 mi-
nuts: 8-19, 14-35, 26-41, 31-60.
Continua la bona ratxa de victòries de 
l´equip cassanenc, aquesta vegada a 
la pista del BC Fontajau, equip que no 
ha pogut oposar resistència al bon joc 
de les nostres jugadores. Cal mirar la 
diferència de punts d'un i altre equip 
per veure que l´equip cassanenc va 
fer una molt bona defensa i un accep-
table encert en el tir a cistella.
FD Cassanenc 84 – BC Fontajau 33
Cassanenc: Pairó (3), Ripoll (10), 
Martínez (13), Oduber, Gonzalez (2) 
Díez (5), Massegur (11), Barnés 
(12), Asso (4), Mayoral (18), Ramírez 
(3). 11 faltes pers.; cap eliminada; 
13 de 16 tirs lliures; 3 triple: Mar-
tínez, Barnés, Díez. Parcial cada 5 

minuts: 16-6, 48-17, 66-26, 84-33.
L´equip continua amb la bona ratxa de 
victòries, sense haver perdut cap par-
tit en el que portem de campionat. El 
partit s´ha decidit ja a la primera part 
(48-17); amb aquesta diferència de 
punts, les cassanenques han seguit 
treballant fent una bona defensa i sor-
tint en ràpids contraatacs.

JÚNIOR MASCULÍ
CE Palamós 82 - FD Cassanenc 21
FD Cassanenc 50 - CB Sant Gre-
gori 62
La plantilla del júnior masculí esta for-
mat per els següents jugadors: David 
Fàbregas, Iker Cuéllar, Edu Comalada, 
Gerard Tena, Pol Freixa, Robert Piña-
tares, Axel Sirus.
Entrenador: Marc Busquets Rincón i 
ajudant Pol Mejias.

CADET MASCULÍ 
FD Cassanenc 56 - Llagostera 62
FD Cassanenc 77 - CB Tordera 49
CB Blanes 29 - FD Cassanenc 70
La plantilla del cadet masculí es la se-
güent: Jan Amat, Pol Bagué, Arnau 
Martí, Pau Rabionet, Mark Shyshkou, 
Miguel Angel Villalba, Martí Vilà, Jordi 

Una entrada a cistella del jugador del sub-21, Nil Roca. Foto: Eduard Duran

Temporada impecable del 
sènior femení del Foment
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Torrent.
Entrenadors: Joel Abulí i Gerard Nu-

ell.

CADET FEMENÍ
CE Caldes de Malavella 77 - FD 
Cassanenc 19
FD Cassanenc 24 - CB Guíxols 57
Bisbal 49 - FD Cassanenc 33
La plantilla del cadet femení es la 
següent: Isona Martin, Aixa Martin, 
Queralt Bosch, Npenda Dukuray, Alba 
Fuertes, Naima Avilés, Tanit Sanchez, 
Aran Carrè.

Entrenador: Marc Busquets Rodrí-
guez; Ajudanta: Clara Busquets Rin-
cón.

PREINFANTIL MASCULÍ 
FD Cassanenc 85 - CB Quart 35
FD Cassanenc 89 - Bisbal Bàsquet 
39
La plantilla del Preinfantil masculí està 
formada per: Oriol Nin, Cecs Amat, 
Oriol Pérez, Marti Duran, David Mont-
suñer, Marti Amores, David Puigmo-
lé, Adriá Salench.

Entrenadors: Eduard Artero i Yerai 
Ortega.

PREINFANTIL FEMENÍ
CB Blanes 62 - FD Cassanenc 56
FD Cassanenc 68 - CB Vilobí 
d´Onyar 28
La plantilla de l´equip de Preinfantil 
femení es la següent: N. Dembele, 
Ona Maso, Sara Bey, Laia Oller, Isona 
Caballero, K. Djimena, Xènia Amores, 
Ivet Bagué, Imma Teixidor, H. Dembe-
le, Julia Garcia.

Entrenadora: Andrea Martínez.

MINI MASCULÍ 
FD Cassanenc 14 - CB Llagostera 

64
Vedruna de Palamós 67 - FD Cas-
sanenc 17
FD Cassanenc 23 - FE Begur 63
La plantilla de l´equip de Mini masculí 
es la següent: David Palomo, Arcadi 
Vilà, Biel Serra, Eloi Reyes, Pau Faju-
la, Tomeu Defranchi, Joan Bou.

Entrenadors: Marc Massachs i 
Joan Teixidor.

MINI FEMENÍ. GRUP 01 
FD Cassanenc 81 - CB Celrà 31
CB Torroella 55 - FD Cassanenc 53
Bisbal Bàsquet 45 - FD Cassanenc 
64
CB Celrà 29 - FD Cassanenc 70
La plantilla de l´equip de Mini femení 
està formada per: Anna Vila, Mariona 
Lloveras, Martina Pozo, Aina Bosaco-
ma, Èlia Duran, Marina Valentí, Arlet 
Bou, Jana Esparraguera.

Entrenador: Gerard Jimenez.

PREMINI MASCULÍ 
FD Cassanenc 75 - Bàsquet Mas-
mitjà 25
FD Cassanenc 69 - CB Sant Gre-
gori 19
CE Sta. Eugènia 6 - FD Cassanenc 
106
La plantilla de l’equip de Premini mas-
culí és la següent: Arnau Fusté, Pau 
Maso, Niels Heitbrint, Andreu Solen-
ch, Alex Hidalgo, Oriol Pellicer, Nil Nin, 
Marc Serra, Jan Fusté, Nil Cáceres.

Entrenadores: Carla Barnés i Clàu-
dia Garcia.

PREMINI FEMENÍ 
CB La Cellera 31 - FD Cassanenc 
52
CB Farners 14 - FD Cassanenc 64
Caldes de Malavella 1 - FD Cassa-
nenc 51

La plantilla de l´equip de Premini fe-
mení es la següent: Janet Oller, Gina 
Carbó, Aina Cortés, Anna Rojals, Aina 
Costa, Nora Candelario, Paula Hidal-
go, Paula Soria, Bruna Lopez, Ivet 
Bagué.

Entrenadors: Gerard Jiménez i Cla-
ra Busquets.

SENSE COMPETICIÓ
Els tres equips que no han entrat en 
competició són: 

L´equip de 3ª Categoria Sènior fe-
mení B; però, cada dimarts de 6 a 
7 de la tarda i el divendres de 5 a 6 
de la tarda al PV3 fan el seus entre-
naments.

La plantilla es la següent: Laura 
Saubi, Paula Teixidor, Claudia Garcia, 
Cristina Porcell, Eulàlia Tomás, Clau-
dia Torres, Andrea Albacete, Clara 
Busquets, Elena Pagés, Sila Cabarro-
cas.

Entrenador: Gerard Nuell. Ajudan-
ta: Irene Mayoral.

L´equip de 3a categoria sènior mas-
culí entrenen els dimarts i dijous 

La plantilla està formada per: Joan 
Bosch, Pol Mejias, Adriá Sitjá, Daniel 
Prunell, Jordi Parramon, Oriol Ciura-
na, Quim Roqueta, Ivan Bota, Arnau 
Pujol, David Esteve, Lluis Tarrés, 
Tomás Guaresqui.

Entrenador: Damià Xifra.
El Sènior masculí de 2a Catalana, 

entrena el dilluns i el divendres al PV3 
de 20 hores a 21´30 hores. No ha 
entrat en competició.

La plantilla la formen els següents 
jugadors: Gerard Jiménez, Eduard 
Artero, Marc Busquets Rincon, Joel 
Abulí, Marc Gallardo, Adrià Fusté.

Entrenador: Albert Arderiu i Damiá 
Xifra.

Sobre aquestes línies, l'equip cadet masculí: drets: Pau Rabionet, Jan Amat, 
Joel Abulí(entrenador), Arnau Martí, Pol Bagué; ajupits : Jordi Vila, Marti 
Vila, Jordi Torrent, Miquel Villalba i Mark Shishkov. A la dreta, el cadet 
femení: Marc Busquets Rodriguez(entrenador), Queralt Bosch, Isona Mar-
tin, Aran Carré, Aixa Martin, Clara Busquets (ajudant d´entrenador); aju-
pits: Npenda Dukuray, Alba Fuertes, Tanit Sanchez i Naima Avilés.
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En aquesta secció de 
juagadors ja retirats del 
bàsquet cassanenc avui 
parlem d'en Pau Basart i 
Casellas nascut el 22 de 
desembre de 1984.

Comencem repassant 
l'historial esportiu:

Temporada 1990-
1991, comença a jugar 
a bàsquet a l'escola del 
F.D.Cassanenc.

1993-1994:categoria 
Pre-Mini masculí; l'equip 
queda Sots Campions Pro-
vincials. Estava format pels 
següents jugadors: Pau 
Basart, Eduard Jimenez, 
Joel Martorell, Josep M. 
Prat, Joan Mollera, Fran-
cesc Bollo, Ignasi Vegas, 
Isaac Llinás i Jordi Rabas-
sedas. Entrenador: Xavier 
Carrera i delegats, Pilar 
Pascal i en Pepe Jimenez.

1998-1999: en la cate-
goria de Cadet masculí A 
queda Campió del nivell B.

2000-2001: en la categoria júnior masculí, Sots Campió 
Provincial.

2002-2003: Sots 21 masculí Preferent.
2003-2004: 2a Catalana Sènior masculí; ascens a 1ª 

Catalana.
2004-2005: 1a Catalana sènior masculí.
2005-2006: 1ª Catalana Sènior masculí.
2006-2007: Finalista del 29è MATEU PELL, al pavelló 

de Palau Sacosta.
F.D.Cassanenc 79 - C.B.Sant Narcís 77. Es fa l'ascens 

a Copa Catalunya.
2008-2009: segon entrenador en l'equip de Mini mas-

culí A amb en Xavier Porcel.
2010-2011: Fitxa per el C.E.Palamós en la categoria 

Pau Basart, exjugador de bàsquet del Foment

Sènior masculí de Copa Catalunya.
2011-2012: Fitxa per el C.B.Quart a Copa Catalunya.
Quins han estat els millors i pitjors moments de la 

teva vida esportiva?
El millor moment de la meva vida esportiva el recordo 

en l'etapa de formació al F.D. Cassanenc, jugant amb els 
meus amics de tota la vida i lluitant per guanyar les lligues 
provincials. Érem una pinya, més que un equip érem una 
colla d'amics jugant junts.

El pitjor moment de la meva vida esportiva va passar quan 
era segon any de sènior, amb 20 anys. Em vaig trencar el lli-
gament encreuat anterior i això em va fer estar 3 anys sen-
se poder jugar a bàsquet ni fer qualsevol pràctica esportiva.

Què fas actualment?
Actualment segueixo vivint a Cassà de la Selva. Treballo 

de professor d'educació física a l'institut Rocagrossa de 
Lloret de Mar.

A nivell esportiu m'he desvinculat completament del món 
del bàsquet i estic de coordinador esportiu al Club Esportiu 
Cassà Bike, una escola de ciclisme de Cassà que vàrem 
inaugurar l'any 2019. També competeixo amb mountain 
bike amb el mateix club, el Cassà Bike.

Si haig de definir en Pau, diria que és un guanyador nat, 
la paraula perdre no la tenia en el diccionari, gràcies a la 
seva tenacitat ha sabut sobreviure a les adversitats com 
esportista. Et desitjo molta sort i salut, company.

Xavier Carrera

"Més que un equip érem una 
colla d'amics jugant junts"

Pau Basart a punt de sortir amb bicicleta. A la dreta, a la temporada 2005-
2006 entrant a cistella a la final del Mateu Pell contra el C.B.Sant Narcís.

Bona Bona 
Festa Festa 
Major!Major!
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Com cada any per aquesta època, arriba la pri-
mavera, temps per començar a pensar en l’es-
tiu, temps d’alegria, de sortir i de que ens toqui 
el sol. I aquest any tot això encara és més cert. 
Desprès de tot el passat, desprès dels confina-
ments i de la tristor de l’hivern, tenim ganes de 
gent, de sortir i de gaudir amb els amics. I com 
cada any és temps per tornar a pensar on ani-
ran els nostres fills i filles aquest estiu, que faran 
tots aquests dies en que no hi ha escola? Doncs 
com cada any, i ja en fa uns quants, al Foment 
Desportiu Cassanec tornem a planificar el casal 
de bàsquet, aquest any amb el títol Encistella 
l’Estiu.

El casal de bàsquet és un moment especial 
de l’estiu, on els nostres fills i filles poden gaudir 
del seu esport i dels companys. Faran un munt 
d’activitats amb el bàsquet com a nucli principal, 
i amb els valors que transmet l’esport.

L’any passat desprès de moltes dificultats, de 
moltes incerteses per si podríem fer el casal de 
bàsquet, de molta normativa de la generalitat, 
d’ara si que es pot, ... no, no, ara no.... be si 
fem això potser si, tot i que si fem allò potser no, 
desprès de moltes reunions de planificació i de 
molta feina per part de la secció, vam aconse-
guir tirar endavant amb el casal. Finalment vam 
tenir casal, un casal atípic, el primer amb Covid, 
però un casal i amb moltes ganes per part dels 
participants i de l’equip d’entrenadors. Va ser 
una manera de recuperar certa normalitat i de 
donar a la mainada una rutina que ja feia falta 
després de tants mesos de confinament.

Va ser un estiu de bàsquet molt especial, ja 
que desprès de tenir les escoles tancades, d’es-
tar confinats i de no poder tenir interacció soci-
al, va ser el primer moment de “normalitat”. Si, 
va ser un casal amb mascaretes, gel hidroalco-
hòlic, distancia i rentat de mans, però també va 
ser un casal, amb jocs, pilotes, amics, experièn-
cies, riures i molt bones estones, on la mainada 
va gaudir amb el bàsquet. 

Aquest 2021 volem repetir l’experiència, i fer-la encara 
millor, volem que la nostra mainada s’ho torni a passar bé i 
que el bàsquet sigui el cor del seu estiu.

Aquest any el casal s’iniciarà el dia 23 de juny i finalitzarà 
el 30 de juliol, en horari de 9:00h a 14:00h i amb possi-
bilitat d’ampliar fins a les 15:00h i començar a les 8:30h, 
la inscripció serà per setmanes. El farem entre les instal-
lacions de foment i el pavelló triple de Cassà. 

Aquest Encistella l’estiu 2021 serà un estiu ple de bàs-
quet, ple de jocs, d’activitats lúdiques, de bàsquet!!, de ma-
nualitats, de jocs amb la pilota de bàsquet!!, de tecnifica-
ció!!, de sortides, d’aigua i de molts riures i moments per 
no oblidar.

La secció de bàsquet està treballant molt dur per tal de 
que sigui un casal segur pels nostres fills i filles però que 
també sigui un casal que no oblidaran. Volem que, tot i 
les mascaretes, el gel, el rentat de mans i la distància, la 
mainada pugui gaudir amb el bàsquet com a eix principal i 
ajudar també a conciliar la vida familiar i laboral, intentarem 
donar una sortida a tots aquest dies d’estiu, fent que la 
mainada ho recordi durant molt de temps. 

“Recordeu aquell Encistella l’estiu del 2021?? Si!! , va 
ser el meu millor estiu, amb els companys, amb la gent de 
foment, gaudint del bàsquet va ser genial”

Vine a "Encistellar l'estiu"

Aquesta és la reacció que esperem provocar a tots els 
que vingueu aquest any, i per això treballem molt dur per 
tal de que sigui una realitat.

No ho dubteu, si voleu que els vostres fills i filles pas-
sin un estiu genial i que ho recordin per molt de temps, 
apunteu-los ja a “Encistella l’Estiu” us hi esperem a tots, no 
podeu faltar.
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Per tothom és sabut que els nens i nenes de Cassà neixen 
amb els patins posats. Per això, l'oferta de lleure d'estiu del 
poble no s'entendria sense la participació de l'hoquei, que ja 
s'ha convertit en una tradició en aquesta època de l'any. Sota 
la coordinació dels tècnics del Foment Deportiu Cassanenc, 
torna l'espai més divertit, dinàmic i trepidant per aprendre a 
patinar amb els millors monitors del món mundial!

Esports FD Cassanenc / Hoquei patins

Diferents imatges de la diversitat de propostes a l'Estiu sobre patins d'altres anys 

La proposta: Estiu sobre patins
Generacions senceres de petits cassanencs i cassa-

nenques s'han calçat els patins a les instal·lacions d'un 
Foment dedicat a l'aprenentatge del patí. Ara és el torn 
dels nens i nenes que estiguin disposats a viure un munt 
de sorpreses i activitats espatarrants. Els nens i nenes 
passaran un estiu de diversió sobre patins, on fonamental-
ment no deixaran de passar-s'ho pipa! Enguany, més que 

mai, es plantejarà un programa divers i vari-
at. Amb els patins posats, l'eix principal serà 
aprendre a dominar-los. I a més d'adquirir 
una nova habilitat, es conduirà als menuts 
per ajudar-los a fomentar la coordinació, 
l'equilibri i la visió espacial.

Les instal·lacions i els espais del Foment 
s'adequaran en tot moment als diferents ni-
vells i edats dels participants, que també po-
dran fer ús de la piscina municipal per a re-
frescar-se i gaudir amb els seus companys. 
Els responsables de l'Hoquei volen repetir 
l'experiència de convivència i dinamisme dels 
altres anys, i a més hi sumaran un munt 
d'activitats noves a partir de desenvolupar 
jocs de coneixença, jocs amb patins, jocs 
d'equip, sortides variades per a conèixer 
l'entorn o introducció a l'hoquei. I per a tots 
aquells participants que no formen part de 
la secció durant l'any, o que ja es defensen 
superbé sobre patins, es dedicarà part del 
temps a adquirir noves habilitats i millorar 
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conceptes de l'hoquei com el perfec-
cionament de la tècnica amb l'estic, 
les conduccions o els xuts. Alhora, es 
continuaran estimulant actituds im-
portantíssimes pel desenvolupament 
dels menuts, com els valors d'equip, 
de foment de la tolerància i el respec-
te o els valors de l'esport.

L'Estiu Sobre Patins d'enguany pre-
senta unes dates especials amb ins-
cripcions per setmanes: Els dies 23 
i 25 de juny seran gratuïts per a tots 
aquells nens i nenes inscrits com a 
mínim a dues setmanes. Llavors tin-
drem 6 setmanes per davant, inclosa 
la segona setmana de setembre, on 
ens prepararem per a l'aterratge, de 
nou, a l'escola. L'horari que es porta-
rà a terme serà de 9 h a 13 o 14h 
(depenent de les necessitats de les fa-
mílies i sense cap sobrecost), i hi hau-
rà l'opció de poder contractar un aco-
lliment matinal, a partir de les 8:30 h, 
amb un preu de 5 euros setmanals.

Durant el mes de juny es portarà 
a terme una reunió informativa, amb 
la presència dels monitors que hi in-
tervindran, i on es descriuran les ac-
tivitats i els objectius. El Foment De-
portiu Cassanenc i la secció d'Hoquei 
us informarem del protocol a seguir 
en durant les setmanes que durin les 
activitats. La preinscripció a Estiu so-
bre Patins es pot realitzar a bit.ly/
estiusobrepatins, fins a esgotar-ne 
les places. Totes les preinscripcions 
tenen assegurada una plaça. Per a 
saber-ne informació de primera mà, 
podeu contactar amb el correu elec-
trònic fdchoquei@gmail.com o tru-
cant al 646 725 814.

Ens hi veiem!
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La Cati Fontané i Arbussà es pot dir 
que pràcticament ha dedicat la seva 
vida al Foment Deportiu Cassanenc, 
ja que en major o menor mesura hi 
ha estat vinculada 55 anys; el primer 
cap de setmana de maig va rebre 

un merescut reconeixement des de 
l’entitat esportiva per aquesta llarga 
tasca de suport al club. Des que hi 
va començar a nedar l’any 1968 la 
Cati ha estat vinculada al Foment com 
a nedadora, entrenadora de natació 

i hoquei, vicepresidenta, vocal de la 
Junta i, finalment, fins aquest any, 
com a Directora Esportiva.
Recordes els primers anys de na-
tació?
El primer entrenador va ser en Josep 

RECONEIXEMENT DEL FOMENT A UNA VIDA DE-
DICADA A L'ESPORT
Amb el lliurament d'un simbòlic estic d'hoquei d'acer inoxi-
dable en què hi havia gravades les paraules "Gràcies, Cati" 
es va formalitzar el reconeixement que el Foment Deportiu 
Cassanenc va fer a Cati Fontané per la seva llarga dedica-
ció al club. Expresidents de l'entitat l'alcalde i la regidora 
d'esports i diferents regidors membres de les juntes del 

club en diferents etapes van ser presents en un acte que, 
per raons de seguretat sanitària, es va haver de fer en 
format reduït, a la mitja del partit d'hoquei de segona cata-
lana el diumenge 2 de maig. Després de destacar el gran 
treball fet per la Cati al Foment -especialment en els dar-
rers deu anys com a directora esportiva-, com a represen-
tant del club, el capità de l'equip d'hoquei, Gerard Erena, li 
va lliurar l'estic com a mostra d'agraïment de l'entitat.

Cati Fontané: adeu al Foment 
després de 55 anys al club

Va començar nedant-hi i n'ha estat directora esportiva els darrers anys
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Pla de Girona que era molt exigent 
i recordo que vaig anar amb l’equip 
de natació de l’FDC participant en 
la “Challenge de David Moner” i a la 
Copa Pirineus fins als 23 anys. La 
meva especialitat era l’estil papallona 
i vaig aconseguir diverses medalles 
d’or en campionats territorials (els 
anys 1973, 74, 75, 76, 81 i 82). 
També recordo que fèiem un relleu 
4x100m. estils i 4x50m. lliures molt 
bons amb: Montse Casanova (esque-
na), M. Àngels Busquets (braça), jo 
mateixa fent papallona i Rosa M. Ca-
sanova (crol). Vam quedar campiones 
els anys 74, 75, 76 i 82.

A la junta d’aquells anys hi havia en 
Francesc Duch com a impulsor de la 
natació i com a entrenadors l’Alfons 
Duch i en Robert Soler.

Fins als 25 anys vaig participar en 
travessies com L’Estany de Banyoles, 
Port de Palamós, Tusols Bassils a 
Olot, port de Sant Feliu i altres. I a 
Cassà fèiem proves com les 12 ho-
res de Natació. Hi vaig participar pri-
mer com a nedadora i després com 
a organitzadora. I recordo que l’any 
1983 vaig quedar primera fent 123 

piscines.
La secció de natació durant molts 

anys va ser molt potent i com que 
a Cassà només podíem entrenar a 
l’estiu per intentar donar una certa 
continuïtat a la secció anàvem a dife-
rents piscines per entrenar una mica. 
Primer a Banyoles, després al GEiEG, 
Caldes de Malavella i Palau. Finalment 
en no disposar de piscina coberta per 
continuar l’activitat a l’hivern la secció 
de natació va acabar desapareixent.
Algunes anècdotes d’aquesta èpo-
ca?
Les competicions de dissabte a la 
tarda eren molt llargues; marxàvem 
de Cassà a les 2 i tornàvem al ves-
pre. Era una verdadera excursió i a 
vegades una aventura. Per exemple, a 
Port-bou després de canviar-nos a les 
butaques del cinema, la competició es 
feia al mar i l’àrbitre anava en barca. 
També recordo la nostra participació 
en uns campionats internacionals a 

Perpinyà l’any 80. Va ser un esdeve-
niment per a tots nosaltres sortir a 
l’estranger a nedar...

A la travessia de l’estany, ens porta-
ven a la sortida a la caixa d’un camió 
tancat... pots imaginar l’ambient que 
hi havia allà dins, tots apilonats.

A les 12 hores de natació que fèiem 
a Cassà els que hi participàvem nedà-
vem 15 minuts i descansàvem 1h45; 
i així, tota la nit. Dormíem al gimnàs i 
a voltes els pares tenien dificultats en 
despertar-nos.
Com vas iniciar la teva activitat 
com a entrenadora?
El 1980 obtinc el títol de Monitora 
poliesportiva i curs de primers auxilis 
i fins al 1986 vaig fer d’entrenadora 
de natació acompanyant a Girona un 
nombrós grup de nedadors/es cas-
sanencs els dissabtes a la tarda. Du-
rant molts estius feia els cursets de 
natació i vaig ensenyar a nedar a mol-
tes nenes i nens de Cassà.. alguns 

Zona Industrial Susvalls - Nau B

AIGUA, LLUM, INST. SOLAR, GAS, 
CALEFACCIÓ, AIRE CONDICIONAT, 

DOMÒTICA

C/ De la Via, 78 (Pol. ind. El Carrilet ) 
17244 Cassà de la Selva
Tel. : 972. 46. 44. 50
E-mail:  idamisa@idamisa. com

La Cati, fent papallona a la piscina de 
Cassà; a la dreta, acompanyant un grup a 

entrenar a la piscina de Girona, el 1982.
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encara se’n recorden de ben grans!.
El 1992, després del corresponent 

curs, faig de monitora a l’escola d’ho-
quei patins del Foment on també he 
estat una colla d’anys fins al 2015. 
Recordo especialment la creació de 
l’equip femení d’hoquei l’any 2005, 
que quatre anys després va pujar a la 
màxima categoria.

En aquests anys el que més valoro 
és la feina feta i la quantitat de juga-
dors i tècnics formats al Foment que 
han destacat en les seves especiali-
tats. A més, per a mi ha estat molt 
positiu el fet de poder visitar altres 
pavellons i conèixer gran quantitat de 
gent vinculada al món de l’esport. I 
voldria agrair el suport dels responsa-
bles i col·laboradors d’aquesta secció 
com: Toni Baulida, Josep Sayols, Paco 
Jiménez, Quim Serra...
Simultàniament vas estar a la Jun-
ta Directiva del Foment...
Hi vaig estar en diverses èpoques. Hi 
entro el maig del 1978 fins al 1986, 
faig una pausa quan tinc els fills i tor-
no a incorporar-me fins al 2010 quan 
començo la Direcció esportiva. De 
les primeres juntes recordo especial-
ment el president, en Narcís Negre, 
una gran persona sempre disposada 

a treballar per l’esport, en Francesc 
Duch... i dels companys de junta sem-
pre és difícil per tal de no oblidar-se 
de ningú; però alguns podrien repre-
sentar a tothom com el meu espòs, 
en Kiku Nadal, Joan Riera, Xevi Car-
rera, Isabel Carbó i lògicament tota la 
darrera Junta del President amb en 
Carles Planas al capdavant.
I durant tots aquests anys quines 

fites recordes més?
Hi hauria moltes coses a destacar 
com per exemple, la participació en 
les gestions per a l'obtenció de la 
subvenció, construcció i finançament 
del pavelló (1983/1985); van ser 
moments complicats i recordo espe-
cialment els esforços de tots per a 
obtenir els recursos necessaris per a 
fer front a l’aportació del Foment (do-

Amb un grup de nens de l'escoleta d'hoquei 
del Foment als inicis dels anys 90.
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natius, rifes, sponsors, etc.)
Durant el 2014, també recordo es-

pecialment la col·laboració en l’orga-
nització de la celebració dels 50 anys 
del Foment juntament amb companys 
de diferents Juntes i la gran ajuda 
de l’amic Xarli Codolà. Aquests actes 
varen fer possible el retrobament de 
molts membres de les juntes, espor-
tistes i entrenadors amb un excel·lent 
acte de cloenda celebrat el pati del 
col·legi La Salle. 
I quan comences a dedicar-te a 
l’activitat de gestió de l’esport?
El 2010 vaig fer el curs de directora 
esportiva i així vaig obtenir el certi-
ficat en el Registre Oficial de Pro-
fessionals de l’Esport de Catalunya 
(ROPEC). En aquells moments la Se-
cretaria d’Esports de la Generalitat 
exigia disposar d’un Director Esportiu 
a tots els clubs poliesportius, i així ini-
cio la meva etapa com a Directora es-
portiva del Foment. Fins a l’actualitat 
he desenvolupat la meva feina tant 
en el camp esportiu com en el camp 
institucional, representant al Foment 
i gestionant el dia a dia i altres actes 
puntuals en múltiples aspectes:

Coordinació de les seccions del 
club (horaris d’entrenaments, pistes, 
partits); organització dels casals de 
Nadal, Setmana Santa i estiu de les 
seccions del Foment; col·laboració 
amb les seccions en l'organització de 
campionats territorials, catalans i es-
panyols; col·laboració amb l’Hospital 
Sant Joan de Déu, en l’organització de 
torneigs esportius per 
a l’ajuda als nens amb 
càncer; organització de 
trobades esportives in-
ternacionals; actualitza-
ció dels Estatuts i Règim 
Intern de l’Entitat. Sense 
oblidar la relació amb 
l’Ajuntament de Cassà 
tant per al seguiment i 
actualització dels con-
venis com amb els Ser-
veis. I al mateix temps 
contactes amb altres 
entitats del poble: espor-
tives, culturals i col·legis 
i altres institucions com 
Diputació, Generalitat, 
Federacions esportives.

També durant 5 anys 
he participat en la Co-
missió Dona i Esport de 
l’Ajuntament de Girona 
i la Diputació i durant 
molt de temps sense 
oblidar la col·laboració 

Nedant crowl a la piscina de 
Cassà, als anys 70.

mensual amb la revista Llumiguia.
I sense oblidar que el 2014 m’in-

corporo a la Federació Catalana de 
Patinatge com a vocal a la Territorial 
de Girona i com a responsable del Co-
mitè Català d’hoquei patins femení i el 
2016 entro a la Junta Directiva de la 
Federació Catalana de Patinatge.
 I amb la pandèmia més complicat 
encara, no?
La gestió de la pandèmia de la covid 
19 ha representat un gran esforç de 
coordinació. Els canvis constants de la 
normativa han fet necessàries moltís-
simes reunions amb els responsables 
sanitaris, federacions, Ajuntament i 
els coordinadors de les seccions per 
a tirar endavant la pràctica de l’es-
port amb la màxima seguretat. Voldria 
aprofitar per tenir un reconeixement 
també per a totes les companyes que 
m’han ajudat a la gestió administrativa 
durant aquests anys, especialment a 

la Mònica, per la seva dedicació i pa-
ciència en afrontar el dia a dia d’una 
entitat amb un volum molt important 
d’activitat.
I a partir d’ara?
Ja feia mesos que tenia pensat deixar 
aquesta feina al club per assumir al-
tres reptes i ja volia deixar el Foment 
quan hi havia en Carles Planas; però 
en entrar la nova junta vaig aguantar 
unes setmanes per donar-los un cop 
de mà, en aquests moments tan com-
plicat; però ara crec que ja ho tenen 
tot apamat i els dono tot el meu su-
port i em poso a la seva disposició 
si em necessiten. A més voldria ex-
pressar el meu agraïment pel comiat 
que em van fer. Guardaré en un lloc 
destacat aquell estic que sempre em 
recordarà uns anys molt entranyables 
al club de la meva vida, el Foment.

Xevi Carrera Bosch
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Aquest mes continuem parlant amb 
persones que han estat a la junta del 
Foment Deportiu Cassanenc i entre-
vistem la Roser López Taure, nascuda 
el 8 de gener de 1964.
 Quin és el teu historial esportiu?
Vaig practicar natació i sense títols 
importants.
Com és que vares entrar a la junta 
del Foment?
La meva filla gran la Mariona, va voler 
jugar a Hoquei Patins, així que la vaig 
inscriure a la secció per provar si re-
alment li agradava; efectivament li va 
agradar, doncs encara hi juga. Al poc 
de ser al club, deixava la Junta en La-
romaine i en aquell moment em varen 
proposar formar part de la junta.
Quins anys vas estar a la Junta?
Si no recordo malament, varen ser 
uns 13 anys, del 2003 al 2016.
Recordes quins eren els companys 
de junta d'aquells anys?
Al llarg d'aquests anys, sempre en 
Kiku Nadal com a president, la Cati 
Fontané,en Josep Granados, Isabel 
Carbó, tu Xavier Carrera i com vares 
plegar el 2009 va entrar en Salvador 
Turró, la Daniela Jubert ...
Explica alguna anècdota o fets im-
portants de quan vares estar a la 
junta.
Potser el fet més important, és com 
tots plegats treballàvem per formar 
esportistes, però, al mateix temps, 

formàvem persones, doncs el princi-
pal de l'ésser humà és ser persona 
i llavors gaudir del moment fent l'es-
port que t'agrada i si et sents còmode 
practicant-lo junts amb els teus com-
panys. L'esport és una bona eina per 
poder entendre la vida.

Anècdotes, n'hi ha moltes... diverti-
des i no tan divertides, però una po-
dria ser per exemple:

Una vegada jugàvem a Barcelona, 
i tot anant al pavelló, veiem el pavelló 
per la carretera que passa per sota 

de l'autopista, però, la sortida per on 
havíem de sortir estava tancada i no 
podíem accedir, cansats de donar vol-
tes, vaig parar el cotxe a la carretera, 
doncs uns cotxes més enrere hi havia 
una patrulla de Mossos d’Esquadra, 
així que vaig fer parar la policia, els hi 
vaig explicar el problema que teníem, 
així que vàrem arribar al pavelló es-
coltats per una patrulla de Mossos... 
fèiem la nostra patxoca. Per cert fa 
molts anys d'això, encara no hi havia 
el GPS.
Què fas actualment?
En l'actualitat faig de delegada de 
l'equip d'hoquei patins de la meva fi-
lla gran, la Mariona, que juga al Club 
Cerdanyola i està en la categoria de 
HOKEY. Si fa falta ajudar alguna cosa 
en el club també ho faig, ja sabeu com 
son aquestes coses, al estar acostu-
mada a fer de delegada al F.D. Cas-
sanenc ara ho faig també al club del 
Cerdanyola.
Segueixes l'actualitat del Foment 
Deportiu Cassanenc?
Sí, procuro saber del club, ja sigui 
per les xarxes socials o amb gent que 
està dintre del club.

La Roser és d'aquelles persones 
que no enraonava gaire a les reuni-
ons; però, sempre va saber fer la 
feina que li pertocava, ajudant al seu 
equip que jugava la seva filla, a la sec-
ció d'hoquei i al club el F.D.Cassanenc.

Xavier Carrera

'Treballàvem per fer esportistes 
i, sobretot, formar persones'

Roser Lopez Taure, exdelegada de la secció d'hoquei

La Roser, amb la seva filla, Mariona, que actualment juga al Cerdanyola.
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Des de fa més d’un mes, l’equip de coordinació juntament 
amb l’equip tècnic de la secció està organitzant el novè Estiu 
Sobre Rodes.

Cada any, a la primera reunió (de manera telemàtica, des 
de l’inici de la pandèmia) fem una mirada enrere a les edici-
ons anteriors per valorar les coses que han funcionat, les 
que més han agradat...

Quan fem aquesta ullada cap enrere, no podem deixar de 
recordar els inicis de tot, el primer Estiu Sobre Rodes! 

El 2012 es va iniciar el que ara coneixem sobre “L’Estiu 
Sobre Rodes” de la secció de patinatge i va ser una mica 
per casualitat. 

En el nostre esport, la temporada va com l’any natural, és 
a dir, de gener a desembre. Per tant, el mes de juliol estem 
en plena temporada, això implica que els entrenaments no 
paren, com pot passar en altres disciplines.

Això feia que durant el juliol es programaven els mateixos 
entrenaments que durant la resta de l’any. Els pare i mares 
d’aquelles patinadores van demanar a la secció si podíem 
ampliar l’horari i fer-ho en format campus, per poder conci-
liar les obligacions familiars i els entrenaments d’estiu.

Per tant, en aquella primera edició, es va realitzar un 
campus d’estiu en horari de tardes i només per a patinado-
res de la secció.

El 2013 va ser el 2n Estiu Sobre Rodes, però el primer 
amb el format que coneixem ara mateix, en horaris de ma-
tins i amb una determinada dinàmica d’activitats i treball. 
Es va dur a terme amb una cinquantena de participants. En 
aquella segona edició, es va obrir la possibilitat d’inscriure a 
patinadors que volien començar amb aquest esport. 

Del 2012 fins l’any passat, l’estiu sobre rodes s’ha anat 
consolidant. Ja portem quasi 10 anys d’experiència i això 
ens fa estar segurs que el format agrada.

I els patinadors que fa 9 anys varen començar formant 
part de l’Estiu Sobre Rodes com a participants, ara son 
els monitors que aconsegueixen fer gaudir del patinatge a 
la vuitantena de participants de cadascuna de les edicions 
anteriors.

L’any passat, tot i viure moments estranys i inesperats i, 
malgrat la incertesa del moment, vam voler organitzar el 8è 
Estiu Sobre Rodes. 

En tenim molts bons records, ja que tots els participants 
havien passat quasi 3 mesos tancats a casa, sense poder 
practicar esport i, potser per això, va ser un any especial.

L’últim dia de l’Estiu Sobre Rodes s’organitza un festival on 
s’ensenya als pares tot el que s’ha avançat durant el juliol 
amb el patinatge, les diferents coreo-
grafies que han preparat per l’ocasió 
i també es canta la cançó d’aquella 
edició (creada pels mateixos partici-
pants i monitors).

Si cliqueu en aquest QR, trobareu 
l’himne de l’any passat!

Actualment ja estem escalfant mo-
tors perquè aquest any sigui encara 
millor. És per això que us volem fer 
una proposta d'Estiu Sobre Rodes on l'esbarjo i la diversió si-
guin l'eix fonamental de les nostres activitats. Això sí, apren-
drem moltes coses noves mentre ens ho passem pipa!

Enguany, intentarem de nou que el casal sigui divers i va-
riat: Patinarem? Sí, i tant, és l’eix principal! Però no només 
patinarem... sinó que sumarem moltes més activitats com 
manualitats, esports, jocs, descoberta de l'entorn, arts 
plàstiques, dansa, etc.

Per a tots aquells participants que no formen part de 
la secció durant l’any, l’estona que dedicarem al patinatge 

estarà enfocada a adquirir les habilitats bàsiques per a la 
pràctica d’aquest esport. Amb els participants que ja pa-
tinen habitualment, seguirem perfeccionant aquells salts, 
piruetes, i habilitats del nostre esport, adequant-nos als di-
ferents nivells i edats.

En ambdós casos, l’objectiu és el d’aconseguir la tècnica 
per practicar el patinatge com a lleure i, de mica en mica, 
guanyar confiança en un/a mateix/a. 

Durant les activitats es promou un ambient de treball i 
companyonia que els ajudi a desenvolupar les seves habili-
tats físiques i socials i a adquirir uns hàbits de vida saluda-
bles.

Les activitats giraran al voltant del coneixement i la pràc-
tica dels fonaments tècnics a través d’exercicis específics 
de patinatge artístic, definits amb una metodologia i progra-
mació. També farem exercicis sense patins dissenyats per 
incrementar la força i potència dels salts i millorar la flexibili-
tat. Practicarem diferents coreografies que impliquin el des-
cobriment de nous moviments corporals i circuits d’habilitat 
de patinatge i activitats de lleure adaptades a l’ús de patins.

Sense oblidar-nos que els participats a l’Estiu Sobre Ro-
des gaudiran de gimcanes, tallers i manualitats, jocs d’ai-
gua, jocs de relleus refrescants, remullades a la piscina i 
una sortida setmanal!

Estem a punt perquè us ho passeu d’allò més bé;)

INSCRIU-TE AL 9è ESTIU SOBRE RODES!

9a edició de l'Estiu sobre rodes

FD Cassanenc / Patinatge Esports
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Col·laboracions Entre el somni i la vigília

Em dic Maribel i sóc reportera freelan-
ce. Visc a l’estranger, voluntàriament, 
perquè en el meu petit país em sentia 
molt assetjada per la censura. Fa al-
guns anys vaig publicar, a petició d’un 
prestigiós setmanari belga, un extens 
reportatge sobre el periple dels indis 
americans que tan dolorosament han 
conegut les injustícies imperialistes, la 
pèrdua de la seva independència, les 
persecucions, el marginament en les 
seves “reserves”.

M’encanta un bonic ornament molt 
característic de la seva cultura, con-
sistent en un cercle del qual hi pengen 
unes plomes i que envolta a una teranyi-
na. Ho anomenen “trampa de somnis”.

Jo en tinc un, portat directament 
d’una reserva índia dels EEUU. i, com 
que m’agrada tant convertir en escrits 
els somnis que se’m barregen pel cap 
durant la nit, he pensat que em seria 
pràctic penjar a la capçalera del meu 
llit aquest penjoll per no trencar-me el 
cap intentant recordar els meus esbo-
jarrats somnis nocturns.

Quan les eleccions d’aquell tristament 
famós 1 d’octubre em demanaren fer 
un reportatge sobre aquest esdeveni-
ment i em vaig traslladar aquí per se-
guir-lo de prop.

Del reportatge se’n parlà molt al meu 
país d’acollida, però, naturalment, fou 
criticat i desmentit pels no indepen-
dentistes d’aquí i del nostre veïnatge. 
El cert és que em va afectar molt tot 
el que vaig veure i viure. Mai m’hauria 
pensat que en un país que es diu de-
mocràtic s’hi poguessin viure i veure 
escenes tan tremendes i brutals i es 
poguessin prendre represàlies tan des-
comunals.

La primera nit del meu retorn a la 
que ara és la meva llar, al ficar-me al 
llit, no sé si per l’airet que entrava per 
la finestra entreoberta, la trampa de 
somnis no parava de bellugar-se.

 Tan bon punt em vaig adormir l’efec-
te va ser instantani i dolorós alhora. 
Vaig somniar que, en llevar-me, venien 
del país que acabava de deixar per em-
presonar-me sense dir-me el perquè. 
Com em va costar admetre, passant 
els dies, després de judicis totalment 
injustos i manipulats, que tot allò era 
degut al fet que també jo i tants mili-
ons de persones, com fa tants anys ho 
desitjaren els indis americans, anhelava 
sentir que Catalunya era casa meva, to-
talment meva i que parlava un idioma 
sagrat per a mi i que defensava uns ide-
als arrelats a la història del meu petit i 
estimat país.

I vaig somniar que em tancaven dins 
un edifici de parets grises, en una pe-
tita cel·la incomunicada...és a dir: que 
el meu país petit de bells paisatges, de 
mar blau, de cel radiant, d’amics entra-
nyables, de treballs positius i engresca-
dors, s’havia reduït a una trista cel·la 
d’una grisa presó de la qual, aquesta 
vegada, no en podria fugir...

S’ha fet molta literatura sobre els 
joves, criatures millor dit, que foren 
portats, forçats, al camp de batalla: la 
coneguda com a “lleva del biberó”.

Als personatges del meu somni, que 
per desgràcia són reals, els hi han ro-
bat dies, setmanes, mesos i fins i tot 
anys, d’una vida en plena maduresa re-
pleta d’ideals, de projectes, de somnis, 
d’esforços i d’amor a la seva única i es-
timada petita pàtria.

I ara, aquí, pensant en tots ells i en 
tots nosaltres, constato que el meu 
atrapa somnis m’ha posat davant dels 
ulls, d’una manera més clara que mai, 
el que no és (tant de bo ho fos) un som-
ni, un mal somni esgarrifós, sinó una 
realitat imperdonable que clama justícia 
si la justícia existís.

He vist a altres companyes i com-
panys marxar, com jo ho vaig fer un dia, 
cap al Nord perseguits per injustes acu-

sacions mentre algú altre marxava cap 
al Sud amb les maletes plenes de mili-
ons i corrupció i amb el vistiplau d’una 
Justícia emmudida...

M’han vingut ganes d’amagar la 
meva trampa de somnis al fons d’un 
calaix però no, seguiré tenint-lo penjat 
a la capçalera del llit per recordar cada 
matí, ara més que mai, a les compa-
nyes i companys tancats en la “reser-
va” d’unes presons vergonyoses, o fets 
fora del seu territori sota l’opressió 
d’unes corrupteles que ara, com en el 
joc del gat i la rata, tanquen i obren por-
tes capriciosament com en una burla 
macabra deixant-los-hi entreveure, es-
poràdicament, la bellesa d’un exterior 
que els hi està vedat i on sentir l’escalf 
de la família i dels amics, per tancar-los 
de nou, amb clau i forrellat, en la foscor 
de les seves cel·les trepitjant fins i tot la 
seva dignitat personal.

Som molts els que aixequem la veu 
per clamar contra aquestes injustícies 
però, fins i tot, la llibertat d’expressió 
acaba entre reixes.

M. Dolors Godoy Rotllens

Com els indis americans?

Marc Pagès Ruscalleda

Osteòpata per la 
Universitat E. O. 
B. (Barcelona) i 

per la Universitat 
de Maidstone 
(Anglaterra)

 Hores convingudes. Telf. 609 77 25 93
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Ja fa dies que s’ha presentat la primavera, amb l’esclat de 
florses/comnig1?siteLanguage=es

Xon Vilahur

Consells de Salut Viure bé
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Estem en plena primavera i, per tant, en plena època de 
migració. A finals de febrer i principi de març comencen 
aquests sorprenents desplaçaments de moltes espècies 
d’aus migradores des de les zones d’hivernada cap a les 
zones de reproducció. Moviments que es repetiran, però 
en direcció contrària, a finals d’estiu i principi de tardor.

A causa de la situació geogràfica de Catalunya milions 
d’aus travessen els nostres cels per anar des de l’Àfrica 
al centre i nord d’Europa, travessant els Pirineus. Molts 
ocells migren de nit i la majoria ho fan prop de la costa; 
per tant no podem pas afirmar que Cassà estigui just al 
bell mig de les grans autopistes de migració. Però les mi-
gracions són molt costoses per diverses raons: llargues 
distàncies, mal temps, escassedat d’aliments, depreda-
dors i interferències humanes; això fa que aquestes aus 
viatgeres es parin o es desviïn en diferents indrets buscant 
ambients on alimentar-se, recuperar reserves i descan-
sar abans de continuar la seva migració. També els rapi-
nyaires, que són grans planadors defugen del mar obert, 
donat que depenen dels corrents tèrmics que es generen 
sobre terme ferma. 

Mirar cap al cel aquests dies ens permet observar doncs 
aquests rapinyaires planadors, com l’àliga marcenca, el 
milà negre i el milà reial, que tornen a Catalunya cada 
primavera per reproduir-se. Podem afirmar que els rapi-
nyaires són els ocells més emblemàtics i captivadors, per 
la seva mejestuositat i port; però alhora són més difícils 
d’identificar, perquè no són tan abundants, els seus cants 
no són tan característics ni musicals, són molt mimètiques 
i immòbils quan estan posades a terra i nosaltres no solem 

Col·laboracions Ocells de Cassà

Grans rapinyaires migradors

mirar tan sovint enlaire cap al cel com ho fem cap a terra.
Per tot això solem observar-les en un vol llunyà i, a vol-

tes, només uns segons, i en veiem només la silueta i la 
part inferior del plomatge i moltes vegades en contrallum. 
Avui parlarem de 3 espècies que tenen una silueta i un plo-
matge prou característics perquè amb una mica de paci-
ència i unes quantes hores d’observació poguem aprendre 
a distingir-les d’altres rapinyaires. Els vam poder observar 
durant el març i l’abril del confinament del 2020 i els hem 
pogut tornar a observar a pleret aquest 2021. 

L’ÀLIGA MARCENCA (Circaetus gallicus) és un ocell ra-
pinyaire diürn que fa al voltant de 62-70 cm de llargada i 

Bar l’Escuma
El Bar L’Escuma us torna a obrir les 

portes tot el dia i  us recomana 
-només faltaria!- les especialitats 

l latines o un plat típic de casa nostra. 
Som al carrer del Raval,  55.

 Tel.  972 46 30 75.

Gràcies per la vostra confiança!

El milà negre

El vol de l'àguila marcenca
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162-178 cm amb les ales obertes. És de color 
marronós. Per sobre és marró grisenc i per sota 
és molt clar amb franges primes fosques. Les 
ales són llargues. El cap i el clatell són foscos. La 
cua és estreta i té una franja fosca al final. El bec 
és fort i gran. Les potes són fortes i sense plo-
mes. Quan està parada sobre un suport mostra 
un cap gran amb uns grans ulls de color groc. 
Menja serps i sargantanes que busca en espais 
oberts. Acostuma a volar planejant durant hores 
cercant les preses. Quan les veu es llença en 
picat a gran velocitat amb les ales tancades, aga-
fant-les amb les urpes. El seu nom català ja ens 
indica que a Catalunya arriba al mes de març. En 
castellà es diu “Águila culebrera” pel seu aliment 
preferit, les colobres.

El MILÀ NEGRE (Milvus migrans) és un ocell rapinyaire 
que fa al voltant de 56 cm de llargada i uns 140 cm amb 
les ales obertes. Per sobre és de color marró fosc, si bé 
retallat sobre el cel sembla de color negre; per sota és una 
mica més rogenc. La cua acaba en forma de forca, la qual 
cosa el diferencia dels aligots que la tenen més arrodoni-
da. Les ales també són fosques, si bé en els exemplars 
joves s'aprecien zones més clares. Planeja amb les ales 
ben obertes i sovint en petits grups. Menja petits animals 
(amfibis, rèptils, mamífers, ocells, invertebrats,...) i també 
aprofita restes d'animals morts. Li agraden molt els abo-
cadors d’escombraries. 

El MILÀ REIAL (Milvus milvus) fa entre 59-66 cm de 
llargada, uns 149 cm d'envergadura i un pes d'entre 780 
i 1300 g. És un rapinyaire inconfusible en vol per la cua, 
que té una forma semblant a la d'una forquilla de dues 
punxes . Els adults són quasi blancs del cap i del coll men-

tre que el cos té diferents tonalitats de marró. Els ulls són 
groguencs. Les urpes són poc dures ja que no s'alimenten 
de la caça sinó de peixos i carronya. S'alimenta principal-
ment de carronya però a vegades també caça aus de la 
mida d'una grua; menja insectes, cucs de terra i a vegades 
rates d'aigua, encara que a vegades també pesquin peixos 
malalts o moribunds. Com el milà negre acostumen a anar 
a buscar menjar als abocadors.

Vinga, animeu-vos, agafeu uns bons prismàtics i alceu 
la vista que segur que un moment o altre veureu algun 
d’aquests tres rapinyaires majestuosos que, de tant en 
tant, sobrevolen les nostres cases. I potser encara tindreu 
la sort de veure alguns dels milers d’ocells que cada prima-
vera migren cap al nord d’Europa: ànecs, oques, flamencs, 
cigonyes, bernats,...

Bon avistaments!

Xon Vilahur

A la dreta, un milà reial.
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Viure bé Higiene Dental

Dr. Manuel López 
de Calatayud
www.lopezdecalatayud.com
Llicenciat en odontologia COEC 3800

Diplomat en Cirugía i Implantología  Universitat de París
Magister en Implantología  Hardvard University
Màster en Implantología, Periodòncia i Rehabilitació oral  New York University - Université de París XII 
Membre de la S.E.I.

www.dentalinfo.es

c/ Doctor Vilaseca, 13 - 1er 1a c/ Baixada Piscina, 6
Tel. 972 461 813 Tel. 972 661 929

Els serveis més avançats 
en salut buco-dental:

Estètica Dental
Periodòncia
Implantologia
Rehabilitació oral
Pròtesi Dental
Mini implants

CalongeCassà de la Selva

Ja tenim a sobre una altra Festa major i 
sabem que, a més de la reducció de les 
celebracions tradicionals, haurem de 
seguir portant mascareta, per la nostra 
seguretat i per la de tots.

Malauradament, molta gent a deixat 
de banda la cura de la seva boca, i com 
una gràcia diuen: -Total amb la masca-
reta no es veu res!

Aquí tenim dos problemes: 1- Pensar 
que de la boca l'important només és el 
que es veu, 2- Creure que una mala higi-
ene bucal, patologies i perdudes de pe-
ces dentals naturals, es poden "tapar" 
amb una mascareta.

La boca és un òrgan multifuncional, 
participa en la masticació, la respira-
ció, la deglució, la digestió, la fonació, 
i com a colofó: és la nostra targeta de 
presentació social, ja que quan parlem 
amb algú centrem la nostra atenció en els ulls i la boca. Es 
pot deixar de banda la importància del que s'ha dit anteri-
orment perquè "ho tapa la mascareta"?

La resposta és un NO rotund, amb l'arribada de la pan-
dèmia s'han disparat els casos de càries destructives, pi-
orrea, halitosi, mobilitat dental, pròtesis dentals desadap-
tades i pèrdues de peces dentals. Així com un augment de 
casos de boca seca i síndrome de boca ardent a la gent 
gran.

Els pacients no acudeixen a les revisions anuals, es pre-
senten després de cinc o sis anys amb problemes i diuen: 
- Que poc m'ha durat això!

Un. Es compra un cotxe i no passa les revisions, no li 

Allò que la mascareta amaga
canvia l'oli, ni els pneumàtics, i pretén 
que al cap de cinc anys no falli? Ho farà 
molt abans!

Amb la boca passa el mateix, no po-
dem deixar-la al lliure albir, sense cap 
control. -És que a mi no em fa mal 
res!... Malauradament, la malaltia pe-
riodontal no sol fer mal fins un estadi 
molt avançat en el qual es comencen a 
perdre les peces dentals per mobilitat 
extrema.

Un altre psedoaxioma dels pacients 
és: -Amb l'edat que tinc (o per al que 
em queda) no necessito tantes cures... 
Cada vegada vam visitar més pacients 
amb una edat per sobre dels 80 anys, 
l'objectiu és tenir una bona qualitat de 
vida a la vellesa, i això inclou el poder 
menjar i somriure a gust. De debò que 
tot el que he comentat abans es tapa 

amb una màscara?
Hem de prendre consciència i saber que així com una 

càries, la tosca, una fractura dental, etc., l'absència d'una 
o més peces dentals també és una situació patològica. 
Abans he comentat que la boca és un òrgan multifuncio-
nal, si ens falten dents i / o queixals, hi haurà una alteració 
de la masticació, la deglució i de la digestió, conseqüent-
ment també de la parla i de l'estètica. Una pròtesis dental 
amb més de 10 anys i sense haver passat les revisions 
anuals, és impossible que estigui funcionant correctament; 
i no, no tot se soluciona amb adhesiu dental!

Per concloure, faci una reflexió durant aquests dies de 
Festa Major i, amb una mà al cor, s'autoavaluï l'estat de la 
seva boca; i si pensa que no és adequat o té algun dubte, 
no deixi de consultar-nos el seu cas, li explicarem detalla-
dament com recuperar la salut de la seva boca perquè 
quan no haguem de fer servir la mascareta, pugui lluir una 
sana i bonica somriure. El seu organisme l'hi agrairà. 

Bona Festa major!.

Manuel López de Calatayud Gaio
Llicenciat en Odontologia/ COEC 3800

Màster en implantologia
-periodòncia i rehabilitació oral (ESORIB) (New 

York University Université de Paris). Membre de la 
SEI. Diplomat en cirurgia general i implantologiaBona Festa Major!
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Reconec que l’univers de les bombolles cada dia em sorprèn 
més. L’experimentació amb varietats diverses, mètodes 
d’elaboració i la cerca de productes diferenciadors fa que al 
mercat trobem vins molt interessants amb descobriments 
molt agradables.

L’Efervescent és l’última troballa, un escumós d’Arché Pa-
gès, un celler referent de la DO Empordà. El trobem situat 
a la sortida del poble a la petita població de Capmany, al 
costat de l’antiga cooperativa. Un celler relativament nou, 
però amb llarga història al darrere, amb cinc generacions 
de viticultors que han treballat des de fa molts anys la terra 
i la vinya. Suma vint hectàrees en propietat, en terrenys de 
sauló, secs i pedregosos, envoltat de paisatges de barra-
ques de vinya i murs de pedra seca. Actualment, davant 
del celler hi trobem en Bonfill Arché, que després de realit-
zar els estudis d’enologia a l’escola de Falset, va comandar 
la transformació i la modernització dels seus vins, sempre 
amb el savi consell i experiència dels pares, el matrimoni 
Carles Arché i Teresa Pagès. Avui dia, el celler comercialitza 
els seus vins amb conegudes marques com Sàtirs, Carte-
sius, Bonfill i Ull de Serp. 

Però ja que tenim la Festa Major a sobre, us volia parlar 
dels escumosos. Les bombolles ens porten alegria i festa a 
taula, i vist com pot estar el pati, per segon any consecutiu 
potser la gran celebració festiva serà l’àpat familiar i poca 
cosa més. M’agradaria equivocar-me i poder gaudir d’una 
Festa Major amb nombroses activitats. Els més petits, amb 
els espectacles infantils, gegants i atraccions de fires; el 
jovent amb cercaviles, gresca i barraques, i tots plegats, 
gaudir de concerts, balls, sardanes i vermuts. Veurem.

Al parlar de Festa Major, no pot faltar la música de les 
orquestres i les sardanes. Quan em va arribar l’ampolla de 
l’Efervescent, en veure l’etiqueta, hi vaig trobar un disseny 
net i auster, però amb una elegància especial. L’apòstrof del 
nom s’enfila amunt, resseguint una filera de petites bombo-
lles, amb la mateixa sensació que vaig tenir jo a l’obrir-la: 
parlo de l’intens pessigolleig del carbònic (fins i tot em va 
picar al nas), amb una gran sensació de frescor i potència 
aromàtica. Talment per brindar i obrir ball a l’envelat a ritme 
de vals.

Si coneixeu una mica el món de la sardana, un dels grans 
compositors ha estat en Manel Saderra i Puigferrer (Torte-
llà 1908 - Porqueres 2000). L’any 1985 va compondre una 
sardana de difícil execució per a tenora solista anomenada 
Escumejant, dedicada a la vila de Sant Sadurní d’Anoia. En 
omplir la copa vaig escoltar el ritme compassat de la dansa, 
la vibració enèrgica de la cobla i l’intens pinyol final amb l’exe-
cució de les notes més agudes i penetrants.

L’EFERVESCENT 2019 és un escumós ancestral de gar-
natxa negra que va ser premiat com a millor ancestral de 
Catalunya l’any 2019 i un dels millors en l’àmbit europeu. 
Amb una producció molt limitada (1200 ampolles), el des-
gorjament va tenir lloc el febrer del 2020. M’ha sorprès 
gratament, per la seva frescor i agradable sensació punxant 
de la garnatxa. El carbònic és molt exagerat en un primer 
moment, però un cop abocat a la copa, aquest nervi inicial 
queda reposat, en un equilibri ben integrat entre l’elegància 
de les bombolles i la formació de la corona al voltant del vi-
dre. Es caracteritza pel seu color rosat salmonat, i uns aro-
mes d’herbes mediterrànies i fruites vermelles. En boca és 
ampli i golós i el carbònic arriba fàcilment a tots els racons 
amb molt bones sensacions. Acidesa i dolçor equilibrades, 
amb un lleuger toc amarg, en acabar el seu recorregut. Al 
cul de l'ampolla, una mica de sucre residual que no enganya 

L'Efervescent
(escumós del Celler Arché Pagès - Capmany, Alt Empordà)

la seva naturalitat. Un excel·lent producte, recomanat per 
poder prendre en qualsevol àpat o com a copa d’aperitiu. 
Si voleu notar el pessigolleig, el recomano prendre en copa 
tipus flauta. Si us agrada trobar aromes més profunds, ser-
viu-lo en copa ampla. Però compte, que el tap és de xapa!

En moments en què el consum del vi es fa difícil d’enten-
dre entre el públic més jove, productes com aquest ajuden 
a trencar tendències. Potser a la llarga caldrien campanyes 
publicitàries valentes, per afrontar reptes de futur al sector. 
Els millors cuiners del país recomanant maridatges o els 
“Manel” amb una cançó fent esment als pobles de la nostra 
geografia, on el vi és mitjà de vida. O concienciar al consu-
midor de les difícils i dures tasques a la vinya. No sé si algú 
ho ha fet abans.

Preu aproximat: 20 eur
Salut i que vagi de gust!
 

Joaquim Cadanet Artigas (sommelier)

El Vi de la Pilar Viure bé
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Entreteniments Foto Nostàlgica

El mes de març de 1993 els "Quintos" 
(grup de joves que aquell any tenien 
l'edat per anar a complir el servei mili-
tar) de Cassà es van fer famosos per-
què van repartir 3.000 preservatius 
amb les entrades a la festa de comiat 
que van fer en una nau del polígon. 

Segons explicava en una crònica al 
diari el Punt del 13 de març d'aquell 
en Toni Muñoz, "la idea va sorgir en 
una reunió de la junta dels quintos, 
quan intentaven trobar alguna cosa 
original perquè la gent parlés de la 
festa i, en conseqüència, fos més 
concorreguda: «Vam creure que seria 

una bona manera de sortir de la nor-
malitat i ens vam posar en contacte 
amb la casa que fa els preservatius 
Control per demanar-los pressupost i 
veure si era possible tirar la idea en-
davant». Quan els joves encara esta-
ven esperant la resposta del fabricant 
sobre el preu, ja van rebre les caixes 
amb els 3.000 preservatius: "La sor-
presa va ser que, al cap de pocs dies 
d'haver-nos posat en contacte amb 
ells, ja ens van enviar els preservatius 
sense parlar de preus". 

La festa va estar amenitzada pels 
conjunts Apache i Cimarrón i l'entrada 

costava 1.000 pessetes per persona 
(6€), preservatiu inclòs. 

La junta dels quintos, que apareix 
a la foto, estava integrada per (d'es-
querra a dreta): al davant: Albert Ri-
balta, Pep Baulida, Jordi Puigmolé, 
Albert Valentí i Josep Maria Gich; al 
darrere: Marc Carbonell, Ramon de 
Dios, Jordi Reverter, Carles Moreno, 
Lluís Fusté i David Cabarrocas. 

Foto: Anna Carreras / El Punt 
Treballs d’identificació: Jordi Reverter

Els quintos del 1993: els que van 
repartir 3.000 preservatius

 

ASSESSORIA FISCAL
COMPTABLE I LABORALA. S. CASSÀ ROQUETA, S. L. 

Correduria d'assegurances
Plaça de la Coma, 18 17244 CASSÀ DE LA SELVA (Girona)

Tel. 972 46 07 26 / Fax: 972 46 18 86 / e-mail: aroqueta@cassa. com
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Mots encreuats 
Núm. 420
HORITZONTALS
1.- Gran celebració a cal ceramista. Un arbre al bell mig 
de Roma. 2.- Prometença verbal del professor amb opo-
sició dins la classe. Projecte de poca alçada. 3.- Animat 
d’un moviment ràpid, mirant d’esquivar les bufetades. Per-
feccionà el cos de seguretat. 4.- Assaoni la carn amb in-
gredients que n’afavoreixen la conservació (al revés). Allò 
que desitgen els pilots quan treballen. 5.- Guardaespatlles 
primat amb un sobresou. Les tres darreres a tirar de veta. 
6.- I ara tres que surten del forn. Romana amb un cotxe 
alemany. Etiqueta adhesiva de colors i formes diverses. 7.- 
La nota més femenina. Un escaire. Silenci, no vull sentir 
ningú! 8.- La més oberta de Cassà. L’ocell més ben adaptat 
als Països Baixos. Parada de Taxis. 9.- Els amagatalls on et 
precipites. Moneda d’or valenciana i aragonesa equivalent 
al ducat. 10.- Aromatitzar amb caliquenyos. Gos balear vist 
des de darrere. 11.- Es talla un pèl. Estima la seva mes-
tressa. Que han assolit el ple desenvolupament.

VERTICALS
1.- Planta aromàtica mediterrània. Nom de consonant. 2.- 
Treballa ben a prop de casa seva. Se’l guanya qui pateix 
amb resignació les seves penes. 3.- Delicte que implica 
untar-se les mans. Referència de navegant. 4.- Dissenyat 
per anar a contracorrent. El pet més innocent. 5.- Nom 
d’home. Capgirada font d’inspiració d’un poeta. 6.- De baix 
a dalt, petita enclusa utilitzada per argenters i orfebres. 
Cinquanta romans. Dos milers de romans que són el súm-
mum. Capa de pintura. 7.- Servei Públic. Es deixa anar 
al lliure curs dels pensaments tot reivindicant una millora 
salarial. 8.- Un cavallet. El riu més temut d’Itàlia. Oposició a 
l’edifici disposat per jugar-hi a pilota basca. 9.- Controvèrsia 
per escrit sobre un tema polític. Punt cardinal. 10.- San-
tuari excavat a la roca, al vessant nord del Puigsacalm. 
Que ho és d’una manera innata. 11.- Personatge de Canet, 
nou de trinca malgrat l’edat. Moviments convulsius que fan 
picar l’ullet.

Una secció de Josep M. Fusté /Solucions, a la pàgina 9

Per passar l’estona Entreteniments
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